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روزنامه صبح ایران

1- نام و نشانی مزایده گزار : موسسه فرهنگی ورزشی و توانبخشی ایثار استان قم به نشانی : قم خیابان 
جمهوری خیابان کرامت

2- نوع، کیفیت خدمات )موضوع مزایده( : برون سپاری جهت بهره برداری از مجموعه ورزشی ایثار شامل 
استخر و سالن چند منظوره ایثار به نشانی : قم خیابان جمهوری خیابان کرامت 

3- نوع و مبلغ تضمین شرکت در مزایده : مبلغ 350/000/000 ریال که لازم است به صورت ضما نت نامه بانکی 
بدون قیدو شرط یا رسید واریز نقدی به حساب اشتیاق شماره 0204707678007نزد بانک دی، به نام موسسه 

فرهنگی ، ورزشی و توانبخشی ایثار استان قم و  قابل واریز در کلیه شعب بانک دی ارائه گردد. 
4-مهلت و محل دریافت اسناد مزایده : از ساعت8 صبح روز شنبه مورخ 1397/09/24 تا ساعت 14 روز یک 

شنبه مورخ1397/10/02 . آدرس : قم خیابان جمهوری خیابان کرامت )دفتر موسسه (
5-مهلت و محل تسلیم پیشنهادها: تا ساعت 14 روز سه شنبه مورخ 1397/10/11 آدرس:بنیاد شهید و امور 

ایثارگران استان قم . میدان دور شهر )اداره حراست (. 
6-تاریخ برگزاری جلسه بازگشائی پاکت های پیشنهادی : ساعت11صبح روز چهارشنبه مورخ 1397/10/12  به 

آدرس : قم خیابان جمهوری خیابان کرامت )دفتر موسسه (
7-هزینه درج آگهی و حق الزحمه  کارشناسان دادگستری به عهده برنده مزایده خواهد بود.

تلفن پاسخ گوئی به سوالات09124620414 و09198528040  

در نظر دارد با استناد به مجوزهای صادره طی بند 6 مصوبه شماره 70 شورای اسلامی شهر اندیشه ابلاغی طی نامه شماره 5/1032/ص مورخ 
1397/08/07 و بر اساس ماده 4 آئین نامه مالی شهرداریها عملیات مشروحه ذیل را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به اشخاص حقوقی واجد 
شرایط واگذار نماید . لذا متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاع بیشتر و شرکت در مناقصه به آدرس مندرج در بند 2 این آگهی مراجعه نمایند.

1- سپرده شرکت در مناقصه: در راستای اجرای بند 2 ماده 5 آئین نامه مالی 
شهرداریها سپرده شرکت در مناقصه فوق می بایست بصورت ضمانتنامه بانکی 
به نفع سازمان سیما ، منظر و  فضای سبز شهری اندیشه، اسناد خزانه و یا 
واریز نقدی به حسابجاری سیبا به شماره 0107444713002 نزد بانك ملی ایران 
شعبه فاز 3 اندیشه )کد2417( تهیه و برابر دستور العمل مندرج در کاربرگ 
مناقصه به همراه پیشنهاد قیمت ارائه گردد. لازم بذکر است نفرات اول ، دوم و 
سوم مناقصه هر گاه حاضر به عقد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به نفع 

سازمان ضبط خواهد شد.
2- مهلت و محل دریافت اسناد مناقصه: مهلت دریافت اسناد مناقصه از 
تاریخ درج آگهی لغایت ساعت14:30 روز چهارشنبه مورخ 1397/10/12  و 
محل دریافت آن به نشانی شهرستان شهریار، شهر اندیشه، فاز 5 ، بلوار خلیج 
فارس ، خیابان شهید تهرانی مقدم  ، ساختمان شماره 2 شهرداری اندیشه 
، طبقه اول ، سازمان سیما ، منظر و فضای سبز شهری شهرداری اندیشه و 

شماره تماس 65362390 021 می باشد.
3- مهلت و محل ارائه پیشنهادات: متقاضیان می بایست پاکات پیشنهاد 

قیمت خود را که برابر شرایط مندرج در کاربرگ مناقصه تنظیم شده است را 
حداکثر تا ساعت13:30روز پنجشنبه مورخ 1397/10/13 به آدرس دبیرخانه 
سازمان سیما ، منظر و فضای سبز شهری شهرداری اندیشه به آدرس مندرج 

در بند 2 تحویل نموده و رسید دریافت نمایند.
4- مدارك لازم جهت دریافت اسناد مناقصه: متقاضیان جهت دریافت 
اسناد مناقصه می بایست درخواست کتبی خود را بعلاوه یك فقره فیش واریزی 
به حسابجاری سیبا به شماره 0107444587001 نزد بانك ملی ایران شعبه فاز 3 
اندیشه )کد2417( بمبلغ 1.000.000 ریال )غیر قابل استرداد( بابت خرید اسناد 

مناقصه به دبیرخانه سازمان تسلیم نمایند. 
5- سازمان سیما ، منظر و  فضای سبز شهری اندیشه در رد یا قبول یك یا 

تمام پیشنهادات بدون ذکر دلیل مختار می باشد.
6- تاریخ بازگشائی پاکات مناقصه 1397/10/15 می باشد.

7- دارا بودن رتبه مرتبط و دارای ظرفیت آزاد کار الزامی است.
8- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه ذکر شده است.

تاریخ درج نوبت دوم : 1397/10/03

مزایده عمومی واگذاری جهت بهره برداری از مجموعه ورزشی 
موسسه فرهنگی ، ورزشی وتوانبخشی  ایثار استان قم

سازمان سیما ، منظر و فضای سبز شهری  اندیشه

مدیریت موسسه فرهنگی ورزشی توانبخشی ایثاراستان قم  ارشاد تنها-سرپرست سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری اندیشه

آگهی مزایده عمومی  )نوبت دوم( آگهی مناقصه عمومی  )نوبت اول(

رسانه هایی که قصد ندارند از حمله به دیپلماسی تعاملی عقب بنشینند

غرور ملی با دیپلماسی یا دلواپسی؟

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

ماهیت مردمی اربعین را حفظ کنیم

استیضاح ظریف منتفی شد 

اسحاق جهانگیری:

مراکز آموزش عالی هیچ وقت آرامشی 
به خوبی وضع فعلی نداشتند

بررسی تحولات حزبی درچند هفته گذشته نشان می دهد

اصلاح طلبان عبور از خود
 اصولگرایان پرهیز از دگرگونی
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معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم گفت: هم اکنون شهرداری قم 90 دوربین نظارتی در 
شهر دارد و تا 6 ماه آینده 110 دوربین نظارتی دیگر در شهر قم فعال می شود تا تعداد دوربین های 
نظارتی شهرداری قم به 200 دوربین برسد.عباس ذاکریان ظهر دیروز در نشست خبری با اصحاب 
رسانه استان قم در سالن جلسات شهرداری قم با اشاره به وضعیت شهر قم اظهار کرد: این شهر به 
لحاظ خطوط راهنمایی و رانندگی ضعف دارد، باید خط کشی ها در شهر قم براساس طرح و الگو و با 
توجه به ضوابط راهنمایی و رانندگی باشد.وی ادامه داد: شهر قم یک شهر زائر پذیر است و به دلیل 
سفر بالای مردم به این شهر تدوین طرح جامع مسافر شهر قم ضروری بود، خروجی این طرح طی 
ماه های آینده نهایی خواهد شد، طرح از سال قبل آغاز شد و مشاور بر مبنای افق 15 ساله حمل و 

نقل در شهر قم در حال تدوین طرح جامع مسافر است...

معاون اول رییس جمهوری، وزیر علوم، تحقیقات و 
فناوری را فردی دلسوز، کم حرف، پُرکار و مورد اعتماد 
دولت توصیف کرد و گفت: وضعیت امروز دانشگاه ها، نماد 
کارکرد دکتر »منصور غلامی« است و مراکز آموزش عالی 

هیچ وقت آرامشی به خوبی وضع فعلی نداشتند.
نوزدهمین  در  یکشنبه  روز  جهانگیری«  »اسحاق 
جشنواره تجلیل از پژوهشگران و فناوران برگزیده کشور 
که با حضور وزیران علوم، تحقیقات و فناوری، بهداشت و 
درمان و معاون علمی و فناوری رییس جمهوری و جمعی 

از اساتید در سالن اجلاس سران برگزار شد، افزود: نشاط 
و جلسات هم اندیشی که در دانشگاه ها برگزار می شود، 
از همه  ادامه داد:  نماد عملکرد دکتر غلامی است.وی 
دستگاه ها ، مجلس و دولت در چنین شرایطی انتظار 
این وزیر حمایت کنند چراکه وی جزو  از  می رود که 
افراد علمی و مورد اعتماد دولت است.معاون اول رییس 
جمهوری با اشاره به ضرورت های امروز کشور از منظر 
توسعه گفت: توسعه علمی یکی از عرصه های اساسی 

توسعه پایدار و همه جانبه کشور و ...

چند حزب اصولگرا و اصلاح طلب در هفته هایی که گذشت کنگره های سالانه خود را برگزار کردند. به نظر می رسد 
اصلاح طلبان به گزینه هایی چون عبور از چهره های شاخص و سنتی رسیده اند اما اوضاع در اردوگاه رقیب به همان سیاق 
همیشگی است.به رغم تعدد و گوناگونی احزاب و گروه های سیاسی، کشور ما از نظام حزبی قدرتمند و کارآمدی برخوردار 
نیست چرا که فعالیت موثر احزاب و تشکل های سیاسی به موسم انتخابات محدود می شود. حزب به عنوان یک نهاد واسط 

میان مردم و حاکمیت، در ایجاد توسعه و ثبات سیاسی و نیز تحقق مولفه های مردم سالاری نقش مهمی ایفا می کند...

با مصوبه شورای عالی شهرسازی و معماری ایران در سال 1386پس از چندین سال بلاتکلیفی  
روستای جمکران  بین بخشداری مرکزی قم  و شهرداری منطقه 4 شهر قم این روستا به شهر 
قم الحاق گردید. ودراولین اقدام  شهرداری جمکران تاسیس وچند سالی شهرداری با این عنوان 
در ساختمانی در اطراف مسجد جمکران مستقر واقدام به ارایه خدمات می نمود  اما پس از 
تصویب محدوده های  جدید مناطق شهری این منطقه جز منطقه پنج قم قرار گرفت و ساختمان 
شهرداری هم از جمکران به میدان پلیس  و بعد از آن به میدان ولیعصر )عج (منتقل شدوعنوان 
شهرداری جمکران نیز حذف شد.در حال حاضر پس از گذشت 11 سال از الحاق  جمکران به شهر 
قم هیچ تغییر محسوسی درمحدوده مسکونی اطراف مسجد مقدس جمکران مشاهده نمی شود 

و فقط نام گذاری شوارع و خیابان ها و جمع آوری زباله و ...

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد

فعال سازی 110 دوربین نظارتی در قم 
تا 6 ماه آینده

هدف از الحاق جمکران به شهرقم چه بوده است

مردمانی که گویا 
فراموش شده اند؟!

رییس سابق اتاق ایران گفت: قرار نیست بودجه 98 نقش صندوق 
بازی کند و لازم است  انتخابات مجلس سال آینده را  برای  رای 
سیاسیون و از جمله نمایندگان دست از مسابقه اتلاف منابع بر دارند.
محسن جلال پور با اشاره به شرایط سخت اقتصادی در کشور، ابراز 
امیدواری کرد تا هم دولت و هم مجلس با درک صحیح از شرایط 
موجود اقتصاد کشور، بودجه سال 98 رابه گونه ای تدوین و تصویب 

بودجه کنند که کشور از این پیچ خطرناک اقتصادی ...

رییـس اتـاق بازرگانـی ایـران گفـت: بخش هـای غیرمولـد و 
رانت خواری ها بلای جان اقتصاد کشـور شـده اسـت. غلامحسین 
شـافعی دیروز نشسـت هیات نماینـدگان اتـاق بازرگانـی ایران 
بـا حضور فرهـاد دژپسـند - وزیر امـور اقتصـادی و دارایی گفت: 
مسـتندات موجـود هـم پیـش از انقـلاب هم پـس از آن نشـان 
می دهـد کـه دو بخش مولـد و غیرمولد اقتصاد همـواره به عنوان 

رقیـب بسـیار سرسـخت در بخش های تولیـدی و ...

رییس سابق اتاق ایران:

نمایندگان بودجه 98را 
باصندوق انتخابات اشتباه نگیرند

رییس اتاق بازرگانی ایران:

رانت خواری بلای جان
 اقتصاد شده است 
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شعارهای اصلاح طلبی 
کهنه شدنی نیست

محمود میرلوحی:

*  اصلاح طلبان با حاکمیت وارد گفت وگو شوند 
 *  اصلاح طلبان باید خود را قربانی کنند
*  اصلاحات نباید دچار رکود شود
*  براندازان پایگاهی ندارند

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم
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وزن کشی دوحه و ریاض 
در ترازوی دو نشست

به چالش کشیدن شیخوخیت و رهبری ریاض در 
شورای همکاری خلیج فارس در سخنان 'محمد بن 
عبدالرحمن آل آثانی' وزیر خارجه قطر در افتتاحیه 

نشست دوحه اشکار است آنجا که می گوید:' این شورا نیاز به اصلاح دارد و باید 
نظام جدیدی با ساز و کار الزام آور برای همه اعضا برقرار شود.' سی و نهمین نشست 
شورای همکاری خلیج فارس در ریاض پایتخت عربستان هجدهم آذر درحالی 
برگزار شد که هیات های برخی کشورهای عضو سطح مشارکت خود را کاهش 
دادند و امیر قطر و سلطان قابوس شرکت نکردند.در مقابل در نشست دوحه 2018 
شخصیت هایی نظیر »آنتونیو گوترش« دبیر کل سازمان ملل، »ماریا فرناندا اسپینوزا 
گارسز« رئیس مجمع عمومی سازمان ملل و وزرای خارجه ایران ، ترکیه، ژاپن 
و عمان و همچنین معاون وزیر خارجه بریتانیا در امور خاورمیانه و »نادیا مراد« 
برنده صلح نوبل حضور دارند.نشست بین المللی دوحه در سال 2000 آغاز به کار 
کرد و روی مسائلی چون امنیت، صلح و میانجیگری، توسعه اقتصادی و روندهای 
بین المللی متمرکز بوده است و امسال قطر موضوع دیپلماسی ، گفت وگو و تنوع را 
در برابربحران دیپلماتیک ، جنگ طلبی و قدرت انحصاری عربستان برگزید. تقابل 
و رقابت قطر با عربستان بر سر گسترش نفوذ منطقه ای و بین المللی از آنجا آغاز 
شد که ریاض در 6 ژوئن 2017 با متهم کردن دوحه به حمایت از تروریسم روابط 
سیاسی خود با این کشور را با همراهی مصر ، امارات متحده عربی و بحرین قطع 
کرد و در پی آن روابط تمامی راه های زمینی، دریایی و هوایی عربستان و کشورهای 
همسو با قطر بسته شد. این نخستین بار نیست که روابط قطر و عربستان با بحران 
و تنش روبه رو می شود، در سپتامبر 1992 تنش روابط بین دو کشور به تجاوز 
نظامی ریاض به دوحه و تصرف بخش هایی از خاک این کشور منجر شد، سه نفر از 
نظامیان دو طرف کشته شدند و تاکنون نیز مرزهای بین آنها به طور نهایی تحدید 
نشده است. همچنین قطر در سال 2005 میلادی، تابعیت قطری حدود چهار هزار 
نفر از قبیله 'بنی مره' عربستان را لغو، تمامی دارایی هایشان را ضبط و آنها را از کشور 
اخراج کرد.همسویی امارات متحده عربی با عربستان نیز ریشه در اختلافات ارضی 
دارد و این کشور امیر نشین نیز نسبت به اراضی جنوب شرقی قطر ادعاهایی دارد.

از سوی دیگر رقابت های اقتصادی را نیز نباید به عنوان یکی از علل بروز بحران از 
نظر دور داشت ، قطر زمانی یکی از فقیرترین کشورهای منطقه بود، امروز یکی از 
ثروتمندترین کشورهای خاورمیانه است. درآمد بالای گاز ، جمعیت کم و درآمد 
بالای سرانه این کشور ) بیش از 150 هزار دلار( تاثیر بسزایی در بالا رفتن سطح 
قدرت منطقه ای دوحه داشته و این امر در بطن و متن خود نگرانی های عربستان 
که خود را قدرت بلا منازع منطقه می داند، برانگیخته است و تلاش می کند تا با 
ایجاد بحران با همراهی متحدان خود روند توسعه اقتصادی و نفوذ قطر را کنترل 
کند. همچنین در حوزه باورهای مذهبی دولت قطر، تنها حکومت غیر وهابی منطقه 
است و عربستان سعودی، امارات متحده عربی و مصر را وا می دارد در تقابل با اخوان 
المسلمین دارای راهبرد مشترک علیه دوحه داشته باشند و تلاش می کنند بازوی 
قدرتمند کمک مالی به این گروه را از بین برود. در تابستان 2014 وقتی شیخ تمیم 
بن حمد آل ثانی جنبش اخوان المسلمین را سازمان آزادیبخش مشروع دانست، 
مصر موفق شد عربستان و سه کشور عربی حوزه خلیج فارس را راضی کند که 
سفرای خود را از دوحه فرا بخوانند و دیپلمات های قطری را از خاک خود بیرون 
کنند. انچه که در این بحران بطور اشکارا می توان گفت این است که محمد بن 
سلمان ولیعهد جوان و کم تجربه عربستان یکی از ارکان اصلی شکل گیری بحران 
روابط با قطر بشمار می آید اما دیدگاه دیگری وجود دارد که می گوید ، عربستان 
طراح این بحران نیست بلکه تنها مجری آن است و لبه تیز اتهام امارات را نشانه 
گرفته و این کشور را در واقع طراح و هدایت کننده پشت پرده آن می داند. در 
کنار اختلافات ارضی و مرزی و رقابت های اقتصادی ، مناقشات و سوگیری های 
سیاسی مانند گرایشات اخوانی ، حمایت از حزب الله لبنان و مواضع دوحه در رابطه 
با ایران از جمله دلایل بحران روابط و خشم عربستان سعودی در برابر قطر می باشد.

زمینه های اختلافات تاریخی ، سیاسی ، ارضی ، سیاسی و مذهبی و قدرت یابی 
اقتصادی و ضعف شدید دولت کنونی عربستان براثر فشار های افکار عمومی علیه 
این کشور موجب بروز زمینه ی صف آرایی و یارگیری جدید منطقه ای قطر شده 
که در این یارگیری از جمله می توان به دو کشور مهم و قدرتمند منطقه یعنی 
ایران و ترکیه اشاره کرد.نمودار تاریخی روابط ایران و قطر بطور نسبی بیانگر یک 
رابطه پایدار ، با ثبات و گرم است. قطر در مقاطع مختلف پیش از توافق برجام ، در 
مجامع بین المللی کنار ایران بوده و افزایش فشارها و تحریم ها مخالفت می کرد و 
همچنین دو کشور در دوران ریاست جمهوری محمود احمدی نژاد قرارداد افزایش 
همکاری های امنیتی و مبارزه با تروریسم امضا کردند همچنین قطر با سیاست های 
نف که با بروز بحران روابط عربستان و دوحه رشد وگسترش بیشتری پیدا کرد و 
این همکاری ها را می توان در بخش های مختلف سیاسی و اقتصادی مشاهده کرد.

تحریم های اقتصادی عربستان و متحدانش به گفته وزیر خارجه قطر ، دوحه را از 
نظر اقتصادی به تهران نزدیک تر کرده است است. در شرایطی که دوحه در محاصره 
قرار گرفته ، ایران نزدیک ترین کشوری است که می تواند با آن ارتباط لجستیکی 
داشته باشد و این وضعیت فرصتی برای هر دو کشور فراهم می آورد.این درحالیست 
که واکنش کشورهای غربی در زمینه بحران روابط عربستان و قطر بسیار محتاطانه 
بوده و در محافل رسمی تلاش کردند با الفاظ دیپلماتیک به طور قاطع طرف هیچ 
کدام را نگیرند و این موضع گیری ناشی از منافع اقتصادی غربی ها است.تحرکات 
دیپلماتیک عربستان برای همسو کردن امریکا و اروپا با خود بی نتیجه بوده چرا 
که مراکز اقتصادی غرب ، قطر را یک مقصد بکر و مهم سرمایه گذاری می دانند 
که میلیاردها دلار سود و منفعت برای آنان دارد. این کشور کوچک با ذخایر عمده 
گاز نقش مهمی در بازار انرژی آمریکا و اروپا بازی می کند. تجربیات ایران در برابر 
تحریم های شدید امریکا می تواند برای قطر کار ساز باشد از همین رو محمد جواد 
ظریف وزیر خارجه جمهوری اسلامی در حاشیه نشست بین المللی دوحه گفت که 
'اگر هنری باشد که ایران بتواند به آن مسلط شود و آن را به دیگران آموزش دهد، 
آن هنر گریز از تحریم ها خواهد بود'.قطر در این نشست نوک پیکان حمله خود را 
بسمت عربستان گرفته و تلاش دارد سیاست های ریاض را در منطقه از جمله در 
شورای همکاری خلیج فارس به چالش بکشد شیخ محمد بن عبدالرحمان ال ثانی 
درهمین پیوند گفت که شورای همکاری خلیج فارس قدرتی ندارد و نیازمند بحث 

بر سر مکانیسمی برای اصلاحات است.

چطور جای 
رئیس مان را بگیریم؟

احتمالاً پاسخ هایی که از ذهن بسیاری از ما می گذرد 
همان هاست که مدام در نکوهش اش حرف می زنیم: 
زیرآب زنی، دور زدن، استفاده از یک آشنای دُم کلفت، 

کارشکنی و ...هر وزارتخانه و سازمان و نهاد و اداره ای بروید حتماً یکی دو نفر پیدا 
می شوند که حس می کنند رئیس فعلی حق آنها را خورده و صندلی شان را غصب 
کرده! استثنایی هم ندارد. اگر خود ما آن نفر گله مند نباشیم حتماً یک نفر را 
می شناسیم که هر جا »گوش ملی« گیر بیاورد شروع می کند به نک و نال که حق 
من را ضایع کرده اند و این رئیس کار بلد نیست و دارد ظلم می کند و کشور را امثال 
او به قهقرا برده اند.اما چاره چیست؟ بیشتر »مدیران« انتصابی هستند و اصولاً کسی 
نظر کارمند جماعت را نمی پرسد. نمونه های شگفت انگیزی در همه این سالها داشته ایم 
که با التفات ویژه حتی وزیر شده اند و بعد از پایان دوره شان چنان در دل این کشور 
هضم شده اند و از یادها گریخته اند که کسی صدایی از آنها نمی شنود و حتی در مورد 
حوزه ای که مسئولیت داشته اند و تجربه اندوخته اند کلمه ای نمی گویند؛ نه انتقادی، 
نه پیشنهادی... گویی که به قول مهران مدیری در سریال مرد هزارچهره: »اشتباهی 
بوده اند«!صندلی های طلایی اندک اند. عموم مردم بر این باورند که نورچشمی ها 
وژن های خوب صاحب آن می شوند و میزان دانش و تجربه و دانش مدیریت خیلی 
نقش اساسی در انتخاب صاحبان آنها ندارند. درست یا غلط این باور هواداران بیشتری 
میان مردم کوچه و بازار دارد اما پرسش کلیدی اینجاست که چطور می شود جای 

رئیس را گرفت؟
شیوه های سنتی تخریب، حسادت و شیطنت، زیرآب زنی و کارشکنی، شکایت 
بردن پیش این و آن و نامه نگاری با نهادهای بازرسی و ... شاید در مورد عده اندکی 
جواب بدهد اما تجربه نشان داده است که بسیاری از مدیران چنان به منصب دل 
بسته اند که اگر می توانستند هر روز صندلی شان را با خودشان به خانه می برند مبادا 

کسی روی آن بنشیند! به بعضی بازنشسته ها نگاه کنید!
 اگر از این شیوه های سنتی که البته مایه شرمساری هستند، پیروی نمی کنید 
پیشنهاد می کنم از این تاکتیک ژاپنی ها استفاده کنید. آنها می گویند: اگر می خواهی 

جای رئیس ات را بگیری او را هل بده به سمت بالا برود!
یعنی به رئیس ات کمک کن پیشرفت کند، پست بالاتری بگیرد و صندلی اش را 
برای تو خالی کند. این ضرب المثل ساده شاید جان مایه تفاوت نگاه ایرانی- ژاپنی 
باشد. اینکه به جای تلاش و کوشش و شب نخوابیدن و خون جگر  خوردن در جدل 
بی پایان برای به زیر کشیدن رئیس و نشستن سر صندلی اش، اگر شایستگی اش را 
دارد به او کمک کنیم که رشد کند، به جاهای بزرگتر برود و صندلی  اش برای ما 

خلوت شود. همین!

عضو فراکسیون امید:

 ابعاد لایحه رفراندوم محلی باید مشخص شود
 عضو فراکسیون امید مجلس بیان کرد: باید بررسی کنیم که بعد از انقلاب چند 

همه پرسی داشتیم و در چه مواردی آن را برگزار کردیم.
جلال میرزایی درباره تدوین لایحه رفراندوم محلی گفت: برای این که بتوانیم درباره 
این لایحه نظر دهیم باید مشاهده کنیم که اصل این طرح چیست، چه اجزایی دارد و چه 
نکاتی را محور قرار داده اند. ابتدا باید بررسی کنیم سایر کشورها در این زمینه دارای چه 
تجربیاتی هستند،  در کشورهای مانند فرانسه، سوئیس و بعضی از ایالت های کشور آمریکا 
این تجربه وجود دارد. این لایحه بسیار ظریف است، به فرض اگر اجازه اجرایی شدن این 
لایحه داده شد، باید دید فردا چه نهاد و ارگانی می خواهند مسئولیت بر عهده بگیرند. در 
سطح ملی قانون اساسی این پیش بینی را کرده است که همه پرسی باید در مجلس به 
یک حد نصابی برسد و مورد موافقت رهبری قرار گیرد . وی با بیان این که باید حدود و 
زمینه های این همه پرسی را مشخص کنیم، عنوان کرد: ایران یک منطقه چندقومیتی 
است که اگر جوانب را درست در نظر نگریم خود منجر به ایجاد خطراتی در همبستگی،  
وحدت ملی و یک پارچگی می شود. این طرح یا ایده دارای مقدماتی است؛ به طور مثال 
در سوئیس و برخی از ایالت های آمریکا مجالس محلی وجود دارد. در کشورهایی که 
مجالس محلی دارند، هنگامی که شکاف جدی بین احزاب و حزب حاکم که اکثریت را 
در شورای محلی در دست دارد به وجود می آید، باعث می شود جمع بندی حاصل نشود 
و برخی از مسئولیت ها بر زمین بماند که نگرانی هایی را به وجود می آورد.این نماینده 
مجلس شورای اسلامی با بیان این که در این شرایط احزاب نگران پایگاه اجتماعی و رأی 
خود می شوند بنابراین مسئله همه پرسی را مطرح می کنند، گفت: هنگامی که احزاب 
حاکم در یک موضوعی به جمع بندی نمی رسند و مخالفت زیاد است و این احزاب نگران 
بهره برداری رقبا هستند و از سوی دیگر در تعاملاتشان به نوعی مشکل برمی خورند و با 
بن بست مواجه می شوند بنابراین تصمیم گیری را بر عهده مردم می گذارند. ما هم باید 
مشخص کنیم که این همه پرسی را چه کسانی باید تائید و چه در زمینه و موضوعاتی 

باشد همچین چگونگی اجرا و محدودیت ها نیز تعیین شود.
 میرزایی با اشاره به این که برای همه مسائل همه پرسی استفاده نمی شود و فقط در 
مسائل خاص و مهم این موضوع استفاده می شود، گفت: اگر بخواهیم برای هر مسئله ای 
همه پرسی بگذاریم فلسفه وجودی پارلمان و شوراها زیر سوال می رود و وجودش بی معنا 
می شود. به دلیل اینکه دموکراسی با روش های مستقیم چار مشکل است بنابراین با 
روش های غیرمستقیم استفاده می شود این کار را انجام داد؛ مردم نمایندگانی را انتخاب 

می کنند به آن ها رأی می دهند و آنان نیز تصمیمات را می گیرند. 

مجید انصاری  :

قانون مبارزه با پول شویی با اصلاح
 قانون جامع تری می شود 

یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: لایحه اصلاح قانون مبارزه با پول شویی 
از این جهت به FATF مربوط می شود که این گروه ویژه مالی چهل توصیه به کشورهای 

جهان کرده تا برخی قوانین داخلی  خود را در راستای مبارزه با پول شویی اصلاح  کنند.
مجید انصاری در ارتباط با موضوع بررسی "لایحه اصلاح قانون پول شویی" در مجمع 
و تفکیک این لایحه با FATF، اظهار کرد: قانون مبارزه با پول شویی یک قانون داخلی 
برای کشور ما است که در سال 1۳86 در مجلس شورای اسلامی به تصویب رسید.

وی ادامه داد: با اینکه این موضوع قانون مهمی است و اگر به درستی اجرا شود جلوی 
گردش مالی ناشی قاچاق و مفسدان را متوقف می کند، اما به دلیل اینکه یکسری ایرادات 
و نواقصی داشت، موجب شد تا در مرحله عمل جدی گرفته نشود.  کشورهای بسیاری 
این موضوع را در قوانین خود دارند. FATF هم یکسری توصیه هایی برای اصلاح این 
قانون داشته است. این قانون به FATF  از این جهت مرتبط می شود که چهل توصیه 
به کشورهای جهان شده تا برخی قوانین داخلی  خود را در راستای مبارزه با پول شویی 
اصلاح  کنند.این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: دولت لایحه اصلاح این 
قانون را به مجلس داد، مجلس هم آن را بررسی کرد و مواردی را به آن اضافه یا اصلاح 
کرد. فقط در سه مورد از ایرادات باقی مانده شورای نگهبان که مجلس به آن اصرار کرده 
بود،  مجمع ورود کرد.روز شنبه یکی از آن سه مورد در مجمع به تصویب رسید، دو مورد 
باقی مانده در جلسات آتی تصویب می شود.انصاری خاطرنشان کرد: در حقیقت قانون 
مبارزه با پول شویی قانون جامع تری می شود و بسیار در مبارزه با فساد مالی تاثیرگذار 
خواهد بود. پالرمو و CFT  هم در مواردی که مجلس به مجمع ارسال کرده در دستور 
کار کمیسیون های کار دبیرخانه مجمع هستند.  بعد از کار کارشناسی که در کمیسیون ها 
صورت می گیرد، به جلسه رسمی مجمع خواهد آمد و مجمع نسبت به آن ها اتخاذ 

تصمیم خواهد کرد.

 سخنگوی فراکسیون مستقلین ولایی:

روحانی هفته آینده 
لایحه بودجه 98 را تقدیم می کند

سخنگوی فراکسیون مستقلین ولایی مجلس از حضور رییس سازمان برنامه و بودجه 
در جلسه این فراکسیون خبرداد و گفت: به گفته »محمدباقر نوبخت«، رییس جمهوری 

یکشنبه آینده لایحه بودجه سال 1۳98 کل کشور را به مجلس تقدیم می کند.
»مهرداد بائوج لاهوتی« روز یکشنبه در جمع خبرنگاران افزود: در جلسه امروز این 

فراکسیون نمایندگان آخرین وضعیت بودجه سال آتی را بررسی کردند.
وی با بیان این که نوبخت اعلام کرد به احتمال زیاد لایحه بودجه سال 98 تغییراتی 
خواهد داشت، یادآور شد: رییس سازمان برنامه و بودجه همچنین تاکید کرد در این 
لایحه، 126 هزار میلیارد تومان درآمدهای مالیاتی و 65 هزار میلیارد تومان هزینه های 
عمرانی پیش بینی شده است.وی همچنین گفت: نوبخت در این جلسه بیان کرد که به 
احتمال زیاد بودجه سال آتی در دو سقف تصویب می شود، یکی سقف 407 هزار میلیارد 
تومانی و دیگری 4۳6 هزار میلیارد تومانی خواهد بود.سخنگوی فراکسیون مستقلین 
ولایی مجلس ادامه داد: افزایش بودجه وزارت آموزش و پرورش به 64 هزار میلیارد تومان 
و افزایش اعتبارات رفاهی و حمایتی از مردم از ویژگی های دیگر لایحه بودجه 98 است.

لاهوتی خاطرنشان کرد: بر اساس اظهارات رییس سازمان برنامه و بودجه،در لایحه 
بودجه سال آتی فروش روزانه یک میلیون و 500 هزار بشکه نفت پیش بینی شده، این 

در حالی است که این رقم امسال دو میلیون و 400 هزار بشکه بود.

تأکید رهبر انقلاب بر لزوم افزایش دقت موشک ها؛

پیشرفت موشکی ایران فراتر از انتظار بود
 وزیر دفاع: این نگرانی وجود داشت که این موضوع امکان پذیر نباشد؛ اما در زمان 

کوتاهی با همت سربازان ولایت بیش از آن چیزی که فکر کردیم، اتفاق افتاد.
امیر سرتیپ »امیر حاتمی« دیروز در چهارمین همایش تبیین اندیشه های دفاعی امام 
خامنه ای با بیان اینکه بستر مطالعاتی بسیار خوبی برای تبیین اندیشه های دفاعی حضرت 
آقا فراهم شده است، اظهار داشت: این همایش نشان دهنده یک نوع بلوغ است و اینکه ما 
به این ترتیب به دنبال تبیین و توجه به اندیشه بزرگان خود به ویژه اندیشه ولایت فقیه 
در حوزه دفاع هستیم.وی ادامه داد: تعداد مقالات، توجه به اندیشه امام را نشان می دهد و 
تک تک نگاه های امام و نکاتی که می فرمایند، می بینیم که بسیار حکیمانه، دقیق و عمیق 
است.وی با اشاره به تأکید رهبر معظم انقلاب اسلامی بر لزوم افزایش دقت موشک ها 
گفت: همه این نگرانی را داشتند که نکند این موضوع بر زمین بماند و برخی که نگاه 
روشنفکری داشتند، موضوع موشک برای آن ها مهم نبود و اینکه با دقت به هدف برخورد 
کند یا نه؛ اما دیدیم که در زمان کوتاهی با همت سربازان ولایت بیش از آن چیزی که 
فکر کردیم، اتفاق افتاد.وی افزود: امروز باید با تبیین اندیشه های دفاعی امام خامنه ای، 
آن ها را اجرایی کنیم. این موضوع برای آیندگان هم بسیار مهم است و باید بدانند که با چه 

تدابیری از فراز و فرود ها گذشتیم.

فرمانده کل ارتش:

رهبر انقلاب احاطه کاملی 
بر مسائل امنیتی و دفاعی دارند

 فرمانده کل ارتش گفت: رهبر معظم انقلاب احاطه کاملی بر مسائل امنیتی، دفاعی 
و نظامی دارند و ما می توانیم به بهترین نحو ممکن استراتژی دفاعی را از اندیشه ایشان 

استخراج کنیم.
امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی در چهارمین همایش تبیین اندیشه دفاعی 
امام خامنه ای که صبح دیروز در سازمان صنایع دریایی وزارت دفاع اظهار داشت: تدابیر 

و نظریات رهبری در همه حوزه ها چراغ راه و قطب نمایی برای پیشرفت و تعالی است.
وی افزود: رهبر معظم انقلاب تجارب بسیار غنی و ارزشمندی از دوران قبل از انقلاب 
اسلامی و دوران با شکوه دفاع مقدس دارند و احاطه کاملی بر مسائل امنیتی، دفاعی و 
نظامی دارند و ما می توانیم به بهترین نحو ممکن استراتژی دفاعی را از اندیشه ایشان 
استخراج کنیم. در نظریه دفاعی ایشان از اخلاق به عنوان یکی از مهمترین عوامل قدرت 
نام برده شده که در دیگر نظریات وجود ندارد.امیر موسوی در پایان معنویت محوری، 
هوشیاری، خود اتکایی و خود محوری را از محور های اصلی نظریه دفاعی رهبر انقلاب 
اسلامی دانست و خاطرنشان کرد: وقتی به تدابیر امنیتی مقام معظم رهبری نگاه می کنیم 
ایستادگی و مقاومت فعال در مقابل استراتژی های دشمن دیده می شود، نظریه ایشان 

از دین، علم و تجربه بر آمده و بر هوشیاری، خود اتکایی و خود محوری استوار است.

معاون اول رییس جمهوری، وزیر علوم، 
تحقیقات و فناوری را فردی دلسوز، کم 
حرف، پُرکار و مورد اعتماد دولت توصیف 
کرد و گفت: وضعیت امروز دانشگاه ها، 
نماد کارکرد دکتر »منصور غلامی« است 
و مراکز آموزش عالی هیچ وقت آرامشی به 

خوبی وضع فعلی نداشتند.
»اسحاق جهانگیری« روز یکشنبه در 
نوزدهمین جشنواره تجلیل از پژوهشگران 
با حضور  که  کشور  برگزیده  فناوران  و 
وزیران علوم، تحقیقات و فناوری، بهداشت 
و درمان و معاون علمی و فناوری رییس 
جمهوری و جمعی از اساتید در سالن 
اجلاس سران برگزار شد، افزود: نشاط و 
جلسات هم اندیشی که در دانشگاه ها 
برگزار می شود، نماد عملکرد دکتر غلامی 
است.وی ادامه داد: از همه دستگاه ها ، 
مجلس و دولت در چنین شرایطی انتظار 
کنند  وزیر حمایت  این  از  که  رود  می 
چراکه وی جزو افراد علمی و مورد اعتماد 
دولت است.معاون اول رییس جمهوری با 
اشاره به ضرورت های امروز کشور از منظر 
توسعه گفت: توسعه علمی یکی از عرصه 
های اساسی توسعه پایدار و همه جانبه 
کشور و نقطه امید تاریخی در مردم بوده 
که از آغاز مواجه با دنیای جدید ما هم به 
سطحی از توسعه دسترسی داشته باشیم 
تا مردم از رفاه و اقتصاد مناسب و شرایط 
برخوردار  مناسب  اجتماعی  و  سیاسی 
سده  دو  در  افزود:  باشند.جهانگیری 
گذشته هیچ اقدام توسعه ای در کشور 
نبوده که شکل بگیرد و بدون نوعی نگاه 
به توسعه علمی توجه ویژه نداشته باشد و 
در هفته پژوهش شاید مسئله اصلی برای 

پژوهشگران این باشد که چطور و با چه 
سیاستی می توانیم به این بخش از توسعه 
توجه کنیم.وی ادامه داد: شاید گفته شود 
که توسعه علمی بیشتر برای زمان فراغت 
از مشکلات و تنگناهای کشور است و حال 
که مشکلاتی داریم و مردم در موضوعات 
اولیه خود مانده اند و با توجه به مشکلاتی 
که در حوزه آب و محیط زیست وجود 
دارد به شکلی دیگر سخن از توسعه علمی 

بزنیم .
روزهای  برای  علمی  توسعه   *

سخت و مقابله با تنگناها است 
معاون اول رییس جمهوری اضافه کرد: 
اتفاقا توسعه علمی برای روزهای سخت 
و مقابله با تنگناها است و در زمانی که 
دشواری ها و سختی ها بیشتر می شود 

بیش از ایام دیگر باید به آن توجه کنیم.
جهانگیری با بیان این که با توجه به 
مشکلاتی در اقتصاد و مسائل اجتماعی 
با آن روبرو هستیم، گفت: حتما توسعه 
و  روز  های  فناوری  به  توجه  و  علمی 

پژوهش های کاربردی می تواند ما را بر 
این مسائل غالب کند.وی افزود: شرایط 
اقتصادی امروز کشور ایجاب می کند به 
دنبال کشف فرصت ها ، ظرفیت ها و 
اقدامات جدید برای توسعه کشور باشیم. 
در شرایطی قرار گرفته ایم که تحریم های 
ظالمانه آمریکا بخش هایی از اقتصاد ما را 
هدف گذاری کرده تا با مشکل مواجه کند.

معاون اول رییس جمهوری خاطرنشان 
کرد: البته برنامه تعریف شده آن ها این 
بودکه اقتصاد کشور را به فروپاشی بکشانند 
و در اثر آن زندگی مردم دچار مشکلات 
جدی شود و مردم علیه حکومت دست 
به اعتراض بزنند. جهانگیری افزود: وقتی 
گفته می شود اقتصاد موجود درآمد ارزی 
آن متکی به نفت است به معنای این است 
که همواره موضوعی داریم که می توان در 
آمد کسب کرد و اگر قدرت ها اراده کنند 
می توانند روی منابع درآمد ارزی کشور 
فشار وارد آورند. وی تصریح کرد: برداشت 
قادر  مقاومتی  اقتصاد  که  است  این  ما 

است در چنین شرایطی که منابع سنتی 
درآمدی در تهدید قرار می گیرد در مقابل 
فشارهای مختلف تاب بیاورد و روی پای 
خود بایستد.معاون اول رییس جمهوری با 
اشاره به پنج رویکرد سیاست های اقتصاد 
نگر،  برون  زا،  درون  جمله  از  مقاومتی 
عدالت بنیان، دانش بنیان و مردمی، گفت: 
در اقتصاد مقاومتی هدفگذاری رویکرد 

اصلی اقتصاد دانش بنیان است.
* شاه بیت مقاومت اقتصاد کشور؛ 

اقتصاد دانش بنیان
جهانگیری با بیان این که شاه بیتی که 
اقتصاد را در مقابل تکان ها مقاوم می کند، 
اقتصاد دانش بنیان است، گفت: اگر گفته 
می شود دنبال اقتصادی هستیم که اتکا به 
منابع درآمدی نفت را کم کند از نظر من 
اقتصاد دانش بنیان است.وی تصریح کرد: 
اقتصادی می تواند که متکی به مغز انسان 
ها باشد که به راحتی نمی توان برای آن 
موانع ایجاد کرد و اقتصاد مقاومتی وقتی 
شکل می گیرد که دانش بنیان باشد.

معاون اول رییس جمهوری گفت: اقدام 
خوبی در اقتصاد کشور برای شکل گیری 
زنجیره دانش، فناوری و پژوهش شکل 
گرفته وباید به طور کامل در کشور پیاده 
کنیم و این نیازمند تعامل دانشگاه، صنعت 
و جامعه است.جهانگیری با اشاره به این 
بعنوان  بنیان  دانش  اقتصاد  برنامه  که 
مهمترین اولویت توسعه کشور در شرایط 
فعلی است، گفت: اولویت دولت در بودجه 
ها و صندوق های حمایتی باید حمایت 
از شرکت های دانش بنیان باشد و ارتقا 
در  ها  دانشگاه  ظرفیت  و  پژوهشگران 

اولویت قرار گیرد

یک عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسلامی با بیان این که نظارت 
مجلس بر اجرای قوانین غیر مفید بوده است، گفت: باید برای اجرای بهتر قوانین ضمانت 

اجرا قائل شویم.
محمد کاظمی با اشاره به لزوم نظارت مجلس شورای اسلامی بر اجرای قانون و اهمیت 
بیشتر اجرای قوانین نسبت به تصویب قوانین جدیدتر، بیان  کرد: مجلس به اندازه کافی و 
بیش از حد کافی در حوزه های مختلف همچون سیاست، فرهنگ و مسائل اجتماعی قانون 
تصویب کرده  است، اما نظارت مجلس شورای اسلامی بر نحوه اجرای این قانون توسط 
نهادهای دولتی یک نظارت کم رنگ و غیر مفید بوده است.وی با بیان اینکه کمیسیون اصل 
"90" باید در زمینه نظارت بر اجرای قوانین فعالیت کند، گفت: احساس ما این است که 
قوانین به خوبی اجرا نمی شود و فقط زحمت تصویب آن بر عهده مجلس است. ما باید در 
این زمینه یک ضمانت اجرا برای کسانی که قانون را اجرا نمی کنند در قوانین لحاظ کنیم. 

در واقع اجرای قانون را بر عهده بالاترین مقام اجرایی مربوط یعنی وزیر آن حوزه بدانیم.
این عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسلامی در این خصوص، بیان  

کرد: برای مثال اگر هر مدیر استانی شهرستانی یا بخشی قانون را اجرا نکردند، مقصر آن 
وزیر مربوطه باشد و مجازات وزیری که قانون را اجرا نمی کند، عزل از مقام وزارت می شود. 
اگر وزیر توان این را نداشته باشد که قانون زیر مجموعه خود را اجرا کند، به درد وزارت 

نمی خورد، چرا که ناتوان است.
کاظمی ادامه  داد: دست از تصویب قانون برداریم و کمیسیون ها وقت خود را صرف 
موضوع نظارت بر اجرای قوانین کنند. این ساز و کاری می خواهد که رییس مجلس شورای 
اسلامی باید نسبت به آن قدم بردارد و راهکارهایی را برای آن ایجاد کند. برای مثال سه 
سال پیش تصویب کردیم کسانی که زیر 100 میلیون تومان وام دارند، بتوانند وام خود را با 
قرارداد اولیه تسویه کنند. هنوز بانک ها بعد از سه سال این قانون را اجرایی نکرده اند و کسی 

هم نیست به بانک ها بگوید بالای چشم تان ابرو است.
این عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسلامی در پایان اضافه کرد: ما باید 
تلاش کنیم با حرکت جمعی و با یک اهرم فشار و با ضمانت اجرای کافی، اجرای قوانین را 

دنبال کنیم تا قوانین بر زمین نمانند.

اسحاق جهانگیری:

مراکز آموزش عالی هیچ وقت آرامشی به خوبی وضع فعلی نداشتند

یک عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس:

نظارت مجلس بر اجرای قوانین کمرنگ بوده است

اخبــار سرمقاله

یادداشت

یک عضو شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان 
می گوید که اصلاح طلبان باید اصلاح و بازنگری را بپذیرند، 
اما اگر نمی توانند، راه را باز کنند تا دیگران به میدان بیایند، 
بنابراین اصلاح طلبان باید خود را قربانی کنند که جریان 

اصلاحات در کشور هموار شود.
محمود میرلوحی، عضو شورای عالی سیاستگذاری 
اصلاح طلبان درباره انتقادات به جریان اصلاح طلبی به 
ایرناپلاس می گوید: راه دیگری به جای اصلاح طلبی به 
جامعه معرفی نشده  است که جایگزین اصلاحات باشد. 
بنابراین ما معتقدیم که راه قابل دوام، اصلاحات است، اما 
رهبران اصلاحات هم نباید بگویند همین است که هست! 

باید جایگاه خود را از نو تعریف کنند.
* اصلاح طلبان با حاکمیت وارد گفت وگو شوند 

میرلوحی اضافه می کند: اصلاح طلبان با حاکمیت 
می خواهیم  ما  چون  بگویند  و  شوند  گفت وگو  وارد 
پیشنهادهای  و  راه حل ها  باید  شود،  حفظ  نظام 
را نکنیم شاید  این کار  اگر  جدیدی مطرح کنیم و 
مردم اصلاحات را هم کنار بگذارند و جامعه به سمت 

بلاتکلیفی و سرگردانی برود.
او همچنین تأکید می کند: حاکمیت و جریان هایی 
ذیل رهبری مانند شورای نگهبان، قوه قضاییه، سپاه و 
صداوسیما باید بپذیرند که اصلاحات بتواند جایگاهش را 

بین مردم و حاکمیت حفظ کند تا هم مترجم خواست ها 
و مطالبات قانونی و حاکمیتی نظام و هم زبان گویای 
مطالبات مردم باشند. در این صورت اصلاحات می تواند 

راه حلی برای جامعه باشد.
* اصلاح طلبان باید خود را قربانی کنند

جریان  تداوم  اهمیت  به  اشاره  با  همچنین  او 
اصلاح طلبی به معنای واقعی کلمه، توضیح می دهد: 
اگر  و  بپذیرند  را  بازنگری  و  اصلاح  باید  اصلاح طلبان 
نمی توانند، راه را باز کنند که دیگران به میدان بیایند، 
اما اصلاحات باید بماند. درست است که الان اصلاحات 
با آقای خاتمی و احزاب اصلاح طلب تعریف می شود، اما 
مدت هاست که شعار اصلاح طلبی، ترجیح منافع ملی به 
منافع جریانی است. لذا اصلاح طلبان باید خود را قربانی 
کنند که جریان اصلاحات در کشور هموار شود. ولو اینکه 
امثال میرلوحی جای خود را به افراد جدیدی بدهند که با 

مردم صادق ترند و راحت تر می توانند ارتباط برقرار کنند.
* براندازان پایگاهی ندارند

دوباره  اصلاحات  اگر  می افزاید:  ادامه  در  میرلوحی 
مانند سال 76 شعارهای مناسب روز را به جوانان، زنان 
و دانشگاهیان بدهند می توانند جایگاه خود را بازتعریف 
کنند. مردم خواستار اصلاح درون نظام هستند، هرچند 
کار براندازان پررنگ تر شده اند، اما آن ها جایگاه و پایگاه 

انقلابی گری ندارند.این فعال سیاسی اصلاح طلب با اشاره 
به بی اقبالی مردم به اصولگرایان بیان می کند که جامعه 
ایران به دنبال براندازی و انقلاب دوباره نیست. درباره این 
موضوع، برنامه، رهبری و مانیفست مشخصی هم وجود 
ندارد. منافقان و سلطنت طلبان هم ظرفیت و انرژی این 

کار را ندارند.
*  اصلاحات نباید دچار رکود شود

میرلوحی در پاسخ به این پرسش که آیا فکر می کنید 
همچنان اصلاح طلبی اقبال عمومی دارد، می افزاید: بله، 
مگر راه دیگری روی میز است؟ اصلاحات نباید دچار رکود 
شود. خیلی از شعارهای اصلاح طلبی شعار کهنه شدنی 
نیست مانند » ایران، برای ایران«، »زنده باد مخالف من«، 
»انتخابات آزاد و سالم«، »آزادی بیان، رسانه و فضای 
مجازی« و همچنین حضور و مشارکت زنان!این فعال 
اصلاح طلب درباره مطالبات معیشتی مردم نیز عنوان 
می کند: ما از سال 94 رونق اقتصادی را شعار خود قرار 
دادیم. الان هم در حوزه سیاست داخلی، گاهی با دولت 
زاویه و نقد داریم و بیشترین نقد هم در حوزه اقتصادی 
است. نمی خواهیم از رأی به روحانی شانه خالی کنیم، اما 
به هرحال از سال 94 می توانید مصاحبه های دوستان ما را 
ببینید که می گفتیم تیم اقتصادی دولت باید با توجه به 

نیازهای جدید مردم، تغییر بکند.

محمود میرلوحی:

شعارهای اصلاح طلبی کهنه شدنی نیست

قرار  گفت:  ایران  اتاق  سابق  رییس 
نیست بودجه 98 نقش صندوق رای برای 
انتخابات مجلس سال آینده را بازی کند و 
لازم است سیاسیون و از جمله نمایندگان 

دست از مسابقه اتلاف منابع بر دارند.
محسن جلال پور با اشاره به شرایط 
سخت اقتصادی در کشور، ابراز امیدواری 
کرد تا هم دولت و هم مجلس با درک 
صحیح از شرایط موجود اقتصاد کشور، 
رابه گونه ای تدوین و  بودجه سال 98 
تصویب بودجه کنند که کشور از این 
پیچ خطرناک اقتصادی به سلامت عبور 
کند.رییس سابق اتاق ایران افزود: درچند 
دهه گذشته اقتصاد کشور بدترین ضربه ها 
را از دخالت های غیرکارشناسی برخی 

نمایندگان در بودجه های سالانه خورده 
است به طوری که بودجه بیشتر از آن که 
اقتصادی  سیاستگذاری  برای  مجالی 
باشد، به عرصه ای برای گشاده دستی 
سیاستمداران و صندوق رای نمایندگان 
تبدیل شده است. وی به سیاستمداران 
پوپولیستی و نقش آفرینی آنها در بودجه 
نویسی اشاره و خاطرنشان کرد: در سال 
برخی  بودیم  این  شاهد  گذشته  های 
محبوبیت سیاسی خود را از جیب مردم 
هزینه کرده اند چرا که برای آنان هیچ 
جایی بهتر از بودجه های سالانه برای 
نقش بازی کردن برای توده های مردم 
وجود ندارد زیرا با آن می توانند محبوبیت 
بیشتری را برای خود کسب کنند.جلالی 

به اصلاح  این موضوع  تاکید کرد:  پور 
طلب و اصولگرا ختم نمی شود بلکه میل 
نامحدود به خرج کردن از منابع محدود 
کشور برای اخذ محبوبیت در مناطق 
مختلف کشور، نقطه مشترک بسیاری از 
نمایندگان و دیگر سیاسیون بوده است.

تحلیل گر مسائل اقتصادی یادآور شد: در 
سال هایی که درآمدهای نفتی بالا بود، 
متاسفانه استفاده از منابع و اعتبارات در 
رفتار نهادینه شده است اما در دوره تنگنای 
تحریم و محدود شدن درآمدهای نفتی 
همچنان شاهد این گونه رفتار از سوی 
آنها بوده ایم که شایسته است باتوجه به 
شرایط این روزهای اقتصاد کشور عادت 
آن دوران را کنار بگذارند.رییس سابق اتاق 

ایران آثار همزمانی انتخابات آتی مجلس 
و تشدید مشکلات مالی دولت در سال 
جاری را نگران کننده خواند و تاکید کرد: 
قرار نیست بودجه 98 نقش صندوق رای 
برای انتخابات مجلس سال آینده را بازی 
کند و لازم است سیاسیون و از جمله 
نمایندگان دست از مسابقه اتلاف منابع 
بر دارند. این عزیزان باید بدانند که منابع 
درآمدی کشور به دلائل مختلف به شدت 
کاهش پیدا کرده است.وی تصریح کرد: 
قطعا کشور برای گذار از شرایط سخت 
پیش رو نیاز به منابع مالی زیادی دارد 
و در صورتی که منابع موجود به درستی 
هزینه نشود، امیدی به گذر از وضع موجود 

نخواهیم داشت.

رییس سابق اتاق ایران:

نمایندگان بودجه 98را باصندوق انتخابات اشتباه نگیرند

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان این که باید 
ایام  ماهیت مردمی اربعین را حفظ کنیم، گفت: در 
اربعین و بعد از آن باید نگاه و فضای فرهنگی این مراسم 
را منتقل کنیم و ما در این مسیر به جلو پیش می رویم.

»سید عباس صالحی« برای پاسخ به سوال حبیب 
الله دهمرده نماینده زابل در مورد این که چه اقدامات 
اساسی برای مسائل فرهنگی بویژه در راهپیمایی اربعین 
حسینی)ع( انجام شد در جلسه علنی امروز - یکشنبه- 

مجلس شورای اسلامی حضور یافت.
اقدامات  تشریح  با  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
این وزارتخانه در ایام اربعین و بعد از آن اظهارداشت: 
رویکردها در این موضوع توسط رهبر معظم انقلاب ، 
دولت و مجموعه سیاست گذاران فرهنگی تنظیم شده 
است مبنی بر این که راهپیمایی و زیارت اربعین باید 
ماهیت مردمی خود را حفظ کند و دولت نقش تسهیل 
گری و کمتر تصدی گری داشته باشد و ما بتوانیم 

فرهنگ و حرمت کشور میزبان را حفظ کنیم.
وی با بیان این که باید از این فرصت راهپیمایی 
حداکثر بهره برداری را داشته باشیم به تشریح اقدامات 

این وزارتخانه در راهپیمایی بزرگ اربعین پرداخت.

راهنمای  کتاب  میلیون  دو  توزیع  و  چاپ  وی، 
زائر در سال 96-97، حضور سه هزار مبلغ )مبلغان 
داوطلب(، تهیه و تولید کلیپ های آموزشی در شبکه 
های اجتماعی، ساماندهی بیش از 100 موکب سازمان 
اوقاف که هم از لحاظ مادی و معنوی نیازهای زائران را 
توجه داشته از مهم ترین اقدامات وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی در راهپیمایی اربعین امسال ذکر کرد.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: این موکب ها 
فرصت هایی را فراهم کردند که زائران بتوانند در داخل 
ایران، پایانه های مرزی و داخل خاک عراق از مواهب 

بهره مند شوند.
اجراهای  و  ها  نمایشگاه  ما  کرد:  تصریح  صالحی 
نمایشی در پایانه های مرزی برای استفاده زائران در 
سال گذشته و امسال برگزار کردیم از جمله سینما سیار 
که در پایانه مرزی مستقر شد تا فیلم های متناسب با 

شرایط معنوی اربعین ارائه کند. 
راهپیمایی  مسیر  طول  در  گفت:  همچنین  وی 
نمایشنامه ها و آیین های نمایشی توسط هنرمندان 
اجرا شد، 20 گروه از مربیان کودک و نوجوان با ۳0 هزار 
بسته در فضاهای پایانه ها و عراق به ارائه امور فرهنگی 

و معنوی را برای کودکان و نوجوانان که همراه با خانواده 
حرکت می کردند،ارائه کردند ، 90 قاری ممتاز با بیش 

از 1۳00 برنامه در فضای عراق کار می کردند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه داد: 40 نوحه 
و موسیقی متناسب با فضای اربعین تولید شد، 120 
سخنران و 1400 مراسم سخنرانی در ایام اربعین برگزار 
شد، پیوست فرهنگی برای همه موکب ها ابلاغ و ارسال 

شد.
صالحی یادآور شد: با آسیب شناسی که از سال های 
گذشته اتفاق افتاده این پیوست های فرهنگی آسیب 
هایی که در موکب ها اتفاق می افتد را به حداقل می 

رساند
وی تصریح کرد: برنامه های از این قبیل با نگاه این 
بوده است که ایام زیارت اربعین در داخل ایران و خارج 

از ایران فضای مناسبی داشته باشیم.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خاطرنشان کرد: امسال 
یک میلیون و 800 هزار نفر در سامانه سماح اربعین 
ثبت نام کردند و حجم زوار حجم قابل توجهی بود، اما 
حرکت هایی با این نگاه انجام شد تا از فضای زیارت برای 

ارتقای فرهنگی استفاده کنیم،

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

ماهیت مردمی اربعین را حفظ کنیم

سید محمد باقر نوربخش

احسان محمدی
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رییس اتاق بازرگانی ایران گفت: بخش های غیرمولد و رانت خواری ها بلای جان 
اقتصاد کشور شده است.

غلامحسین شافعی در  نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران با حضور 
فرهاد دژپسند - وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: مستندات موجود هم پیش از 
انقلاب هم پس از آن نشان می دهد که دو بخش مولد و غیرمولد اقتصاد همواره 
به عنوان رقیب بسیار سرسخت در بخش های تولیدی و صادراتی در کشور مطرح 
بوده اند و به جز دوره های کوتاه مدت و خاص، دولت های مختلف، رویکردهای جدید 
و حمایت گرانه نسبت به تولید از خود نشان نداده اند. همچنین آمارها پرسش های 
متعددی  را از مسئولان اقتصادی مطرح می کند به ویژه از سال ۱۳۶۸ تاکنون 
که برنامه های توسعه در کشور اجرایی شده، با توجه به فراهم بودن منابع ارزی از 
طریق صادرات نفت، گاز و صادرات کالا و خدمات باید به ارقام توجه شود. از شروع 
برنامه های توسعه سال ۱۳۶۸ تا پایان سال ۱۳۹۶، هزار و ٧۴٢  میلیارد دلار منابع 
بنابراین چه  و خدمات داشته ایم.  نفت، صادرات کالا  از طرف صادرات  از  ارزی 
کسی باید پاسخ دهد که آخر چرا اقتصاد کشور علیرغم چنین منابع ارزی به چنین 
وضعیتی افتاده است؟ اما به دلیل اینکه پاسخگویی وجود ندارد این کاروان کماکان 

در حال حرکت است.
وی تصریح کرد: آمارها نشان می دهد که دولت ها به هیچ وجه نمی توانند عنصری 

در خصوص کمبود منابع داشته باشند و در کشور مشکلی جهت انباشت سرمایه 
وجود نداشته است. همچنین در مقیاس تولید ناخالص جهانی، ایران در قیاس با 
سایر کشورهای جهان، از لحاظ پس انداز  درصد چشمگیری را به خود اختصاص 

داده است.
شافعی اظهار کرد: تراز میزان سرمایه در بخش های نامولد و مولد در چه وضعیتی 
است. همچنان دولتمردان بیش از آن که نگران از دست رفتن سرمایه های انسانی و 
فکری جامعه و فرصت های از دست رفته تولید واقعی باشند، نگران چگونگی صادرات 
نفت خام هستند. سرمایه های اجتماعی جامعه بسیار حائز اهمیت و تعیین کننده 
هستند. رییس اتاق بازرگانی ایران با اشاره به این که هفت دهه از شروع برنامه های 
توسعه ای گذشته است، گفت: در حالی که ایران جزو پیشگامان کشورهای دارای 
برنامه توسعه در کشورهای آسیا بوده است اما شاخص های متعدد اقتصادی نشان 
از آن دارد که نظام تصمیم گیری اقتصادی در طول بسیاری از دوره ها ناکارآمد بوده 
است. عدم مشورت خواهی از بخش خصوصی و صاحبان کسب و کار  همواره 
از حلقه های مفقوده ناکارآیی سیاست گذاری در کشور بوده که در نهایت به بی 

اعتمادی فعالان اقتصادی در بخش های تولیدی، صنعتی و صادراتی شده است.
 وی افزود: حداقل انتظار ما این است که در شرایط خاص کنونی به توصیه های 
مؤکد رهبر انقلاب اسلامی توجه کنند. در هفتم شهریور ماه امسال مقام معظم 

رهبری در دیدار با دولت تأکید داشتند که به نظرات اتاق بازرگانی توجه شود، اما 
از آن زمان تاکنون با این که ده ها تصمیم اقتصادی اتخاذ شده است، اما تنها در دو 

جلسه از بخش خصوصی دعوت شده است.
شافعی تصریح کرد: تکیه بر مصرف گرایی و تجمل گرایی بدون توجه به ساخت 
داخلی، از مشکلات اصلی ما است. برندهای خارجی در اقتصاد کشور ما فعال 
هستند و این ها ناشی از بیماری اقتصادی است که علیرغم توصیه ها، اقتصاد کشور 
درگیر این بیماری ها است. نگاهی به روند سیاست های تولید و صادرات نشان 
می دهد که این سیاست ها ناشی از چانه زنی بوده تا برگرفته از برنامه های توسعه ای و 

توجه به افزایش تولید و تجارت در بازار جهانی مغفول مانده است.
رییس اتاق بازرگانی ایران تاکید کرد: از نتایج مهم توسعه کاهش بیکاری، رفع فقر و 
غیره است. اما توجه به موارد صرفا کمی اقتصادی منجر به غفلت از کیفیت خواهد 
شد. بخش های غیرمولد و رانت خواری ها مدتهاست بلای جان اقتصاد کشور شده 
است. در حال حاضر تأخیرات  طولانی اصلاحات اقتصادی و پیوند میان دولت و 

بخش خصوصی واقعی به امری اجتناب ناپذیر تبدیل شده است.
وی افزود : اصلاحاتی  همچون اصلاحات نظام بانکی، مالیاتی، خصوص سازی، 
نظام تصمیم گیری اقتصادی  و مقابله با بخش های نامولد از الزامات اساسی دستگاه 

اقتصادی است.
* خصوصی سازی به اهداف خود نرسید 

رئیس کمیسیون رقابت، خصوصی سازی و سلامت اداری اتاق بازرگانی ایران، 
گفت: خصوصی سازی، با اهدافی از جمله درآمدزایی و اشتغال زایی مورد توجه قرار 

گرفت اما شواهد نشان می دهد که هیچ کدام به این اهداف دست نیافته اند. 
»حسن فروزان فرد«در نشست هیات نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی ایران، گزارشی با موضوع »آسیب شناسی رویکرد خصوصی سازی در 
ایران« ارایه کرد و افزود: طولانی بودن دوره واگذاری ها، استقلال سازمان خصوصی 
سازی و همچنین همکاری نکردن کارکنان بنگاه های خریداری شده با خریدار از 

جمله مشکلات خصوصی سازی در کشور به شمار می آید. 
فروزان فرد ادامه داد: کمیسیون رقابت، خصوصی سازی و سلامت اداری 2۴ مورد 

به عنوان آسیب های خصوصی سازی در ایران شناسایی کرده است. 
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران، گفت: بیش از 50 درصد از فعالیت های 
خصوصی سازی، واگذاری ها از طریق مزایده بوده است؛ اگر قرار بود این رویکرد 
خصوصی سازی باشد، چرا این تعداد دستگاه برای اجرای خصوصی سازی ها 
اضافه ایجاد کردیم؟  وی اظهار داشت: بر اساس بررسی های انجام شده، فقط ۱5 

درصد خصوصی سازی ها از طریق مذاکره انجام شده است. 
فروزان فرد افزود: به عنوان مثال یکی از مهمترین گرفتاری ها، مربوط به هیات 
های واگذاری است؛ این گرفتاری از ترکیب این هیات آغاز می شود و بعد بر اساس 
خروجی های این هیات، مشاهده می کنیم که خروجی ها خروجی های ارزنده 

ای نیست. 
به گفته وی، برخوردهای بیرونی با خصوصی سازی نیز وضعیت تاسف باری 
را نشان می دهد؛ به نوعی که به ازای هر واگذاری، تقریبا 200 شکایت علیه آن 
انرژی  به همین سبب،  به سازمان خصوصی سازی وصول می شود؛  واگذاری 

سازمان خصوصی سازی بیشتر صرف این موضوع ها می شود. 

رییس اتاق بازرگانی ایران:

رانت خواری بلای جان اقتصاد شده است
مدیرعامل سازمان مدیریت صنعتی استان قم  تشریح کرد

مزایایرتبه بندیسالانهشرکتهایبرتر
استانقم

شرکت  معرفی ۱00  و  رتبه بندی  جزییات  قم  صنعتی  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
برتر استان را تشریح کرد. علی صادقی در گفت و گو با روزنامه ایمان با اشاره به مزایای 
رتبه بندی سالانه شرکت های برتر استان، شکل گیری این رتبه بندی و شاخص های معرفی 

شرکت های برتر را نیز توضیح داد.
*سابقه رتبه بندی شرکت های برتر به چه زمانی برمی گردد؟

رتبه بندی شرکت های برتر ایران با نام رتبه بندی IMI-۱00 به مدت 20 سال است که 
در سازمان مدیریت صنعتی انجام می شود به این معنا که این کار در سال ۱۳77شروع شد 
و به طور مستمر، هر ساله انجام شده است. این رتبه بندی، از سال شروع تا امسال رشد و 
توسعه زیادی داشته است؛ در واقع، شرکت ها از این رتبه بندی استقبال زیادی کرده اند 
و رتبه بندی هم از نظر تعداد و هم از نظر تعداد شاخص های مورد ارزیابی،توسعه داشته 
است. سازمان مدیریت صنعتی تعداد شرکت های مورد ارزیابی را طی سال های گذشته به 
تدریج افزایش داده است؛ در سال اول ۱00 شرکت برتر ایران را رتبه بندی و معرفی کرده و 
به همین دلیل، این رتبه بندی به رتبه بندی IMI-۱00 معروف شد؛ در حال حاضر، 500 
شرکت رتبه بندی و معرفی می شوند و با اینکه درخواست برای اینکه تعداد شرکت های 
بیشتری معرفی شوند وجود دارد اما از آنجا که رتبه بندی های مشابه در دنیا اقدام به معرفی 
و رتبه بندی 500 شرکت می کنند، این سازمان نیز در همین عدد 500، فعالیت خود را 
حفظ کرده و تعداد شرکت ها را افزایش نداده است تا قابلیت مقایسه بین شرکت های 

ایرانی و شرکت های دیگر کشورها نیز وجود داشته باشد.
*شما قصد دارید در رتبه بندی شرکت های برتر استان قم چه شاخص ها و ملاک 

هایی را بررسی کنید؟
شاخص هایی که قرار است شرکت ها را براساس آن ها رتبه بندی و ارزیابی کنیم عمدتا 
شاخص های مالی و اقتصادی هستند که به نوعی شاخص های »خروجی گرا« محسوب 
می شوند؛ یعنی نتایج عملکرد شرکت ها را بررسی می کنند؛ برای سال مالی ۹۶، تعداد 
این شاخص ها 5 شاخص است. یعنی هر شرکتی براساس این 5 شاخص، رتبه بندی و 
با سایر شرکت ها مقایسه می شود. این شاخص ها عبارتند از؛ »فروش«، »ارزش افزوده«، 
»رشد اشتغال«، »سودآوری« و »صادرات« که بر اساس این 5 شاخص ۱00 شرکت استان، 

رتبه  بندی و معرفی می شوند.
*روش این رتبه بندی چیست؟

 Furtune اولا مشابه این رتبه بندی که ما انجام می دهیم در دنیا رتبه بندی با عنوان
Global 500 است که مجله Furtune انجام می دهد و در آن 500 شرکت برتر دنیا را 
رتبه بندی و معرفی می کند؛ این رتبه بندی در سطح جهانی است ولی روش آن، مشابه 
روشی است که ما در رتبه بندی شرکت های برتر استان قم داریم. این روش در رتبه بندی 
شرکت های برتر سایر کشورها هم استفاده می شود؛ مثلا 500 شرکت برتر آمریکا هر ساله 
با این روش رتبه بندی می شوند؛ یا در ترکیه رتبه بندی با همین روش انجام می شود؛ و 
در چند کشور دیگر مانند کانادا، مالزی، هندوستان نیز، رتبه بندی با این روش انجام می 
شود. اما روش رتبه بندی به این صورت است که ابتدا ۱00 شرکت براساس شاخص»میزان 
فروش« انتخاب و رتبه بندی می شوند یعنی یک جدول ارائه می شود که از نظر شاخص 
میزان فروش از شرکت اول تا شرکت ۱00 ام را معرفی می کند؛در جدول دیگری این 
شرکت ها مثلا به لحاظ شاخص سودآوری رتبه بندی و معرفی می شوند؛ به همین نحو، 
برای هریک از بقیه 5 شاخص رتبه بندی شرکت ها انجام می شود؛ این 5 شاخص با هم 
لینک نمی شوند و ارتباطی ندارند؛ گاهی از ما سوال می شود که آیا نهایتا با توجه به این 
5 شاخص به هر شرکت یک رتبه داده می شود؟ خیر؛ این گونه نیست؛ برای هر شرکتی 

5 رتبه مشخص می شود.
*این رتبه بندی در نهایت مورد استفاده چه گروه هایی قرار می گیرد؟

چند گروه را به عنوان استفاده کنندگان از نتایج این رتبه بندی می شناسیم که اولین 
گروه را می توان خود این » شرکت ها و بنگاه های اقتصادی« که در این رتبه بندی حضور 
پیدا می کنند، دانست. این رتبه بندی برای آن ها فوایدی دارد؛ از جمله اینکه رتبه بندی 
به ارتقای برند این شرکت ها کمک می کند چون در فهرست بهترین شرکت های استان 
قرار می گیرند؛ موضوع دیگر این است که از اطلاعات تولید شده در این رتبه بندی 
استفاده می کنند و توانایی مقایسه خود با شرکت های دیگر به ویژه با شرکت های هم 
رشته و هم صنف خود را پیدا می کنند.شرکت ها در برنامه های استراتژیک خود از این 
اطلاعات استفاده می کنند و برای چشم انداز آتی خود با توجه به جایگاه فعلی خود در 
رتبه بندی برنامه ریزی می کنند. همچنین، شرکت هایی که قصد مشارکت با شرکت  های 
خارجی را داشته  باشند، قرار گرفتن نام آن  ها در فهرست رتبه بندی ، برایشان مطلوبیت 
دارد، از آنجا که گزارش این رتبه بندی به زبان انگلیسی هم منتشر می-شود و مورد توجه 
شرکت های خارجی قرار می گیرد.  گروه دیگری که از نتایج رتبه بندی می توانند استفاده 
کنند »دولت« و به طور کلی سیاست گذاران اقتصادی و صنعتی استان و کشور هستند به 
این دلیل که اطلاعات تولید شده از این رتبه بندی  به خوبی هم وضعیت شرکت ها را نشان 
می دهد که وظیفه تولید در استان را بر عهده دارند و هم امکان مشاهده وضعیت رشته های 
مختلف کسب و کار را ایجاد می کند؛ ضمن اینکه چون این گزارشات و اطلاعات قراراست 
هر ساله تولید  شوند، می توانند روند افت و خیز بنگاه های اقتصادی و صنایع مختلف را از 

این گزارش ها استخراج کنند.
*هدف سازمان مدیریت صنعتی از انجام رتبه بندی شرکت های برتراستان قم چه 

خواهد بود ؟
در درجه اول هدف اینست که در مورد بنگاه های اقتصادی »تولید اطلاعات« شود؛ 
و برترین بنگاه های اقتصادی که بنگاه های بزرگ استان هستند و ضریب تاثیر آن ها در 
اقتصاد استان و کشور بیشتر است معرفی شوند ؛ بنابراین اقدام به تولید اطلاعات درباره 
بنگاه های بزرگ اقتصادی استان کردیم. در حقیقت، هدف این است که »شرکت هایی 
که اثرگذاری بیشتری در اقتصاد استان دارند معرفی کنیم«؛ هدف دیگر ، کمك به شفاف 
سازی فضای کسب و کار استان است. هدف سوم ما از این رتبه بندی »تشویق و گسترش 
رقابت بین بنگاه های اقتصادی« است و هر شرکتی تلاش دارد در شاخص های مختلف 

رتبه بالاتری را به دست آورد. 
*در پایان اگر مطلبی هست که به آن اشاره نشده است بفرمایید.

اول اینکه، فرآیند این رتبه بندی قرار است هر ساله در اواخر سال با فراخوان و دعوت از 
شرکت ها برای حضور در رتبه بندی شروع شود و پس از مراحل مختلف،  نهایتا نتایج رتبه 
بندی در " همایش شرکت های برتر استان قم" بر اساس اعلام زمانبندی از کمیته رتبه 
بندی که متشکل از استانداری، سازمان صنعت و معدن و تجارت، اتاق بازرگانی، شرکت 

شهرک های صنعتی و سازمان مدیریت صنعتی استان قم می باشد ،  اعلام شود.
مطلب دیگر اینکه علیرغم استقبال خوب شرکت ها برای حضور در رتبه بندی ، ضروری 
است یادآور شوم از آنجا که رتبه بندی شرکت های برتر به واقع تشکیل کلوب ویا باشگاهی 
از شرکت های برتر یک منطقه است لذا این شرکت ها میبایست حد نصاب لازم را از نظر 

میزان فروش،اشتغال زایی و... را برای ورود به این رتبه بندی داشته باشند .
امیدواریم  با رشد و توسعه اقتصادی که در استان اتفاق می افتد شرکت های توسعه یافته 

بیشتری بتوانند در رتبه بندی مشارکت نمایند.

وزیر راه و شهرسازی:

بهایمسکنباایجادتعادلدربخشعرضهو
تقاضامهارمیشود

وزیر راه و شهرسازی کمبود عرضه مسکن را علت اصلی افزایش قیمت آن دانست و 
گفت: از طریق تعادل بخشی به عرضه و تقاضای مسکن می توان از افزایش قیمت ها 

جلوگیری کرد.
محمد اسلامی روز یکشنبه درخصوص برنامه وزارت راه و شهرسازی به منظور ساماندهی 
بازار مسکن، اظهار داشت: برای ساماندهی بازار مسکن وظیفه وزارت راه و شهرسازی 

تعادل بخشی به بازار عرضه و تقاضا به ویژه برای اقشار متوسط و کم درآمد است.
وی افزود: در همین ارتباط در گام نخست برنامه احداث ۴00 هزار واحد مسکونی در 
دستور کار است که هفته گذشته با حضور رییس جمهوری رونمایی شد و ۱00 هزار واحد 
آن در شهرهای بالای ۱50 هزار نفر احداث می شود. اسلامی ادامه داد: در این برنامه 
۱00 هزار واحد مسکونی در بافت های فرسوده و 200 هزار واحد نیز در شهرهای جدید 
احداث می شود. وزیر راه و شهرسازی خاطر نشان کرد: احداث واحدهای جدید مسکونی 

در کنار تکمیل پروژه های مسکن مهر، به جریان تولید مسکن در کشور شتاب می بخشد.
اسلامی افزود: گرانی لجام گسیخته قیمت مسکن تنها ناشی از تلاطم های اقتصادی 

اخیر نیست بلکه نتیجه کمبود عرضه مسکن است.
و بر اساس اعلام دفتر برنامه ریزی و اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی، در آبان ماه 
امسال میانگین قیمت خرید و فروش یک متر مربع زیربنای واحد مسکونی آپارتمانی در 
تهران به ۹۱.۹ میلیون ریال رسید که نسبت به مهرماه ۶.۴ درصد و در مقایسه با مدت 

مشابه سال گذشته ۹۱ درصد رشد داشته است.

املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  در  مستقر  اختلاف  حل  هیات 
منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 
استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده 

اند.
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۴۶۶۱ شماره  رای   -۱
محمد  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳000۱00۱55۶ کلاسه  پرونده 
مهدی جلیلی فرزند صفی اله در ششدانگ یک باب ساختمان 
از  فرعی  شماره 22۹۸  پلاک  مترمربع  مساحت 7۴/75  به 
۱025۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۴5۶. )م الف۴۳۶۶( 
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۴2۶7 شماره  رای   -2
پرونده کلاسه ۱۳۹۳۱۱۴۴۳000۱00۱200 آقای ابوالفضل 
مجیدی موحد فرزند مهدی در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ۱۳۳/50 مترمربع پلاک شماره  ۱0۸2۱اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از فاطمه خواهان احدی از ابوالفضل 

خواهان. )م الف ۴2۶۸(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۱۶52 شماره  رای   -۳
حسین  آقای  کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳000۱00۱202  پرونده 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  علی  فرزند  خبازیان 
مساحت ۴۶2/۹۹ مترمربع پلاک شماره ۱0۸۱2 اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری از حسین خلیل زادگان- غلامرضا ولی- غلامحسین 
وکیلی- جواد   – ولی  اله  حبیب  منفرد-  بهشتی  علی  ولی- 
محمدرضا وکیلی-عباسعلی علی محمد بیگ- حسین نادری- 

علیرضا نادری . )م الف ۴۳۶۹(
۴- رای شماره ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۳۹۹۸ مربوط به پرونده 
الماسی  آقای عبداله  کلاسه ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱0000۴7 
ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  احمدعلی  فرزند  منصف 
از  فرعی  شماره ۳۳5  پلاک  مترمربع  مساحت ۱۱۴/۱0  به 
۱۱2۸5 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم سند مالکیت مشاعی در دفتر۶02  . )م الف۴۳70(. 
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱5۳۱0 شماره  رای   -5
کوثر  خانم   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳000۱00۱۳0۶ کلاسه  پرونده 
یونسی فرزند عبدالقادر در ششدانگ یک باب ساختمان به 
یک  از  فرعی  مترمربع پلاک شماره 22۳  مساحت ۹۸/۳0 
اداره یک قم  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمدرضا مرادی 
جمکرانی احدی از وراث حسین مرادی جمکرانی در دفتر ۱. 

)م الف ۴۳7۱(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۶0۴۱ شماره  رای   -۶
علی  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱000۸۴۳ کلاسه  پرونده 
جندقی شاهی فرزند امراله در یم دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۶۹/7۳ مترمربع 
پلاک شماره ۱0۸2۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

ابوالفضل خواهان در دفتر 20 . )م الف ۴۶72(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۶0۴2 شماره  رای   -7
جمیله  خانم   ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱000۸۴۴ کلاسه  پرونده 

از ششدانگ یک  فرزند صفر در یک دانگ مشاع  ده نمکی 
مترمربع    ۶۹/7۳ ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب 
پلاک شماره ۱0۸2۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

ابوالفضل خواهان در دفتر 20 . )م الف ۴۳7۳(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱5۴۴۴ شماره  رای   -۸
ملیحه  خانم   ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱000۸۴2 کلاسه  پرونده 
الماسی فرزند محمدرضا در چهار دانگ مشاع از ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۶۹/7۳ مترمربع 
پلاک شماره ۱0۸2۱ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

ابوالفضل خواهان در دفتر20 . )م الف ۴۳7۴(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱5572 شماره  رای   -۹
نوروز  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱0005۸۸ کلاسه  پرونده 
خشگبار فرزند محمدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت  ۱5۴ مترمربع پلاک شماره ۱۳۳ فرعی از ۱0۹۹۶ 
اداره یک قم  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
خریداری سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 522 به موجب 

سند قطعی ۳۴۸۸۶  . )م الف ۴۳75(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۶252 شماره  رای   -۱0
مهدی  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳000۱0005۸۹ کلاسه  پرونده 
وصالی پیروز فرزند علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک 
پلاک  مترمربع  ششدانگ ۱5۴  مساحت  به  ساختمان  باب 
شماره ۱۳۳ فرعی از ۱0۹۹۶ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در 

دفتر 522 به موجب سند قطعی ۳۴۸۸۶  . )م الف ۴۳7۶(
مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۴5۸۹ شماره  رای   -۱۱
آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳000۱00۱۳۶۶ کلاسه  پرونده  به 
باب  یک  ششدانگ  در  اکبر  فرزند  احمدی  محمدمهدی 
شماره ۴7۸  پلاک  مترمربع  مساحت 5۸/۶0  به  ساختمان 
از یک اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک  فرعی 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی 

اسماعیلی در دفتر ۱۶ . )م الف ۴۳77(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۶250 شماره  رای   -۱2
عباس  آقای   کلاسه ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱0002۸۱  پرونده 
یک  از ششدانگ  در چهاردانگ مشاع  ابراهیم  فرزند  اکبری 
باب ساختمان به مساحت ششدانگ 70/۹2  مترمربع پلاک 
شماره ۹۴۴۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابراهیم 

اکبری . )م الف۴۳7۸(
مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱557۶ شماره  رای   -۱۳
خانم   ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱0002۸0 کلاسه  پرونده  به 
زهره اکبری فرزند ابراهیم در دو دانگ از ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 70/۹2 مترمربع پلاک شماره 
۹۴۴۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابراهیم اکبری . 

)م الف ۴۳7۹(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱00۳5۱۸ شماره  رای   -۱۴
اعظم  خانم   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳000۱000۸۱2 کلاسه  پرونده 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حسن  فرزند  آخودداد 

مساحت ۱۴۶/۶۸ مترمربع پلاک شماره ۱05۳۶ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از حبیب عباسیان . )م الف ۴۳۸0(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۶0۳۶ شماره  رای   -۱5
جواد  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱00۱2۴2 کلاسه  پرونده 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حسین  فرزند  مرادی 
مساحت ۱۶7/۴0 مترمربع پلاک شماره ۱02۶۱ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند رسمی به شماره 2۶۳۳2. )م الف۴۳۸۱(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱5۴۴۳ شماره  رای   -۱۶
پرونده کلاسه ۱۳۹۶۱۱۴۴۳000۱00۱۶۶۶ آقای سیداحمد 
طیبی تفرشی فرزند علیرضا در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 2۴۱/07 مترمربع پلاک شماره ۹۱۸۶ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۶27 نسبت به 50 سهم و مبایعه نامه 
عادی خریداری از روشنک و بهجت طیبی تفرشی در دفتر ۳۶ 

نسبت به 20 سهم . )م الف ۴۳۸2(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱00۳۶۱۶ شماره  رای   -۱7
مرتضی  آقای  کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳000۱00۸7۳۹  پرونده 
یزدی فرزند محمدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 20۸/25 مترمربع پلاک شماره ۹50۴  اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از مهدی جباری فرد نسبت به ۶2/7۴ 
و رضا  مترمربع  به ۶5/۱0  و عباس رضائی نسبت  مترمربع 
رستگار مقدم نسبت به 2۱/70 مترمربع و حوری جباری نسبت 

به 5۸/۶۹ مترمربع در دفتر۱۹0. )م الف۴۳۹۸(
۱۸- رای شماره ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۳۱۹۳ مربوط به پرونده 
صادقی  مرتضی  آقای   ۱۳۹2۱۱۴۴۳000۱0025۶5 کلاسه 
فرزند فرمان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۳ 
مترمربع پلاک شماره ۹ فرعی از ۱۱57۸ اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از  محمد تقی ادیبی گرکانی. )م الف۴۳۹7(
به  مربوط   ۱۳۹۶۶0۳۳000۱007۹07 شماره  رای   -۱۹
پرونده کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳000۱0۱0۳۸۳ خانم خدیجه 
حسینی چنارسوخته فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ۱20 مترمربع پلاک شماره ۳7۱ فرعی 
از ۱ اصلی واقع در قم بخش ی۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از نقی حاتمی احدی 

از وراث رضا حاتمی . )م الف ۴۳۹۶(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱5۳۶۸ شماره  -رای   20
احمد  آقای   ۱۳۹2۱۱۴۴۳000۱00205۳ کلاسه  پرونده 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حسین  فرزند  یزدی 
مساحت ۸2/۳۹ مترمربع پلاک شماره ۱0۴27 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از  عباس خلیلیان به موجب سند رسمی 

به شماره ۸۳۴۴5. )م الف۴۳۹5(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱000۶5۱ شماره  رای   -2۱
عبدالله  آقای  کلاسه ۱۳۹5۱۱۴۴۳000۱000۱75  پرونده 
علوی زاده فرزند حسین در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ۸۸/۳5  مترمربع پلاک شماره  ۱۱0۹۳/۶ اصلی 

سند  قم  یک  اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع 
مالکیت مشاعی در دفتر۳27. )م الف۴۳۹۴ (

مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱5۹۸۸ شماره  رای   -22
آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳000۱0005۳5 کلاسه  پرونده  به 
سیدمحمد اشرفی فرزند سیدمحمود در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت ۱0۹/۸2 مترمربع پلاک شماره ۱0۶۳۳ 
اداره یک قم  اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
و فاطمه  از محمد  الواسطه  نامه عادی خریداری مع  مبایعه 

صدرالحفاظی . )م الف ۴۳۹۳(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱00۴75۹ شماره  رای   -2۳
حسین  آقای  کلاسه ۱۳۹۱۱۱۴۴۳000۱00۳2۹۳  پرونده 
حسینی فرد مقدم فرزند  علی در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت ۱00۱/۳5 مترمربع پلاک شماره ۱050۳ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
الف  )م   . زاده  زمان  از حسین  الواسطه  مع  عادی خریداری 

)۴۳۹2
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱۴70۹ شماره  رای   -2۴
نوراله  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱000۶5۹ کلاسه  پرونده 
شیرین آبادی فراهانی فرزند عباسعلی در ششدانگ یک باب 
به مساحت ۱2۳ مترمربع پلاک شماره ۱0۹۸۶  ساختمان 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از ذکراله هوائی فرزند نصراله 

به موجب سند ۴252 . )م الف ۴۳۹۱(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱55۸۸ شماره  رای   -25
زین  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱000۹۸۳ کلاسه  پرونده 
العابدین کرمی حیدرآبادی فرزند زنده علی در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت ۱00/۱۹ مترمربع پلاک شماره 
۱۱00 فرعی از ۱۱۱۳5 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

عبداله توسلی . )م الف۴۳۹0(
به  مربوط   ۱۳۹7۶0۳۳000۱0۱527۱ شماره  رای   -2۶
رمضان  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳000۱000۸7۹ کلاسه  پرونده 
به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  حسین  فرزند  حیدرزاده 
مساحت ۹5/55 مترمربع پلاک شماره  ۱۴ فرعی از ۱0۴72 و 
۱0۴7۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 
قم خریداری طی سند رسمی به شماره ۴5۳۱۸. )م الف ۴۳۸۹(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از 
نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره 
ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 
از مراجعه  است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/09/26 
تاریخ انتشار دوم: 1397/10/12
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهی ابلاغ اجرائیه 
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 139704030011002636/1

بدینوسیله به آقای علی اکبر دریاب  ، نام پدر : حسین تاریخ تولد: ۱۳۴7/02/22 شماره ملی: ۴7207۳5۱۳۴ شماره شناسنامه : 
5۸۳۸2 از قم بدهکار سند ازدواج شماره ۱0۹۹ مورخ ۱۳۹۳/0۴/0۹ دفتر ازدواج 5۱ قم ابلاغ می گردد که خانم محبوبه سادات حسینی 
مجد ، نام پدر: آقاصدراء ، باستناد سند مذکور جهت وصول مهریه به میزان تعداد ۱۴ عدد سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه 
نموده و پرونده تحت کلاسه  ۱۳۹70۴0۳00۱۱002۶۳۶/۱ )با شماره بایگانی ۹702770( در شعبه اجرای ثبت قم  در جریان است چون 
نشانی شما مندرج در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 
۱۸ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی اجرائیه فوق در روزنامه منتشر میگردد  لذا لازم است ظرف ۱0 روز از انتشار این آگهی ) که به  منزله 
ابلاغ  اجرائیه است (  نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام نمایید و در غیر اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در 

همین نوبت منتشر و آگهی دیگری  جز مزایده ) در صورت بازداشت اموال ( منتشر نخواهد شد . )۱70۳۱( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

-------------------------------------
آگهی مفقودی

برگ سبز و کارت خودرو سواری پژو ۴05 به رنگ خاکستری متالیک مدل ۱۳۹۴ به  شماره موتور 
07۶7۸0۶K ۱2۴ و شماره شاسی 25۶۳۳0FH۳CE0۱NAAM به شماره پلاک ۶5۴ ق ۳۳ ایران ۹۹ 

بنام آقای حمیدرضا ملک محمدی مفقوده گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
-------------------------------------

آگهی مفقودی
سند مالکیت و کارت خودروی، وانت پارس خودرو پیکاپ ریچ ۴WD-D رنگ سفید مدل ۹5 به شماره انتظامي ایران ۳۳-۹۴۹ الف 25 و 
شماره شاسي NAPDB۴P27G۱00۳۸۴۱ بنام سازمان امور اراضی کشور و در اختیار سازمان جهاد کشاورزی استان قم مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد
-------------------------------------

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۳۹7۶0۳۳۱0۱۱00۱۸۴2 مورخ ۱۳۹7/0۹/05 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمدرضا نجفی بشناسنامه 

شماره 2575 صادره از الیگودرز فرزند محمدحسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 
5۱۱/۳5 مترمربع مفروز از پلاک شماره 2۳00۱ فرعی از ۱70 اصلی واقع در در البرز و با خریداری از آقای بهروز خزائی و با مالکیت مالک 
اولیه آقایان فریدون جانی بیات و غلامحسین میری و رحیمعلی صالحی آیدمیری تایید می نماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. م/۹7/25۴۶2/ف
تاریخ انتشار نوبت اول: 1397/09/10
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1397/09/26
سیروس قنبرپور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج 

-------------------------------------
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۳۹7۶0۳۳۱0۱۱00۱۸۴۱ مورخ ۱۳۹7/0۹/05 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبتی ناحیه سه کرج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حمید خزائی بشناسنامه 
شماره ۶ صادره از نهاوند فرزند عبداله در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 5۱۱/۳5 مترمربع 
مفروز از پلاک شماره 2۳00۱ فرعی از ۱70 اصلی واقع در البرز و با خریداری از آقای بهروز خزائی و با مالکیت مالک اولیه آقایان فریدون 
جانی بیات و غلامحسین میری و رحیمعلی صالح آیدمیری تایید می نماید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 

شد. م/۹7/25۴۴۸/ف
تاریخ انتشار نوبت اول: 1397/09/10
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1397/09/26
سیروس قنبر پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج
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مهدیمهدویکیا:

 برانکو غرور را به پرسپولیس بازگرداند

کاپیتان اسبق تیم ملی فوتبال ایران و پرسپولیس گفت: برانکو ایوانکوویچ پس از سال ها 
غرور را به پرسپولیس بازگرداند.

مهدی مهدوی کیا که دیروز در تمرین پرسپولیس حضور یافته بود، در جمع خبرنگاران 
اظهار داشت: قول داده بودم در سفر بعد به ایران، حتما در کنار بازیکنان پرسپولیس قرار 
بگیرم. انصافا شرایط بسیار دشواری را در نیم فصل نخست پشت سر گذاشتند و توانستند 

به فینال لیگ قهرمانان آسیا برسند.
وی افزود: پرسپولیس با وجود بسته بودن پنجره نقل و انتقالات به این موفقیت بزرگ 
رسید و در حال حاضر هم در میان مدعیان بسیار جدی قهرمانی است. باید به تمام 

اعضای خانواده پرسپولیس تبریک بگویم.
کاپیتان اسبق تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص هجمه هایی که علیه این تیم راه 
افتاده است گفت: اشتباهات داوری در تمام کشور های دنیا وجود دارد اما در کشور های 
دیگر از تکنولوژی استفاده می کنند تا اشتباهات را کاهش دهند. مطمئن باشید اشتباه 

فقط برای پرسپولیس نبوده و سایر تیم ها هم با این مساله روبه رو شده اند.
وی در خصوص شکاف ایجاد شده میان سرمربی تیم ملی و هواداران پرسپولیس اظهار 
داشت: همه ما ایرانی هستیم و حمایت از تیم ملی وظیفه تک تک ما است. همیشه یکی 
از حامیان جدی تیم ملی بودم و بهتر است برای حل اختلاف جلسات مشترک برگزار 

شود. امیدوارم تیم ملی در جام ملت های آسیا قهرمان شود و انتظار همه را برآورده کند.
مهدوی کیا در خصوص اظهارات خود که برانکو را بهترین مربی خارجی فوتبال ایران 
معرفی کرده است تصریح کرد: این صحبت من برای حاشیه سازی نبود. الان هم با 
قاطعیت می گویم او از نظر عملکرد بهترین مربی خارجی فوتبال ایران بوده است. او با تیم 
ملی در بازی های آسیایی، جام ملت ها، جام جهانی و با پرسپولیس عملکردی فوق العاده 
داشته و از نظر کارنامه بسیار موفق است. با توجه به این عملکرد بازهم تکرار می کنم او 

بهترین مربی خارجی فوتبال ایران است.
وی اظهار داشت: متاسفانه حاشیه های زیادی در فوتبال ایران است. ثابت کرده ام هر 
جایی لازم بوده حامی تیم ملی و پرسپولیس بوده ام. پرسپولیس از زمان کودکی عشق من 

بوده و با برانکو هم خاطرات بی نظیری دارم.
وی افزود: برانکو پس از سال ها موفق شد غرور را به پرسپولیس بازگرداند و بازهم تکرار 

می کنم او از نظر عملکرد، مربی بسیار موفقی بوده است. 
*نسلفعلیتیمملیبایدقهرمانجامملتهایآسیاشود

کاپیتان پیشین تیم ملی فوتبال ایران در خصوص تاثیر حضور کارلوس کی روش در تیم 
ملی در لژیونر شدن بازیکنان گفت: این موضوع زیاد به تیم ملی مربوط نمی شود و به 
فوتبال پایه و پرورش بازیکنان مرتبط می شود. در اوایل حضورم در آلمان حدود 14 بازیکن 
ایرانی در بوندس لیگا فعالیت می کردند اما امروز یک بازیکن ایرانی هم در آنجا حضور 
ندارد و به جای ما بازیکنانی ژاپنی و کره ای آمدند. دلیل این اتفاق سرمایه گذاری آنها 

روی فوتبال پایه است. 
بازیکن اسبق تیم هامبورگ آلمان گفت: این بازیکنان 2 بار راهی جام جهانی شدند و 
باید از این ویترین بزرگ بهتر استفاده می کردند. اگر امروز جهانبخش را در انگلیس داریم 

به خاطر حضور موفق در لیگ هلند است و ارتباطی به فوتبال ایران ندارد. 
وی افزود: خوشبختانه شرایط تیم های پایه در بخش ملی کمی بهتر شده اما ای کاش 

کمی از هزینه های تیم بزرگسالان را به پایه ها بدهیم.
مهدوی کیا در خصوص شانس ایران برای قهرمانی در جام ملت های آسیا گفت: تیم 
ما همیشه یکی از مدعیان جدی قهرمانی بوده اما گاهی با بدشانسی روبه رو شدیم و 
نتوانستیم به قهرمانی برسیم. نسل فعلی تیم ملی فوتبال ایران باید در جام ملت های آسیا 
با قهرمانی نشان دهند که واقعا تیم نخست آسیا هستند. حریفان بسیا مقتدری در این 
رقابت ها داریم و اصلا کار راحتی در پیش نیست. دوبار حسرت قهرمانی در جام ملت های 
آسیا و شکست در نیمه نهایی را خوردم. وی در خصوص حضورش همراه با مربیان تیم 
های پایه هامبورگ در تمرین پرسپولیس گفت: برای بهبود شرایط آکادمی شخصی خود 
سعی کردم مربیان خوب اروپایی را به ایران بیاورم و چند روز دیگر در بخش پایه با حضور 

مربی دوم تیم هامبورگ کلاسی را برگزار خواهیم کرد.

غلامرضامحمدی:برایموفقیتنیازبهبرنامهبلندمدتداریم

 بلاتکلیفی در انتخابات فدراسیون به ضرر 
کشتی است

 سرمربی تیم ملی کشتی آزاد ایران گفت: 
وزارت ورزش باید هرچه زودتر زمان ثبت نام 
کاندیداها و برگزاری انتخابات فدراسیون را 

اعلام کند.
تیم  وضعیت  درباره  محمدی  غلامرضا 
ملی کشتی آزاد گفت: کمتر از 2۰ ماه تا 
آغاز رقابت های المپیک باقی مانده است 
و ما باید برای حضور در این رقابت ها که این 
دوره کار از نظر کسب سهمیه )1۶ نفر در 
هر وزن( نسبت به دوره های گذشته سخت 
بلندمدت داشته  ریزی  برنامه  شده است 

باشیم.
وی ادامه داد: به دلیل مشخص نبودن ریاست فدراسیون کشتی عملَا دست ما برای 
این موضوع حیاتی و حضور موفق در المپیک توکیو بسته است و نمی توانیم جز انجام 

کارهای کوتاه مدت اقدام دیگری انجام دهیم.
دارنده 2 مدال نقره کشتی جهان تصریح کرد: درخواست ما از آقای سلطانی فر وزیر 
ورزش و جوانان و دیگر مسئولان ذیربط در این وزارتخانه این است که هرچه زودتر زمان 
ثبت نام از کاندیداها و پس از آن برگزاری انتخابات را اعلام کنند تا رییس واجد شرایط 
مجمع کشتی انتخاب شود و آن فرد واجد شرایط بتواند برنامه های مدنظر خود را برای 
موفقیت کشتی در المپیک به عنوان پیشانی ورزش کشور به شکل مناسبی پیگیری کند.
محمدی تأکید کرد: اگر بلاتکلیفی موجود در فدراسیون طولانی تر از این شود کشتی 
ضرر خواهد کرد. مرحله اول مسابقات انتخابی تیم ملی کشتی برای حضور در رقابت 
های پیش رو از جمله جام تختی روزهای ۵ تا ۷ دی ماه در سالن شهدای هفتم تیر 
تهران برگزار می شود که ما تلاش کردیم به تمامی نفرات واجد شرایط برای حضور در این 
مسابقات مجوز بدهیم. سرمربی تیم ملی کشتی آزاد گفت: امیدوارم مردم عزیز در این 
سه روز که سعی کردیم از نظر زمانی هم به شکل مناسبی برگزار شود، با حضور گرم خود 
در سالن شهدای هفتم تیر تهران، پشتیبان کشتی گیران سراسر کشور باشند و باعث 
دلگرمی جامعه کشتی شوند. محمدی در پایان افزود: مرحله اول اردوی ما برای حضور 
در جام تختی با حضور اکثر سرمایه های کشتی کشور از فردا )دوشنبه( در خانه کشتی 
آغاز می شود و سعی کردیم علاوه بر دعوت مربیان استان های برتر قهرمانی کشور، یک 

کادر فنی همدل و منسجم را انتخاب کنیم.

سهمیهجهانیازکفپرید

بانوان ملی پوش قم روی سکوی ششم آسیا 
بانوان ملی پوش استان قم با تیم ملی هندبال زنان ایران رتبه ششم پیکارهای 2۰18 

هندال قهرمانی زنان قاره کهن را به خود اختصاص دادند.
تیم های  با حضور  آسیا  زنان  قهرمانی  رقابت های هندبال  دوره  امسال هفدهمین 
کشورهای مختلف قاره کهن به میزبانی کشور ژاپن به انجام رسید و تیم ملی هندبال زنان 

ایران نیز با دو ملی پوش استان قم در این دوره از پیکارها به مصاف حریفان خود رفت.
در این رقابت ها تیم ملی ایران با حضور فاطمه خلیلی و مرضیه افشاری دو ملی پوش 
هندبال قم برابر رقبا صف آرایی کرد اما نتایجی که تیم ملی در این پیکارها کسب کرد، 
فاصله بسیار زیاد هندبال ایران از نظر کیفی، تکنیکی و توان فنی را کشورهای مطرح قاره 
کهن را به خوبی نمایان کرد. مرضیه افشاری و فاطمه خلیلی در حالی تیم ملی را در این 
رقابت ها همراهی کردند که از سن نوجوانی در مدرسه هندبال هدف پویان جوان قم در 
کنار همدیگر بودند و با این تیم قهرمانی رده های پایه کشور، قهرمانی لیگ های دسته اول 

و دوم ایران و حضور در لیگ برتر باشگاه های کشور را تجربه کرده اند.
بزرگسالان سنگربان  و  خلیلی چند سالی است که در رده های نوجوانان، جوانان 
تیم ملی به شمار می رود و افشاری نیز با قامت بلند و دست های کشیده خود یکی از 
مهره های کلیدی تیم ملی در این پیکارها بود که در نهایت تیم ملی ایران با کسب مقام 

ششم به کار خود پایان داد و البته از رسیدن به سهمیه مسابقات جهانی بازماند.
این در حالی است که با برگزاری مسابقات فینال و رده بندی هفدهمین دوره پیکارهای 
هندبال قهرمانی بانوان آسیا در ژاپن پرونده این پیکارها با برتری 3۰ بر 2۵ کره ای ها و 
قهرمانی این تیم بسته شد، ژاپن در مکان دوم ایستاد، ضمن اینکه تیم های ملی چین، 
قزاقستان و استرالیا سوم تا پنجم شدند و این پنج تیم سهمیه بازی های جهانی را کسب 
کردند اما تیم ملی ایران با ایستادن در جایگاه ششم سهمیه قهرمانی دنیا را از دست داد.

علی موسوی:

بدونشفرشرایطاستقلالازاینهمبدترمیشد
پیشکسوت استقلال از عملکرد وینفرد شفر روی نیمکت آبی پوشان حمایت می کند 

و اعتقاد دارد اگر او نبود شرایط این تیم بسیار حادتر از امروز بود.
علی موسوی از جمله فوتبالیست های ایرانی است که سابقه بازی در سطح اول فوتبال 
جهان را در کارنامه دارد. او با پیراهن بایر لورکوزن سال ها در بوندسلیگا به میدان رفت و با 

تیم ملی فوتبال ایران قهرمان بازی های آسیایی 1998 بانکوک شد. 
موسوی در جام باشگاه های آسیا 1999– 1998 مقابل تیم دالیان چین دو گل با 
ارزش با پیراهن استقلال به ثمر رساند تا آبی پوشان تهرانی به فینال مهم ترین تورنمنت 

باشگاهی قاره کهن برسند.
علی موسوی در گفت و گو با ایرنا حرف های جالبی بر زبان آورد که آن را در زیر می 

خوانید:
*نیمفصلاوللیگبرتربهپایانرسید،بهاستقلالچهنمرهایمیدهی؟

موسوی: نیم فصل اول امسال نیز همچون سه فصل گذشته برای استقلال به پایان 
رسید.

*یعنیچی؟
یعنی این که نیم فصل اول برای استقلال حکم بازی های تدارکاتی را داشت. بازیکنان 
این تیم با یکدیگر هماهنگ نبودند و شناخت کامل از هم نداشتند. همین اتفاقات باعث 
شد این تیم امتیازات زیادی از دست بدهد و درست مثل چند فصل اخیر وقتی به شرایط 

نسبتا خوب رسید که نیم فصل اول به پایان رسید.
داد؟مثل ازشروعفصلرخ پیش که ومسائلیاست اتفاقات *منظورت

تغییراتمدیریتیوجداییبازیکنانازاستقلال.
دقیقا و برای پاسخ به این پرسش باید به چند ماه پیش و به روزهایی که هنوز لیگ 
برتر شروع نشده بود بازگردیم. استقلال در آن زمان با مشکلات عدیده ای روبرو شد، 
تغییراتی که در کادر مدیریت باشگاه استقلال به وجود آمد بزرگ ترین ضربه را به این تیم 
زد. مردم باهوش هستند و به خوبی حقایق را می دانند پس لازم نیست تا من بگویم که 
مقصر این مسائل کیست. در هیچ کجای دنیا یک تیم تا این اندازه نسبت به فصل قبل 
تغییر نمی کند و این از خصوصیات فوتبال حرفه ای ایران است. استقلال در ابتدای 
فصل بازیکنان زیادی را از دست داد که اسم های کوچکی نبودند. رفتن امید ابراهیمی، 

سرور جپاروف، مامه تیام، امید نورافکن و سید مجید حسینی به استقلال ضربه زد.
*وینفردشفردرایناتفاقاتنقشداشت؟

خیر. کدام مربی دوست دارد جمعی از بهترین بازیکنانش جدا شوند و دست او خالی 
بماند؟ یک مربی می کوشد تیمش را به بهترین شکل ممکن برای شروع مسابقات آماده 
کند اما شفر تا چند روز پیش از شروع لیگ هنوز نمی دانست چه بازیکنانی قراردادشان 

را تمدید می کنند و چه بازیکنانی که در فهرست او هستند جذب می شوند.
*ازنظرتواونقشیدرازدستدادنامتیازاتاستقلالنداشت؟

نتایج یک تیم به پای مربی نوشته می شود و وقتی به پیروزی می رسد همه از او تعریف 
و تمجید می کنند و در هنگام شکست نیز مورد انتقاد قرار می گیرد اما حرف من این 
است شفر یک مربی بزرگ و با دانش و مقتدر با خصوصیات خاص مربیان آلمانی است. 
وی سال گذشته با استقلال نتایج درخشانی در لیگ برتر گرفت، در جام حذفی این تیم 
را قهرمان کرد و در لیگ قهرمانان آسیا نتایج آبرومندانه ای کسب کرد. اگر شفر نبود 

وضعیت استقلال به مراتب حادتر از امروز بود.
*خیلیازپیشکسوتاناستقلالازاوانتقادمیکنند.آنهااعتقاددارندشفر
درکورانجامجهانیبایکیازشبکههایتلویزیونیقراردادبستوروینقلو

انتقالاتاستقلالنظارتنداشت؟
من نظر خودم را در این رابطه بیان کردم. با تمام احترامی که برای برخی از منتقدان 

شفر قائل هستم حامی این مربی آلمانی هستم.

*انتخابدستیاربرایشفربهیکداستاندنبالهدارتبدیلشدهاست.دراین
بارهحرفبزن؟

نباید او را برای انتخاب دستیار تحت فشار قرار دهیم و بگوییم حتما باید یک مربی به 
جمع کادر فنی استقلال اضافه کنی. در هیچ جای جهان به این شکل نیست. معمولا 
یک مربی کادر کامل خود را انتخاب می کند و همه نفراتی که بر می گزیند مورد تائید 
خوش هستند. در ایران سرمربی انتخاب می کنند و بعد نام هایی را برای دستیاری اش 

مطرح می کنند که از اصول حرفه ای به دور است.
*بهنظرتواستقلالبهمربیجدیداحتاجدارد؟

این پرسشی است که شفر باید به آن جواب دهد. مربیان آلمانی دیسیپلین خاصی 
دارند و اگر آن ها را تحت فشار بگذارید هیچ وقت به او اعتماد نمی کنند و هرگز مشورتی 
با فرد تحمیلی انجام نمی دهند اما اگر خودشان نفر امینشان را بیاورند از وی کمک 
خواهند گرفت. این موضوعی است که در ایران رعایت نمی شود. متاسفانه در کشور ما 
یک نفر را برای محبوبیتش می خواهند بیاورند و یا فرد دیگر را برای دست های پشت 

پرده اضافه می کنند.
*ازبازیکنانخارجیاستقلالحرفبزن.

طارق همام بازیکن بسیار خوبی است و در این مدت توانایی های فنی اش را نشان 
داده و توانسته خودش را در ترکیب استقلال جا بیندازد. نیومایر نیز در بدترین شرایط 
ممکن به استقلال آمد؛ در روزهایی که استقلال شرایط خوبی نداشت و او به شدت 
تحت فشار است. کیفیت بدی ندارد اما بیشتر از همه به اعتماد به نفس نیاز دارد تا 

خودش را نشان دهد. درباره الحاجی گرو نیز بهتر است حرف نزنم.
*توخودتمهاجمبودیوبهترمیتوانیدربارهاینبازیکنحرفبزنی؟

او به عنوان یک مهاجم نه حمل توپ خوبی دارد و نه می تواند توپ را کنترل کند. این 
ها اصول اولیه برای یک مهاجم محسوب می شود که گرو از آن به دور است و فکر می 

کنم خرید خوبی برای استقلال نبوده است و باید درباره اش تجدید نظر شود.

*فصلگذشتهجپاروفوتیامخیلیزودبااستقلالهماهنگشدند.
این دو زمانی به استقلال آمدند که این تیم کامل بود و در همه پست ها بازیکنان طراز 
اولی داشت. همه این ها در روند جپاروف و تیام تاثیر مستقیمی داشت درست بر خلاف 

امسال که نیومایر در بدترین زمان ممکن آبی پوش شد.
*استقلالدرچهپستهاییبهبازیکننیازدارد؟

استقلال برای این که بتواند در لیگ قهرمانان آسیا حضوری پرقدرت داشته باشد و 
بتواند از گروه خود صعود کند حداقل در سه پست مدافع، هافبک و مهاجم نوک به 
بازیکن نیاز دارد. اگر با همین نفرات به این مسابقات برود با مشکل روبرو می شود و 
به عبارت ساده تر کم می آورد. در شرایطی که تیم های عربی هر سال برای حضور پر 
قدرت در لیگ قهرمانان آسیا بازیکنان بزرگ جذب می کنند و تقویت می شوند تیم های 
ایرانی نه تنها قوی نمی شوند بلکه ستاره های خودشان را نیز از دست می دهند. اگر 
امسال استقلال نفرات کلیدی اش را از دست نمی داد می توانست به مراحل بالاتر لیگ 

قهرمانان آسیا صعود کند.
*موفقیتهایپرسپولیسنیزهواداراناستقلالراکمطاقتکردهاست؟

تیم  از  ها همیشه  آن  انتظارات  و  استقلال هستند  اصلی  هواداران سرمایه های 
درباره  ببینند.  را  استقلال  کامیابی  و  موفقیت  خواهند  می  و  بجاست  محبوبشان 
پرسپولیس نیز باید بگویم آن ها در سه سال گذشته یک مربی خوب به نام برانکو را به 
خدمت گرفتند که از فوتبال ایران شناخت کافی داشت و به نوعی با آوردن او پرسپولیس 

را گارانتی کردند.
*اگراستقلالفعلیرابااستقلالیکهدرآنحضورداشتیقیاسکنیچه

جوابیمیدهی؟
این قیاس نیست. زمانی استقلال و پرسپولیس بازیکنان را گلچین می کردند و هر دو 
تیم 1۰ ملی پوش در اختیار داشتند اما الان این طور نیست و با آمدن پول، بازیکنان 
ملی پو ش در تیم های مختلف تقسیم شده اند. به جز این فوتبال آن زمان با امروز تفاوت 
داشت. فراموش نمی کنم استقلال در فینال لیگ قهرمانان آسیا با جوبیلو ایواتا بازی 
داشت و ما در آن مسابقه 3۰ موقعیت گل روی دروازه حریف ژاپن ایجاد کرد اما در فینال 
لیگ قهرمانان آسیای امسال پرسپولیس برابر کاشیما آنتلرز دو موقعیت نداشت. قصد 
انتقاد از پرسپولیس را ندارم بلکه می گویم تیم های آسیایی در حال پیشرفت و رفتن به 
جلو هستند اما ما در حال پسرفت و عقبگرد هستیم. نباید این طور باشد که هر 1۰ سال 
یک بار و با حمایت هواداران تیمی از ایران به فینال آسیا برسد بلکه باید جوری برنامه 
ریزی کنیم که هر سال نماینده ای از ایران جزو چهار تیم پایانی این رقابت های مهم 

آسیایی باشد.
*بهسالهاپیشبرگردیم؛بهبازیاستقلالوملواندرفصلاوللیگبرتر.
هنوزبعدازگذشتاینهمهسالدربارهآنمسابقهحرفوحدیثزیادیمطرح

میشود.
اصلا این حرف و حدیث ها مطرح نبود. تمام بازیکنان استقلال برای قهرمانی به 
انزلی رفته بودند اما شانس با ما یار نبود و اتفاقات عجیب فوتبالی باعث شد تا نتوانیم 
به قهرمانی برسیم. شاید برخی بگویند خیانت شد و یا مسائل دیگر اما من که عضوی 
از این تیم بودم تمام این شایعات را تکذیب می کنم. اگر استقلال قهرمان می شد 

افتخارش برای بازیکنان بود و هچ کس حاضر نبود کم کاری کند.
*وسوالآخر،چراعلیموسویازفوتبالدوراست؟

من عادت کرده ام دنبال کسی نباشم و برای حضور در فوتبال دست به هرکاری نزنم. 
آن زمان که بازیکن بودم دنبالم می آمدند و حالا نیز همین اخلاق را حفظ کرده ام. هیچ 

وقت اصول و اعتقاداتم را با هیچ چیزی عوض نمی کنم.

قهرمان سابق جهان با بیان اینکه برخی از آقایان حضور در 
فدراسیون کاراته را به بهشت ترجیح می دهند، گفت: اگر جامعه 
باید  باشند  رشته  این  خدمتگذار  دوستان  این  نخواهد  کاراته 

خواسته خود را به اطلاع چه نهادی برسانند.
سابق  پرافتخار  های  کاراته  و  بزرگان  از  عموزاده«  »مهدی 
کشورمان در خصوص شرایط فعلی این فدراسیون روز یکشنبه در 

گفت وگو با ایرنا، اظهار داشت: اصلی ترین ماجرا این است که چرا 
برخی آقایان سالیان سال است در فدراسیون هستند و اصرار دارند 

به جامعه کاراته خدمت کنند.
وی با اشاره به اینکه اصرارهای بیش از اندازه آقایان شک برانگیز 
است، گفت: حتما منافع و امتیازاتی وجود دارد که آنها از هر راهی 

برای ماندن وارد می شوند.
عموزاده ادامه داد: کار به جایی رسیده که این دوستان از بین 
فدراسیون کاراته و بهشت، قطعا فدراسیون را انتخاب می کنند. 
دوستان باید بدانند که بعد از 2۰ سال حضور در کاراته دیگر نباید 

زحمات زیادی را متحمل شوند و جای خود را به دیگران بدهند.
وی با اشاره به اینکه به همراه تعدادی از قهرمانان مطرح این 
رشته نشستی را با »محمدرضا داورزنی« معاون وزارت ورزش و 
جوانان برگزار کرده اند، توضیح داد: تمامی مسائل را به اطلاع 
ایشان رساندیم و البته خودشان نیز تا حدودی در جریان اتفاقات 

کاراته بودند.
با مدیریت  امیدوارم  افزود:  قهرمان سال های گذشته جهان 
ایشان و نظری هم که وزیر ورزش خواهد داشت، در آینده از تمامی 

پتانسیل کاراته ایران استفاده شود.
وی گفت: کسانی که متاسفانه در این سال ها در کاراته بوده اند 
و به عنوان راننده وارد شده و اکنون عالیجناب خاکستری شده اند 
باید کنار بروند. کاراته ایران پتانسیل بالایی دارد و باید از ظرفیت 

های آن استفاده شود.
عموزاده با بیان اینکه در کاراته نمی تواند اساتیدی چون آرین 
داد:  ادامه  کرد،  فراموش  را  دباغیان  و  احسانی  سلیمی،  خو، 
همچنین نمی توان منکر زحمات قهرمانان شد. برای فردی که 
خود را مدیر می داند خوب نیست که ادعای حذف کردن قهرمانان 

و اساتید را داشته باشد.
وی افزود: اکنون برخی ها در کاراته هر کاری که دوست دارند 
انجام می دهند و امیدوارم سیاست های وزارت ورزش به گونه ای 

باشد که تغییرات را ایجاد کند.
این قهرمان در پاسخ به این پرسش که آیا حاضر به همکاری 
با فدراسیون است؟ گفت: با شرایط فعلی اصلا حاضر نیستیم 
همکاری کنم. بسیاری از قهرمانان چون علیرضا کتیرایی، جاسم 
ویشگاهی و خیلی از قهرمانان برای ایران افتخار آفرینی کرده اند 

و نباید کنار باشند.
وی با ابراز شادمانی از موفقیت تیم ملی کاراته ایران در مسابقات 
جهانی اسپانیا، گفت: متاسفانه ورزشکاران آنگونه که باید مورد 
هزینه  با  آنان  نگرفتند.حتی  قرار  فدراسیون  حمایت مسئولان 
شخصی و بدون مربی در لیگ جهانی شرکت کردند که قابل 

پذیرش نیست.
در  را  فنی  کادر  نقش  خواهند  می  دوستان  افزود:  عموزاده 
موفقیت های تیم ملی کاسته و خودشان را بزرگ جلوه دهند. 

وجود کادر فنی برای هر تیمی الزامی است.
این  در  خاصی  نظر  تجدید  باید  ورزش  وزارت  افزود:  وی 
فدراسیون داشته باشد و کاراته می تواند بسیار موفق تر عمل کند. 
نباید کاراته شرایط انحصاری پیدا کند تا قهرمانان و پیشکسوتان 

فراموش شوند.
عموزاده گفت: امیدوارم فردی مدیر و کاربلد از کاراته مدیریت 
فدراسیون را برعهده بگیرد و اگر این شرایط فراهم نشد، افرادی 
هستند که از جامعه کاراته نبوده و قبلا در این رشته مدیریت کرده 

و اکنون هم می توانند کمک کنند.

مهدی عموزاده:

برخی ها فدراسیون کاراته را به بهشت ترجیح می دهند

آگهیمزایدهاموالغیرمنقول)اسنادرهنی(
بسمه تعالی 

آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی شماره 8 فرعی از 22 اصلی بخش 9 ثبتی قم مربوط 
به پرونده اجرایی کلاسه 88۰4۰3۰۰11۰۰۰۰۷

بایگانی  شماره  )با   88۰4۰3۰۰11۰۰۰۰۷ کلاسه  اجرایی  پرونده  موجب  به 
88۰۰۰23( ، له : بانک سپه، بر علیه : شرکت کشت و صنعت شکوفه یاس بهاری )وام 
گیرنده( مستند اسناد رهنی شماره های 92311 مورخ 138۵/۰۷/1۰، و 98391 
مورخ 138۶/12/1۵ تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره ۵ قم ، ششدانگ پلاک 
ثبتی شماره 8 فرعی از 3 فرعی از 22 اصلی بخش 9 قم و ثبت شده در صفحه 81 دفتر 2 
بخش 9 قم، متعلق به شرکت کشت و صنعت شکوفه یاس بهاری )سهامی خاص به شماره 
ثبت 389۵( واقع در نشانی : سلفچگان – کیلومتر ۶ جاده ساوه – اراضی باغ یک – شرکت 
کشت و صنعت شکوفه یاس بهاری به شرح ذیل واقع در آدرس فوق کارخانه آب معدنی از 

طریق مزایده به فروش می رسد: 
حدود اربعه ملک مورد مزایده به مساحت 1۰۰ هزار مترمربع: 

شمالا : در سه قسمت که قسمت دوم شرقی است بطولهای دویست و سی متر و شصت 
متر و چهل و هفت متر مرزیست به اراضی باقیمانده اصلی.

شرقا : بطول دویست و چهل و هشت متر به طور مورب به پلاک باقیمانده سه فرعی.
جنوبا : به طور انکسار اول بیست و یک متر مرزیست به باقیمانده سه فرعی و نیز به 
طولهای پنجاه متر و صد و بیست و چهار و نیم متر و صد و هفتاد و شش متر مرزیست به 

اراضی پلاک نه فرعی از سه فرعی از اصلی مذکور
غربا : بطول چهار صد و پنجاه و سه و نیم متر مرزیست به جاده .

بیمه : ندارد
نظریه کارشناسی رسمی دادگستری در مورد ملک مزروعی به شرح ذیل می باشد : 

1- مشخصات ثبتی و حدود ملک مزروعی در مورد مزایده به شرح ذیل می باشد: 
 : مساحت  به  مزروعی  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  بصورت   ، مذکور  ملک  عرصه 
1۰۰/۰۰۰ )یکصدهزار( مترمربع پلاک 8 فرعی از 3 فرعی از 22 اصلی ذیل شماره ثبت 
1۷4 صفحه 81 دفتر 2 واقع در بخش 9 قم به ثبت رسیده است. حدود و مشخصات ثبتی 

ملک مزروعی بشرح فوق الذکر می باشد. 
2- مستحدثات موجود در محدوده ی پلاک بازدید شده : 

1- مجموعه مرغداری با سطح اشغال حدود 81۰۰ مترمربع : 
الف ( سالن مرغداری شماره 1 : این سالن به ابعاد 14×9۰ متر و ارتفاع متوسط 4 متر 
با دیوار اجری و سقف آهنی  و ورق موجدار فلزی در ضلع جنوبی محوطه مرغداری قرار 

دارد.
ب ( سالن مرغداری شماره 2 : سالن به ابعاد 44×14 متر و ارتفاع متوسط 4 متر با دیوار 

آجری و سقف آهنی و ورق موجدار فلزی در ضلع شرقی محوطه مرغداری قرار دارد.
ج( سالن مرغداری شماره 3 : سالن به ابعاد 14×84 متر و ارتفاع متوسط 4 متر با دیوار 

آجری و سقف آهنی و ورق مجدار فلزی در ضلع شمالی محوطه مرغداری قرار دارد.
د( سالن سوله ای )انباردان مرغ( : این سالن با اسکلت سوله ای سرپوشیده با ورق 
موجدار به ابعاد 12×3۶ متر و ارتفاع متوسط ۶ متر در ضلع غربی محوطه و در مجاورت 

سالن 3 مرغداری قرار دارد.
ه ( ساختمان دو طبقه کارگری – اتاقکهای ورودی به سالن – انبار و سرویس بهداشتی : 
ساختمان کارگری در دو طبقه جهت استراحت کارگران با مصالح بنایی آجری و با سقف 
تیر آهن )طاق ضربی( در کنار درب ورودی مرغداری احداث شده است همچنین اتاقک 

ورودی سان ها و انبار و سرویس بهداشتی و در محوطه قرار دارد. 
مساحت اعیان قسمت )الف، ب ، ج ، د ( : 3484 مترمربع

نساحت اعیان قسمت )ه ( : 1۶۰ مترمربع
2- استخر آب با اشغال 1۵84 مترمربع : استخر مذکور به ابعاد 22×۷2 مترمربع حدود 
4/2۰ متر با دیوار دو آجره و با ارتفاع 8۰ سانت دیوار یک آجره بهمراه پشت بندهایی به 
فواصل ۵ متر ساخته شده است و کف و بدنه ی داخلی استخر با اندود ماسه و سیمان و 

پودر سنگ اندود کشی شده است.
مساحت اعیان : 1۵84 مترمربع 

3- عرصه محصور شده با دیوار آجری با سطح اشغال ۶31 مترمربع : عرصه محصور 
شده ، به ابعاد 2۰/۵۰ × 3۰/8۰ متر می باشد که از اطراف زمین با دیوار آجری 2۰ 

سانتی و با ارتفاع 3 متر دیوارکشی و از داخل سیمانکاری شده است و اعیانی احداثی 
داخل عرصه شامل : ساختمانی با نمای سنگ از یکطرف به مساحت اعیان در حدود 
42 مترمربع با مصالح بنایی آجری و سقف طاقی ضربی احداث شده است همچنین 
ساختمان نیمه ساز در مجاورت ساختمان در حد سفتکاری به مساحت اعیان 9 مترمربع 

می باشد. 
مساحت اعیان : ۵1 مترمربع 

4- ساختمان دامداری با سطح اشغال حدود 1۰۰۰ مترمربع : ساختمان دامداری 
شامل : آغول دام – محوطه باز دامداری و اتاق استراحت کارگران – انبار و ساختمان 
موتورخانه در کنار دامداری جمعا 3۶۵ مترمربع و در ضلع جنوبی دامداری استخر 

کوچک به مساحت 11۰ مترمربع احداث شده است.
مساحت اعیان : 4۶۶ مترمربع 

3- نظریه کارشناسی در مورد ملک مزروعی : 
کارشناس رسمی دادگستری با عنایت به مراتب و مشخصات فوق ، لحاظ جمیع شرایط 
و جوانب زمانی و مکانی موثر در موضوع و موقعیت ملک ، کمیت و کیفیت عرصه و اعیانی 
موصوف ، با توجه به مشاهدات انجام شده توسط کارشناس رسمی دادگستری و موارد 
فوق الاشاره و ضمن بررسیهای صورت گرفته ، ارزش مستحدثات موجود بر روی عرصه 
ای با سطح اشغال حدود 1131۵ مترمربع مجموعا به مبلغ : 11/8۰۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال 

بحروف )یازده میلیارد و هشتصد و شش میلیون ریال( برآورد گردیده است. 
نظریه کارشناس رسمی دادگستری در مورد چاه آب و اراضی کشاورزی به شرح ذیل 

می باشد : 
الف ( موقعیت مکانی و جغرافیایی چاه : چاه مورد ارزیابی مورد مزایده در فاصله حدود 
4۵ کیلومتری غرب قم ، در سمت غربی جاده سلفچگان – ساوه و در اراضی قاضی بالا 
مورد پلاک )8( فرعی مجزی شده از )3( فرعی از )22( اصلی بخش )9( حوزه ثبتی قم ، 

در محدوده مطالعاتی سلفچگان – نیز قرار دارد. 
این منطقه به لحاظ حفر چاه جدید و توسعه بهره برداری از منابع آب زیرزمینی ، ممنوعه 

آبی است و در اسناد وزارت نیرو جزو دشت ممنوعه "سلفچگان – نیزار" نیز می باشد.
مختصات نقطه ای چاه عبارتست از : 

UTM:X ۰449433 Y = 38222۶۷  H = 142۰ m= مختصات نقطه ای چاه 
عبارت است از : 

ب ( مشخصات سازه ای )فیزیکی( ، منصوبات فعلی و مشخصات پروانه چاه : 
1- نوع چاه : آبرفتی که با دستگاه حفاری ماشینی حفر شده است ؛ 

2- عمق : یکصد و ده )11۰( متر )طبق اظهار( ؛ 
3- لوله جدار : فلزی به قطر )12( اینچ ؛ 

4- پمپ و لوله ابده : پمپ شفت و غلافی به قطر )4( اینچ؛ 
۵- الکتروموتور: الکتروموتور عمودی مارک اینداکشن موتور ساخت چین ، با قدرت 

 RPM =14۰۰ ،۷۵( اسب بخار(
۶- نیروی محرکه پمپاژ : برق سه فاز شبکه سراسری ؛

۷- چاه در درون اتاقک موتور خانه مسقف از جنس آجر با ملات سیمان قرار دارد؛ 
8- چاه به وسیله یک حلقه چاه کمکی دسته دهانه گشاد با عمق حدود چهل و دو )42( 

متر و یک رشته کوره جانبی به طول تقریبی چهل )4۰( متر تقویت شده است ؛ 
9- میزان آبدهی )دبی( چاه در زمان بازدید : حدود ده )1۰( لیتر در ثانیه . 

پ ( مجوزهای چاه طبق اطلاعات موجود : 
1- حفر چاه به شماره : 14/13۰1 مورخ 139۵/۰1/۰9 ؛ 

2- نصب موتور پمپ و بهره برداری به شماره : 23۶/13۰1 مورخ 13۵9/۰2/2۰ 
به میزان حداکثر سی )3۰( لیتر در ثانیه و حداکثر ساعات کارکرد مجاز چاه : سه هزار 

)3۰۰۰( ساعت در سال ؛ 
3- تقلیل آبدهی به شماره : 13۶2/13۰1 مورخ 13۵9/۰۶/۰9 ؛ 

4- حفر کوره جانبی و چاه کمکی به شماره : 91/13۰1/44۶ مورخ 139۶/۰2/۰1 
۵- تغیر نام به شماره : 1383/13۰1/44۶ مورخ 13۷4/12/12 ؛ 

۷- نوع مصرف آب چاه : کشاورزی ؛ 
8- محل مصرف آب چاه : حدود ۵2 هکتار از اراضی مزروعی بخش محدود و مشخصی 
از اراضی واگذاری دولتی از پلاک )22( اصلی بخش )9( ثبتی قم موسوم به قاضی بالا؛ 

9- حداکثر میزان بهره برداری مندرج در جدیدترین مجوز بهره برداری از چاه : مستلزم 

مشاهده توامان مجوزهای ذکر شده در ردیف های 2 و 3 این بند می باشد که میسر 
نگردید. 

ت( ارزش تخصیص آب و امتیازات قانونی مجوز چاه : 
با توجه به اینکه منطقه و محل چاه آب مورد ارزیابی ، به لحاظ حفر چاه جدید و توسعه 
بهره برداری از منابع آبهای زیرزمینی ، قانونا ممنوع است، لذا امکان صدور مجوز حفر چاه 
جدید و بهره برداری از آن وجود ندارد و بجز آب چاه موجود ، منبع آبی دیگری مثل آب 
رودخانه یا چشمه هم جهت تامین آب اراضی تحت شرب چاه مورد ارزیابی وجود ندارد 
بنابراین قدرالسهم آب موجود ، نسبت به اراضی و آنچه که بدان تخصیص یافته و مجاز به 
استفاده از آب این چاه هستند انحصاری است و همچنین شرایطی موجب می گردد که 
ارزش آب و امتیاز قانونی پروانه چاه به شدت افزایش یابد. لیکن قانونا بایستی اعتبار پروانه 
چاه های آب با درخواست مالکان ، بصورت دوره ای توسط شرکت های آب منطقه ای 

بررسی و با رعایت شرایط و ضوابط مربوطه تمدید گردد. 
ث( مشخصات اراضی و اشجار و تاسیسات بخش کشاورزی اراضی 1۰ هکتاری مورد 

وثیقه : 
اراضی مورد وثیقه و مزایده ده )1۰( هکتار می باشد که به شرح ذیل ارزیابی شده است: 
1- ث( مساحت حدود سی هزار مترمربع زیر پوشش معابر و اشجار قدیمی با میانگین 

سنی 2۵ سال به تعداد حدود هشتصد اصله از گونه های گردو، توت، بادام و غیره؛ 
2- ث( مساحت حدود )298۰۰( مترمربع زیر کشت اشجار پسته با میانگین سنی 1۰ 

سال به تعداد حدود )2۵3۰( اصله؛ 
3- ث( مساحت حدود )189۷۰( مترمربع باغ بادام که به تعداد )1۷۵۰( اصله نهال 

کاشت شده و با میانگین سنی 1۰ سال
4- ث( مساحت حدود )۵43۰( مترمربع زیر کشت اشجار از گونه های قیسی ، آلوچه ، 

انار و غیره با میانگین سنی 1۰ سال به تعداد )4۰۰( اصله ؛ 
ردیف  در  کانال  احداث  شامل  بند 2  موضوع  های  نهال  برای  بسترسازی  ث(   -۵
درختکاری و اصلاح بافت و تا حدودی ساختمان خاک و گودبرداری با بیل مکانیکی برای 
هر نهال و اصلاح و اضافه نمودن کودهای حیوانی و شیمیایی و خاشاک در طبقات پایینی 

خاک؛ 
۶- ث( وجود مساحت حدود )۵۰۰( مترمربع از یک واحد گلخانه که در این پلاک قرار 

می گیرد و بقیه در پلاک مجاور است؛ 
۷- ث( سیستم آبیاری قطره ای در سطح حدود )۷( هکتار ؛ 
ج( : با توجه به مراتب مذکور ارزیابی به شرح ذیل می باشد: 

ارزیابی حدود 1۰ هکتار از کل اراضی مورد وثیقه بانک سپه که چاه آب نیز به همان 
نسبت می باشد ، برابر سه میلیارد و نهصد و شصت و یک هزار و پانصد و سی هزار 
ریال و ارزش اراضی و اشجار و تاسیسات بخش کشاورزی برابر سه میلیارد و دویست و 
پنجاه هزار ریال و ارزش کل چاه و آب و ملک برابر ۷/211/۵3۰/۰۰۰ )هفت میلیارد و 

دویست و یازده میلیون و پانصد و سی هزار( ریال برآورد و اعلام شده است.
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 روز چهارشنبه مورخه 139۷/1۰/12 
کوچه ۷  نبش  )لواسانی(  ساحلی  خیابان  در  واقع  قم  رسمی  اسناد  اجرای  اداره  در 
– طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم 
انجام می شود. مزایده کل عرصه م مستحدثات و چاه آب و اشجار مجموعا از مبلغ 
19/۰1۷/۵3۰/۰۰۰ ریال )نوزده میلیارد و هفده میلیون و پانصد و سی هزار ریال( قیمت 

پایه مزایده شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد.
حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ 
حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود 
. خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده طی چک بین بانکی 
یا چک تضمین شده همراه خود به اداره اجرای اسناد رسمی قم ارائه نمایند و در صورت 
توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام 
خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با روز تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز 
اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده 
طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب 

دارائی و شهرداری می باشد و مورد مزایده فاقد بیمه می باشد. )م الف 1۷۰۰9(
ادارهاجرایاسنادرسمیقم
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علمی و سلامت 

فرمول غذایی برای محافظت از کبد

گریپ فروت حاوی دو آنتی اکسیدان مهم به نام های نارینجین و نارینجنین است. این 
دو آنتی اکسیدان ممکن است به محافظت از کبد در برابر آسیب از طریق کاهش التهاب و 

محافظت از سلول های کبدی کمک کنند.
کبد مسئولیت وظایف مختلفی، از جمله تجزیه کربوهیدارت ها، تولید گلوکز، و سمزدایی 
بدن را بر عهده دارد. همچنین، این اندام مواد مغذی را ذخیره کرده و صفرا تولید می کند که 
برای گوارش و جذب درست مواد مغذی از غذا ضروری است. مواد غذایی و نوشیدنی های 

مختلفی وجود دارند که مصرف آنها می تواند به محافظت از کبد کمک کند.
سلامت کبد برای سلامت کلی بدن حیاتیست. اختلال در عملکرد این اندام می تواند به 

بیماری کبد، اختلال متابولیک و حتی دیابت نوع 2 منجر شود.
در شرایطی که ممکن است مدیریت تمام عوامل خطرآفرین غیر ممکن باشد، مصرف 

برخی مواد غذایی و نوشیدنی ها می تواند به محافظت از سلامت کبد کمک کند.
قهوه

به نظر می رسد قهوه برای کبد مفید است زیرا در برابر مشکلاتی مانند بیماری کبد چرب 
از انسان محافظت می کند.

مطالعه ای که در سال 2013 در نشریه Liver International منتشر شد، به این نکته 
اشاره داشت که مصرف روزانه قهوه ممکن است به کاهش خطر بیماری مزمن کبد کمک 
کند. این کار ممکن است از کبد در برابر آسیب بیماری های دیگر مانند سرطان کبد نیز 

محافظت کند.
 Journal of Clinical Gastroenterology مطالعه ای دیگر که در سال 2014 در نشریه
منتشر شد، نشان داد که آثار محافظتی قهوه به واسطه تاثیرگذاری آن بر آنزیم های کبد 

است.
به نظر می رسد قهوه انباشت چربی در کبد را کاهش می دهد. همچنین، این نوشیدنی 
آنتی اکسیدان های محافظ در کبد را افزایش می دهد. ترکیب هایی در قهوه به آنزیم های 

کبد در دفع مواد سرطان زا کمک می کنند.
جو دوسر

مصرف جو دوسر روشی ساده برای افزودن فیبر به رژیم غذایی است. فیبر یک ابزار مهم 
برای گوارش است و فیبرهای خاص در جو دوسر ممکن است به طور ویژه برای کبد مفید 

باشند. جو دوسر و آرد جو دوسر سرشار از ترکیباتی به نام بتا گلوکان ها هستند.
 International Journal of Molecular Sciences مطالعه ای در سال 2017 که در نشریه
منتشر شد، نشان داد که بتا گلوکان ها از نظر بیولوژیکی در بدن بسیار فعال هستند. آنها به 
تنظیم شرایط سیستم ایمنی و مبارزه با التهاب کمک می کنند و ممکن است در مبارزه با 

دیابت و چاقی نیز مفید باشند.
همچنین، به نظر می رسد بتا گلوکان های موجود در جو دوسر مقدار چربی ذخیره شده 
در کبد را کاهش داده که می تواند به محافظت از کبد کمک کند. با این وجود، به مطالعات 

بیشتری برای تایید این شرایط نیاز است.
چای سبز

مطالعه ای در سال 2015 که در نشریه World Journal of Gastroenterology منتشر 
شد، نشان داد که چای سبز ممکن است به کاهش محتوای چربی کلی، مبارزه با استرس 

اکسیداتیو، و کاهش نشانه های دیگر بیماری کبد چرب غیرالکلی کمک کند.
سیر

افزودن سیر به رژیم غذایی ممکن است به تحریک کبد کمک کند. مطالعه ای در سال 
2016 که در نشریه Advanced Biomedical Research منتشر شد، نشان داد که مصرف 
سیر وزن بدن و محتوای چربی در افراد مبتلا به بیماری کبد چرب غیر الکلی را بدون ایجاد 
تغییر در توده بدنی بدون چربی کاهش داده است. اضافه وزن یا چاقی از عواملی است که 

می تواند به بروز بیماری کبد چرب غیر الکلی منجر شود.
توت ها

بسیاری از توت های تیره مانند بلوبری، تمشک و کرنبری حاوی آنتی اکسیدان هایی 
به نام پلی فنول ها هستند که ممکن است به محافظت از کبد در برابر آسیب کمک کنند.

مطالعه ای که در نشریه World Journal of Gastroenterology منتشر شد، نشان داد که 
مصرف منظم توت ها ممکن است به تحریک و تقویت سیستم ایمنی کمک کند.

انگور
مطالعه ای که در نشریه World Journal of Gastroenterology منتشر شد، نشان داد که 
انگورها، آب انگور، و دانه های انگور سرشار از آنتی اکسیدان هایی هستند که ممکن است 

با کاهش التهاب به پیشگیری از آسیب دیدن کبد کمک کنند.
مصرف میوه کامل روشی ساده برای افزودن این ترکیبات قوی به رژیم غذایی است. 
مکمل عصاره دانه انگور نیز ممکن است آنتی اکسیدان های لازم را در اختیار بدن قرار دهد.

گریپ فروت
گریپ فروت حاوی دو آنتی اکسیدان مهم به نام های نارینجین و نارینجنین است. این 
دو آنتی اکسیدان ممکن است به محافظت از کبد در برابر آسیب از طریق کاهش التهاب و 

محافظت از سلول های کبدی کمک کنند.
همچنین این آنتی اکسیدان ها ممکن است انباشت چربی در کبد را کاهش داده و میزان 
آنزیم های چربی سوز را افزایش دهند. از این رو، گریپ فروت می تواند ابزاری مفید برای 

مبارزه با بیماری کبد چرب غیر الکلی باشد.
گلابی خاردار کاکتوس

میوه و آب گلابی خاردار کاکتوس ممکن است برای سلامت کبد مفید باشند. ترکیباتی در 
این میوه وجود دارند که ممکن است به محافظت از کبد کمک کنند.

بیشتر مطالعات جدید بر عصاره هایی که از این میوه به دست می آیند، متمرکز بوده اند، 
از این رو، به مطالعات بیشتری با تمرکز بر میوه و آب گلابی خاردار کاکتوس نیاز است.

مواد غذایی گیاهی
 Evidence-based Complementary and نشریه  در  که  سال 2015  در  ای  مطالعه 
Alternative Medicine منتشر شد، نشان داد که تعداد زیادی از مواد غذایی گیاهی 

ممکن است برای کبد مفید باشند که از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد:
- آووکادو - موز - جو - چغندر و آب چغندر - بروکلی - برنج قهوه ای - هویج - انجیر

- سبزی های برگدار مانند کیل و کولارد - لیمو ترش - پاپایا - هندوانه
مردم باید این مواد غذایی را به عنوان بخشی از یک رژیم غذایی کامل و متعادل مصرف 

کنند.
ماهی چرب

مصرف ماهی های چرب و مکمل های روغن ماهی ممکن است به کاهش اثر بیماری 
هایی مانند بیماری کبد چرب غیر الکلی کمک کنند. ماهی های چرب سرشار از اسیدهای 
چرب امگا-3 هستند که چربی هایی مفید محسوب شده و به کاهش التهاب کمک می 
کنند. این چربی ها ممکن است به ویژه برای کبد مفید باشند زیرا از انباشت چربی های 

اضافه پیشگیری کرده و سطوح مناسب آنزیمی را در کبد حفظ می کنند.
مصرف دو وعده یا بیشتر ماهی چرب در هفته توصیه شده است. اگر علاقه ای به مصرف 

ماهی ندارید می توانید مصرف روزانه مکمل روغن ماهی را مد نظر قرار دهید.
مغزدانه ها

مصرف مغزدانه ها ممکن است روش ساده دیگری برای حفظ سلامت کبد و محافظت 
در برابر بیماری کبد چرب غیر الکلی باشد. مغزدانه ها به طور کلی حاوی اسیدهای چرب 
غیراشباع، ویتامین E، و آنتی اکسیدان ها هستند. این ترکیبات ممکن است به پیشگیری از 
بیماری کبد چرب غیر الکلی و همچنین کاهش التهاب و استرس اکسیداتیو کمک کنند.

مصرف روزانه یک مشت از مغزدانه ها مانند گردو یا بادام ممکن است به حفظ سلامت کبد 
کمک کند. البته در مصرف آنها نباید زیاده روی کرد زیر از محتوای کالری بالایی برخوردار 

هستند.
روغن زیتون

مصرف بیش از حد چربی برای کبد خوب نیست، اما برخی چربی ها می توانند به این 
اندام کمک کنند. افزودن روغن زیتون به رژیم غذایی ممکن است به کاهش استرس 
اکسیداتیو و بهبود عملکرد کبد کمک کند. روغن زیتون سرشار از اسیدهای چرب غیر 

اشباع است.
غذاهایی که باید از آنها پرهیز کرد

به طور کلی، یک رژیم غذایی متعادل به حفظ سلامت کبد کمک می کند. با این وجود، 
برخی مواد و گروه های غذایی وجود دارند که پردازش آنها برای کبد دشوارتر است. از آن 

جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد:
غذاهای چرب: این دسته شامل غذاهای سرخ شده، فست فودها، و بسیاری از غذاهای 
رستورانی می شود. اسنک ها، چیپس ها و مغزدانه های بسته بندی شده می توانند سرشار 

از چربی ها باشند.
غذاهای نشاسته ای: این دسته شامل نان ها، پاستا، کیک ها یا محصولات پخته می 

شود.
شکر: کاهش مصرف شکر و مواد غذایی شیرین مانند آبنبات ها، محصولات پخته و غلات 

صبحانه ممکن است به کاهش استرس در کبد کمک کند.
نمک: کاهش مصرف یا پرهیز از گوشت ها یا سبزیجات کنسروی و گوشت های فرآوری 

شده، مانند سوسیس و کالباس، می تواند روشی ساده برای کاهش مصرف نمک باشد.
الکل: الکل یکی از موادی است که می تواند به شدت به کبد آسیب وارد کند و هر فردی 

که در پی بهبود سلامت کبد خود است باید از آن پرهیز کند.

بسیاری از افرادی که به دلیل سرطان جان خود را از دست 
می دهند را می توان با تشخیص زودهنگام این بیماری از مرگ 
نجات داد. در این مطلب به معرفی 4 سرطان می پردازیم که 
باید در اولویت انجام آزمایش های غربالگری سرطان در سال 

آینده قرار گیرند.
شاید امروز زمان مناسبی جهت برنامه ریزی برای انجام 
تست های غربالگری سرطان باشد. به خصوص برای آن دسته 
از افرادی که پزشکشان توصیه هایی برای انجام تست های 
غربالگری سرطان داشته است. منظور از غربالگری سرطان، 
آن دسته از آزمایش هایی است که به جستجوی سرطان پیش 
از ظهور علائم بیماری در افراد می پردازد. بنابراین، غربالگری 
به تشخیص و شناسایی زودهنگام سرطان و افزایش شانس 

درمان آن می انجامد.
طبق گفته انجمن سرطان امریکا، تخمین زده شده که 
تقریباً 610 هزار نفر در سال 2018 )تا پایان سال 2018( 
براثر سرطان جان خود را از دست خواهند داد. اما بسیاری از 
افرادی که زندگی خود را در اثر سرطان از دست می دهند را 

می توان از طریق تشخیص زودهنگام نجات داد. 
ازاین رو غربالگری سرطان بسیار حیاتی است چراکه در 
مراحل ابتدایی سرطان، هیچ علائم و نشانه هایی از بیماری 
وجود ندارد و دقیقه این زمان، قابل درمان ترین زمان سرطان 
است. دکتر کارمن گوئرا، مأمور علمی و برد ملی انجمن 
سرطان امریکا و همچنین پروفسور داروهای مرتبط با سرطان 

در دانشگاه پنسیلوانیا این را گفته است. 
مورد  در  تا  دارد  درخواست  مردم  از  گوئرا  پروفسور 
دستورالعمل های مقابله با سرطان که توسط انجمن های 
علمی سرطان ارائه می شود بیشتر بیاموزند. همچنین او 
را  نوع سرطان  برای 4  غربالگری  معتقد است تست های 
بایستی در اولویت کارهای خود قرار دهند که در ادامه به 

معرفی این 4 سرطان می پردازیم. 
1- سرطان سینه

تا 44  سنین 40  در  که  زنانی  می گوید:  گوئرا  پروفسور 

سالگی قرار دارند و همچنین در معرض خطر ابتلا به سرطان 
سینه نیستند، بهتر است شروع به انجام ماموگرافی سالانه 
کنند. بین 45 تا 54 سال، زنان باید حتماً در هرسال یک 
ماموگرافی انجام دهند. بعد از 55 سال می توانند ماموگرافی 

را هر دو سال یک بار انجام دهند.
بنابراین ازآنجاکه هیچ سقف سنی برای انجام ماموگرافی 
انجام  مورد  در  خود  پزشک  با  باید  خانم ها  ندارد،  وجود 
تست های غربالگری سرطان بعد از 54 سال نیز پرس وجو 
کنند و بدانند که تست غربالگری کدام سرطان برای آن ها 
نیاز است. پروفسور گوئرا می گوید: اگر پزشک این زنان بداند 
که آن ها در طول 10 سال آینده و یا بیشتر زنده خواهند 
بود، بنابراین به احتمال زیاد انجام تست غربالگری را به آن ها 
توصیه خواهد کرد. دکتر گوئرا به این نکته اشاره می کند که: 
حتی افرادی که در سابقه فامیلی و خانوادگی خود هیچ 
موردی از سرطان سینه ندارند نیز باید از این دستورالعمل 

استفاده کنند.
گوئرا ادامه می دهد: حقیقت این است که بیش از 90درصد 
از موارد سرطان سینه در افرادی رخ می دهد که هیچ سابقه 
خانوادگی در ابتلا به سرطان سینه نداشته اند. او می گوید: 
خودآزمایی  حین  که  گفته اند  من  به  بیماران  از  "بسیاری 
خود  سینه  در  توده ای  هیچ گونه  خود،  توسط  آزمایش  یا 
حس نکرده اند بنابراین فکر کرده اند که هیچ نیازی به انجام 
آزمایش و غربالگری ندارند." درواقع ماموگرافی تومورهایی 
حتی  یا  و  خود  توسط  آزمایش  یا  خودآزمایی  توسط  که 
آزمایش های کلینیکی قابل شناسایی و تشخیص نیستند را 
شناسایی می کند. گفتنی است برخی از سرطان های سینه 
در اندازه مژه چشم رخ می دهند و طبیعی است که چنین 
اندازه ای به راحتی قابل شناسایی نیست. این چیزی است 
با  که ماموگرافی تشخیص می دهد یعنی چیزی که افراد 

آزمایش های ساده و معمولی قادر به تشخیص آن نیستند.
زنانی که احتمال ابتلای آنان به سرطان سینه بر اساس 
سابقه خانوادگی، سابقه ژنتیکی و یا دلایل دیگر مثل جهش 

ژنتیکی از قبیل BRCA1 و یا BRCA2 زیاد است، باید با 
پزشک خود در رابطه با گزینه های غربالگری مشورت کنند. 

2- سرطان دهانه رحم
تمامی زنان باید غربالگری سرطان دهانه رحم را از سن 21 
سالگی شروع کنند. بین سنین 21 تا 29 سالگی، غربالگری 
سلول های  از  نمونه برداری  یا  اسمیر  پاپ  آزمایش  با  باید 
دهانه رحم هر 3 سال یک بار انجام بگیرد. در 30 سالگی 
و تا رسیدن به 65 سالگی آزمایش پاپ اسمیر هر 5 سال 
یک بار باید انجام پذیرد و بهتر است خانم ها در این دوره مورد 

آزمایش HPV نیز قرار گیرند. 
3- سرطان ریه

افراد  ریه  سرطان  که  بدانید  باشد  جالب  برایتان  شاید 
بیشتری را نسبت به مجموع افراد کشته شده توسط سرطان 
سینه، سرطان کولون و سرطان پروستات به مرگ می کشاند. 
غربالگری سرطان ریه شامل یک سی تی اسکن دوز پایین از 
سینه برای افرادی که بیشتر در معرض ابتلا به این بیماری 
افرادی  است  این  از  حاکی  توصیه ها  می شود.  دارند  قرار 
که در سنین 55 تا 74 سالگی قرار دارند و کسانی که در 
حال حاضر مواد دخانی استعمال می کنند و یا در گذشته 
استعمال می کرده اند و در 15 سال اخیر ترک کرده اند به 

انجام تست های غربالگری بپردازند.
باید  افراد  این  سیگار  مصرف  که  می دهد  توضیح  گوئرا 
حدوداً 30 سال بسته و یا بیشتر بوده باشد. منظور از 30 
سال بسته، مصرف روزانه یک بسته سیگار برای 30 سال و 
یا مصرف نیم بسته سیگار به طول 60 سال است. او علاوه بر 
آزمایش های غربالگری برای این افراد، توصیه می کند که به 

استعمال سیگار پایان دهند.
انتشار  زمان  از  سیگار  استعمال  میزان  می گوید:  گوئرا 
عمومی گزارش های جراحی از سال 1964 کاهش یافته 
افزایش  برای  بود  آغازی  اتفاق  این  است  معتقد  او  است. 
آگاهی از آسیب ها و صدمات استعمال سیگار و تحقیقات 
عمومی بسیاری بر روی سلامتی و همچنین سرمایه گذاری 

برای پایان دادن و توقف مصرف سیگار. 
4- سرطان کولون

نه تنها باعث  انجام تست های غربالگری سرطان کولون 
حذف  با  بلکه  می شود،  سرطان  زودهنگام  تشخیص 
پولیپ هایی که می توانند تبدیل به سرطان شوند، می تواند 
عملًا از بروز سرطان نیز جلوگیری کند. گوئرا می گوید: این 
تنها غربالگری سرطان است که می تواند چنین کاری انجام 

دهد.
دچار  امسال  کولون  سرطان  غربالگری  برای  توصیه ها 
امریکا  سرطان  انجمن  گذشته  در  است.  شده  تغییراتی 
اظهار داشته بود که هر فرد بالای 50 سال باید غربالگری را 
با انجام کولونوسکوپی و آزمایش های مبتنی بر مدفوع آغاز 
کند. گفتنی است دستورالعمل جدید این سن را به 45 سال 

کاهش داده است.
گوئرا می گوید: در مورد سرطان کولون شاهد یک افزایش 
نرخ نگران کننده در جوان ها هستیم که نمی دانیم علت آن 
چیست. بنا به همین دلیل، با کاهش سن توصیه شده برای 
انجام تست ها روبه رو هستیم و این کار باید تا سن 75 سالگی 
ادامه داشته باشد. بین سنین 76 تا 85 سالگی، افراد باید با 
پزشک خود در رابطه با غربالگری صحبت کنید که آیا نیازی 
به انجام آن هست یا خیر. همچنین لازم به ذکر است که در 

85 سالگی دیگر باید غربالگری را متوقف کرد. 
افراد  درمانی  مشاور  یا  پزشک  است  ممکن  همچنین 
زمان هایی را برای انجام غربالگری تعیین کند، اما عموماً، 
این غربالگری هر 10 سال یک بار توسط کولونوسکوپی انجام 
می گیرد. اگر پولیپی یافت نشود، ممکن است تست های 

غربالگری در فواصل 3 تا 5 سال یک بار ادامه یابند. 
انجام  با  مختلف  دلایل  به  افراد  برخی  می گوید  گوئرا 
کولونوسکوپی موافق نیستند. حقیقت این است که افرادی 
که کولونوسکوپی شده اند، عموماً معتقدند بدترین قسمت 
آن بخش "آماده سازی" است که ممکن است بسیار متفاوت 
باشد، اما معمولًا متشکل است از نوشیدن و دریافت مایعی 
که در دو بخش دریافت می شود و پیروی از یک رژیم غذایی 

مایع. 
کولونوسکوپی  مراحل  افراد  برخی  البته  می افزاید:  او 
دارویی  دریافت  اتفاق،  این  علت  که  نمی آورند  به خاطر  را 
بروند.  خواب  به  کرده  کمک  آن ها  به  که  بوده  آرام بخش 
گاهی اوقات آرام بخش ها با داروهایی ترکیب می شوند که 
باعث می شوند افراد برخی چیزها را فراموش کنند، بنابراین 
بسیاری از افراد از خواب برمی خیزند و بدون آن که به یاد 

داشته باشند که کولونوسکوپی داشته اند. 
انجام زیاد آزمایش های غربالگری

نگرانی از آزمایش زیادی و غربالگری بیش ازحد، امری مهم 
است. انجام آزمایش و غربالگری زیادی می تواند منجر به آثار 
و نتایج منفی شود، مثل هدر دادن زمان، هزینه و همچنین 
آسیب به سلامتی از قبیل زیادی در معرض اشعه بودن. 
البته این آزمایش ها و انجام تست ها به این علت است که به 

دستورالعمل ها پایبند باشیم.
تست های  انجام  می شود  گفته  اینکه  دلیل  مثال  برای 
غربالگری سرطان سینه باید بیشتر در بین سنین 45 تا 
54 سالگی متمرکز شود این است که، اگر به نمودار تمام 
سرطان های سینه رخ دادده توجه کنیم، متوجه خواهیم 
توزیع  یا  زنگوله ای  منحنی  یک  مثل  نمودار  این  که  شد 
طبیعی است که یک جهش را در این سنین دارد و بعدازآن 
آمار  این  که  زمانی  بنابراین  می شود.  افت  و  سقوط  دچار 
نشان می دهند در این سنین با کاهش سرطان سینه مواجه 
هستیم، می توان آزمایش ها و غربالگری ها را نیز کاهش داد.

در انتها باید گفت که افراد می خواهند به خوبی از خود 
مراقبت کنند و غربالگری سالانه آن ها به معنای مراقبت 
خوب است. اما اغلب افراد مراقبت و اهمیت دادن به خود 
را در متوقف کردن آزمایش ها می دانند و این مسئله باعث 

پیچیده شدن اوضاع می شود.

در زمستان بیماری های قارچی، خشکی، خارش، شکننده بودن پوست، شوره سر، 
پوسته پوسته شدن و تغییر رنگ ناخن ها نسبت به تابستان بیشتر می شود.

ممکن است سرمای بیرون برای شما خوشایند باشد؛ اما پوست شما قادر به تحمل آن 
نیست. در بسیاری از افراد، یک روز سرد آفتابی زمستان، سرخی گونه ها را به همراه دارد. 
آن ها دچار خشکی ناراحت کننده ای روی پوست صورت، دست ها و پاهای خود می شوند. 
برای برخی افراد هم این مشکل چیزی بیشتر از احساس خشکی و خشنی است. پوست 
آن ها بسیار خشک شده و درنتیجه باعث پوسته پوسته شدن، ترک خوردن و حتی اگزما )در 

پوست هایی که ملتهب می شوند( می گردد.
 »به محض این که وسایل گرمایی را در خانه روشن می کنید، پوست شما شروع به خشک 
شدن می کند. و هیچ فرقی ندارد که گرمای خانه خود را از چه طریقی تأمین می کنید.« 
آشنایی با روش های مراقبت از پوست در فصل زمستان کمک شایانی به جلوگیری از ایجاد 
بیماری های پوستی می کند. با وجود آسمان ابری در زمستان نباید از اشعه UV غافل بود؛ 
به خصوص هنگام ورزش هایی مثل اسکی و کوهنوردی چون برف و یخ منجر به انعکاس 

بیشتر اشعه مضر خورشید می شود و سوختگی پوست را تشدید می کند.
از مرطوب کننده ها بیشتر استفاده کنید

شما ممکن است از مرطوب کننده ای استفاده کنید که تنها مناسب فصل بهار و تابستان 
است؛ اما همان گونه که فصل و وضعیت آب وهوا تغییر می کند، مراقبت های معمولی 
پوست نیز تغییر می کند. کرم مرطوب کننده ای را بیابید که پایه اصلی آن به جای آب، روغن 
باشد؛ زیرا روغن بر روی پوست لایه ای محافظ ایجاد می نماید که نسبت به کرم یا لوسیون، 
رطوبت بیشتری در خود نگه می دارد؛ اما بااین حال روغن ها را نیز باید بااحتیاط انتخاب 
کرد. زیرا همه آن ها برای صورت مناسب نیستند. شما می توانید از لوسیون هایی که رطوبت 

را به خود جذب می کند، استفاده کنید.
مصرف مداوم ضد آفتاب را فراموش نکنید

کرم ضد آفتاب فقط برای روزهای تابستان نیست. آفتاب زمستان همراه با تشعشعی که بر 
روی برف دارد، می تواند به پوستتان آسیب وارد کند.

سعی کنید از کرم ضد آفتابی با تأثیر عمیق برای صورت و دست ها )اگر در معرض تابش 

آفتاب هستند( 30 دقیقه پیش از خارج شدن از خانه استفاده کنید. در صورتی که به مدت 
طولانی در محیط بیرون هستید، به طور مداوم آن را تجدید کنید.

مراقب دست های خود باشید
پوست روی دستان شما از همه قسمت های دیگر بدن نازک تر است و غدد چربی کمتری 
دارد. این بدان معناست که مرطوب نگاه داشتن دست ها، به خصوص در سرما و آب  و هوای 
خشک مشکل تر است. این امر سبب به وجود آمدن خارش و ترک می گردد. زمانی که 
در محیط بیرون هستید از دستکش استفاده کنید. اگر از دستکش های پشمی استفاده 
می کنید، برای جلوگیری از حساسیت های احتمالی که پشم ایجاد می کند، اول یک 

دستکش نخی به دست کنید.
از پوشیدن جوراب و دستکش مرطوب خودداری کنید

دستکش و جوراب مرطوب می تواند باعث آسیب های پوستی نظیر خارش، ترک، سوزش 
یا حتی جوش های ناشی از اگزما گردد.

از دستگاه بخور استفاده کنید
سیستم های گرمایشی مرکزی و همین طور بخاری ها، هوای گرم را در سراسر محیط خانه 
و دفتر کار شما پخش می کند. دستگاه های بخور باعث ایجاد رطوبت بیشتر در هوا می گردد 
که به جلوگیری از خشکی پوست کمک می کند. چندین دستگاه بخور را در مکان های 

مختلف خانه خود قرار دهید تا رطوبت به طور یکسان در همه جا منتشر شود.
برای سلامتی خود آب بنوشید، نه به خاطر پوستتان!

ممکن است این جمله را بارها شنیده باشید: نوشیدن آب به جوان ماندن پوست کمک 
می کند. این جمله یک باور قدیمی است. آب برای سلامت عمومی بدن بسیار مفید است.

مواظب پوست پای خود باشید
سعی کنید برای از بین بردن پوست های مرده کف پا در فواصل معین از سنگ پا استفاده 
کنید؛ زیرا این کار به جذب سریع تر و عمیق تر مرطوب کننده هایی که مصرف می کنید 

بسیار کمک می کند.
لایه برداری را امتحان نکنید

ماسک ها،  قوی،  لایه بردارهای  مصرف  از  است،  خشک  صورتتان  پوست  اگر 

پاک کننده های الکلی و تند و تیز و همه  چیزهایی که چربی های ضروری پوست را از بین 
می برند، خودداری کنید. در عوض، از شوینده های ملایم، پاک کننده های غیرالکلی و به 
 جای ماسک هایی که رطوبت را از پوست می گیرند، ماسک هایی که »آب رسان عمیق« 

هستند، استفاده کنید.
با آب جوش حمام نگیرید

به  طور قطع، فرو رفتن در آب جوش پس از فعالیت در هوای سرد، بسیار دل انگیز است؛ 
اما گرمای شدید دوش یا حمام آب داغ درواقع سبب از بین رفتن حفاظ چربی پوست 

می گردد که می تواند باعث کمبود رطوبت آن شود.
استفاده از کرم ضد آفتاب

بنابراین لازم است، پوست صورت و گوش ها با کرم ضد آفتاب، محافظت شوند و باید دقت 
داشت که دست ها، پاها و بینی در فصل زمستان به شدت در معرض آسیب هستند.

پوست چه در تابستان و چه در زمستان در برابر اشعه uv باید محافظت شود، چون 
اشعه UV سبب پیری پوست و وارد آمدن آسیب به پوست می شود. همچنین با توجه به 
اینکه جریان خون در دست، پا، گوش، بینی و تمام قسمت های پوست در هوای سرد 
کاهش می یابد، بازسازی قشر رویی پوست افت می کند و مکانیسم ترمیم و حتی دفاع، 
کاهش می یابد. به  این  ترتیب خطر ابتلا به ویروس )زگیل(، قارچ ها و باکتری ها افزایش 
پیدا می کند. به طور کلی در زمستان بیماری های قارچی، خشکی، خارش، شکننده 
بودن پوست، شوره سر، پوسته پوسته شدن و تغییر رنگ ناخن ها نسبت به تابستان بیشتر 
می شود. بخش های بدون پوشش که بیشتر در معرض آسیب قرار دارند صورت، دست و 

لب ها به مراقبت های حمایتی بیشتری نیاز دارند و فقدان چربی آن ها باید جبران شود.
توجه داشته باشید که مصرف روزانه 1/5 - 2 لیتر آب، چای، جوشانده های گیاهی، 
میوه های تازه و سبزی ها، رطوبت و ویتامین ها و عناصر کمیاب را به پوست می رساند. البته 

بهتر است نوشیدنی ها، کم کالری و بدون کافئین باشند.
اگر خواستار پوستی زیبا و سالم هستید، بد نیست بدانید؛ فرآورده های لبنی و ماهی برای 
پوست بسیار مفیدند و مرکبات، فلفل و کیوی تقریباً ویتامین c بدن شمارا تأمین می کند و 

پوست را در برابر تأثیرهای مضر بیرونی، مقاوم می سازد.

مراقبت از پوست در هوای سرد

زمستان بیشتر مراقب پوستتان باشید

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره 139760330002008092 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002004742 خانم حلیمه ملکی فرزند 
اصغر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 72  مترمربع پلاک شماره 15 فرعی از 1877 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی /سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر179. )م الف 

) 4281
2- رای شماره 139760330002019912 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002000701 خانم الهه سلطانی فرزند 
اردشیر در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 95/03  مترمربع پلاک 
شماره 112 فرعی از 3080 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از زهرا 

حیدری. )م الف 4282 (
3- رای شماره 139760330002019910 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002000699 خانم زهره شاهبداغی 
فرزند اصغر در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 95/03  مترمربع پلاک 
شماره 112 فرعی از 3080 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از هرا 

حیدری. )م الف 4283 (
4- رای شماره 139760330002023252 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002005557 آقای رضا آذرنوش فرزند 
اورجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50/50  مترمربع پلاک شماره  فرعی از 

2281 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از بتول زند. )م الف 4284 (
5- رای شماره 139760330002019918 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430002000873 آقای جواد قادری مقدم 
رهقی فرزند غلامرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100  مترمربع پلاک شماره 3/55 
فرعی از 2607 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر 

سند 27175. )م الف 4285 (
6- رای شماره 139760330002021213 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002001566 آقای مظفر اصغری فرزند 
ابراهیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 158مترمربع پلاک شماره  فرعی از 1825 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی /سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر 396. )م الف 

) 4286
7- رای شماره 139760330002021137 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002001062 آقای حسن محمودآبادی 
بزچلوئی فرزند نبی اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  60 مترمربع پلاک شماره  فرعی 
از 2214 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مرحوم سید علی اکبر 

تولیتی. )م الف 4287 (

8- رای شماره 139760330002023094 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002009458 آقای شادعلی احمدی 
فرزند محمدباقر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 127 فرعی 
از 2142 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از فاطمه اسکندری. )م 

الف 4288 (
9- رای شماره 139760330002023284 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002017580 آقای روح اله باقری فرزند 
عبدالحسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 59/85  مترمربع پلاک شماره 1 فرعی 
از 2455 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 

142235. )م الف  4289(
10- رای شماره 139760330002017111 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430002000059 آقای احمد نوروزی 
فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  94 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2095 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/سند مالکیت مشاعی دفتر 516. )م الف 

) 4290
11- رای شماره 139760330002020871 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002018126 خانم مریم محمدجانی 
بزچلوئی فرزند یداله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 83 مترمربع پلاک شماره  فرعی 
از 1861 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از احمد صفری. )م الف 

) 4291
رای اصلاحی 

تاریخ 1397/07/20 جلسه هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف با حضور امضاء کنندگان زیر تشکیل در خصوص پرونده 
کلاسه 1393114430002000536 مربوط به آقای داود علی وثاقتی جمیل موضوع رای شماره 139760330002019784 
– 1397/07/28 اعلام می گردد مالک رسمی اقای داودعلی وثاقتی آمده و صحیح آن داود علی وثاقتی جمیل فرزند حسن آقا 
است . بدیهی است بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی می باشد و رای اولیه اصلاحی توامان قابلیت اجرا دارد .)م الف 3675 (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.

تاریخ انتشار اول: 1397/09/26 
تاریخ انتشار دوم: 1397/10/12
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

   آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

4 نوع سرطانی که باید مورد تست غربالگری قرار گیرند

پیشگیری از 4 سرطان با انجام 
تست غربالگری
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اجتماعی

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم گفت: هم 
اکنون شهرداری قم 90 دوربین نظارتی در شهر دارد 
و تا 6 ماه آینده 110 دوربین نظارتی دیگر در شهر قم 
فعال می شود تا تعداد دوربین های نظارتی شهرداری 

قم به 200 دوربین برسد.
به گزارش شهرنیوز، عباس ذاکریان ظهر دیروز در 
نشست خبری با اصحاب رسانه استان قم در سالن 
قم  به وضعیت شهر  اشاره  با  قم  جلسات شهرداری 
و  راهنمایی  خطوط  لحاظ  به  شهر  این  کرد:  اظهار 
قم  شهر  در  خط کشی ها  باید  دارد،  ضعف  رانندگی 
براساس طرح و الگو و با توجه به ضوابط راهنمایی و 

رانندگی باشد.
وی ادامه داد: شهر قم یک شهر زائر پذیر است و به 
دلیل سفر بالای مردم به این شهر تدوین طرح جامع 
مسافر شهر قم ضروری بود، خروجی این طرح طی 
ماه های آینده نهایی خواهد شد، طرح از سال قبل آغاز 
شد و مشاور بر مبنای افق 15 ساله حمل و نقل در شهر 

قم در حال تدوین طرح جامع مسافر است.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم گفت: 
برای اینکه یک سند بالا دستی در زمینه حمل بار در 
بار در  باشیم، طرح مطالعات حمل  شهر قم داشته 
این شهر شروع شد که این طرح در مراحل پایانی قرار 
دارد، همچنین برای از بین بردن به  هم  ریختگی های 
هندسی در شهر قم طرح مطالعات 6 تقاطع مهم این 

شهر انجام شد.
تهیه نقشه هوشمند برای شهر قم 

از  را  قم  شهر  برای  هوشمند  نقشه  تهیه  ذاکریان 
این شهر دانست و تصریح کرد:  اقدامات شهرداری 
نقل  و  حمل  مسیریابی  هدف  با  نقشه  این  تدوین 
آن  و در  عمومی و خصوصی در شهر صورت گرفت 

کاربری های مختلف سطح شهر دیده شد.
وی ادامه داد: پنج هزار و 700 تاکسی در شهر قم 
داریم و میانگین عمر این تاکسی حدود پنج سال است، 
در دو سال گذشته شاهد نوسازی هزار و 500 تاکسی 

در شهر قم بودیم.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم  افزود: 
در دانشگاه علمی کاربردی شهرداری رشته کاردانی 
تاکسی  میان  از  و  است  شده  اندازی  راه  تاکسیرانی 
داران شهر قم در این رشته با سرفصل های مختلف 

جذب دانشجو صورت می گیرد.
کاردانی  رشته  سرفصل های  به  اشاره  با  ذاکریان 
و  مباحث  این  جمله  از  کرد:  اظهار  تاکسیرانی 
سرفصل ها می توان به نحوه اخلاق حرفه ای، آشنایی با 

زبان رایج مسافران و تکریم آن ها اشاره کرد.
وی ادامه داد: هم اکنون شهرداری قم 90 دوربین 
دوربین  آینده 110  ماه  تا 6  و  دارد  شهر  در  نظارتی 
تعداد  تا  می شود  فعال  قم  شهر  در  دیگر  نظارتی 
دوربین   200 به  قم  شهرداری  نظارتی  دوربین های 
برسد، تا یک ماه آینده هم سامانه های تردد شمار در 

شهر قم به بهره برداری خواهد رسید.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم  افزود: 
از جمله تخلف هایی که توسط دوربین های نظارتی 

چراغ  از  عبور  بالا،  سرعت  می شود،  ثبت  شهرداری 
قرمز، عبور از خطوط ویژه اتوبوس و گردش به راست 

است.
*توزیع 4 هزار حواله لاستیک بین تاکسی داران

ذاکریان با اشاره به توزیع لاستیک بین تاکسیرانان 
قمی اظهار کرد: در بین این رانندگان تاکسی حواله 
لوازم  قیمت  شده،  توزیع  لاستیک  حلقه  هزار  چهار 
جانبی مورد نیاز تاکسی ها و اتوبوس ها به شدت افزایش 
پیدا کرده و هزار حلقه لاستیک هم بین اتوبوس های 

درون شهری قم توزیع شده است.
وی خاطرنشان کرد: دولت از ده سال پیش تاکنون 
هیچ اتوبوسی را به قیمت یارانه ای به شهرداری قم 

واگذار نکرده است.
*تغییر خطوط اتوبوسرانی قم به پردیسان

گفت:  قم  شهردار  ترافیک  و  نقل  و  حمل  معاون   
 25 اروز  از  پردیسان  به  منتهی  اتوبوسرانی  خطوط 
آذرماه به درخواست شهروندان تغییر کرد که اجرای 
طرح جدید موجب کاهش زمان و صرفه جویی زمان 

می شود.
رشادت  یادآور  آذرماه   26 کرد:  اظهار  ذاکریان 
برای  امام خمینی)ره(  فرمان  به  که  رانندگانی است 
کمک به تخلیه کشتی هایی که اقلام مورد نظر مردم را 
آورده بودند به بنادر جنوبی شتافتند تا دست دشمنان 

به اقلام اساسی مورد نیاز مردم نرسد.
وی در بخش دیگری از سخنان خویش با اشاره به 
اقدامات صورت گرفته برای اصلاح ترافیک شهری در 
قم با بیان اینکه در خطوط اتوبوسرانی منتهی به منطقه 
پردیسان تغییراتی صورت گرفته است، بیان کرد: پس از 
اجرای طرح تحول خطوط اتوبوسرانی که در حدود سه 
سال قبل صورت گرفت، خطوط اتوبوسرانی پردیسان 
به پایانه شهروند منتهی شد و شهروندان از آن نقطه 
به وسیله مینی بوس به نقاط گوناگون پردیسان سفر 
می کردند ولی پس از اجرای این طرح درخواست های 
فراوانی از سوی شهروندان پردیسان برای تردد به وسیله 

اتوبوس ها در پردیسان به شهرداری ارسال شد.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم اضافه کرد: 
حدود یکسال مطالعات پیرامون این مسئله توسط تیم 
مطالعات معاونت حمل و نقل و ترافیک انجام صورت 
خطوط  اصلاح  برای  مختلف  پیشنهادات  و  گرفت 

اتوبوسرانی پردیسان مورد بررسی قرار گرفت.
وی در ادامه از برگزاری جلسات مختلف با رانندگان 
راستا  این  در  گفت:  و  داد  خبر  اتوبوسرانی  خطوط 
ائمه  پردیسان،  جمعه  امام  پیشنهادات  و  نظرات 
جماعات و ساکنین منطقه پردیسان جمع آوری و مورد 
پیشنهادات  بررسی  نتیجه  قرار گرفت که در  بررسی 
و جمع بندی آن ها موجب افزایش خطوط پردیسان 
به چهار خط و گسترش پوشش شبکه حمل و نقل 

عمومی پردیسان با اتوبوس شد.
گوناگونی که شهروندان  نقاط  به  اشاره  با  ذاکریان 
می توانند از آن مسیرها با اتوبوس های شهری به سمت 
از  کنند، گفت: شهروندان می توانند  پردیسان سفر 
چهارنقطه سطح شهر که شامل میدان 72 تن، پایانه 

نبوت، قلعه کامکار و پارکینگ شرقی می شود به سمت 
منطقه پردیسان تردد کنند که ناوگان اتوبوسرانی کل 

این منطقه را پوشش می دهد.
 معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم ادامه داد: 
تمام اتوبوس ها از مسیرهای ذکر شده به پایانه شهروند 
می روند ولی تردد در دو خط از آن ها در مسیر بلوار غدیر 
و دو خط دیگر در مسیر بلوار آیت الله بروجردی)ره( 

صورت می گیرد.
ذاکریان تأکید کرد: خط پایانه پارکینگ شرقی در 
مسیر بلوار پیامبر اعظم)ص(، بلوار حضرت خدیجه، 
میدان مرجعیت، بلوار آیت الله بروجردی و پردیسان 
را به صورت سریع السیر طی می کند که تنها در یک 

ایستگاه توقف دارد.
وی بیان کرد: در پردیسان نیز تلاش کردیم همین 
پوشش  مورد  را  مناطق  و  محلات  تمام  خط  چهار 
قرار دهد و با توجه به اینکه تغییرات صورت گرفته با 
درخواست های فراوان ساکنین منطقه پردیسان است 
بیش از پیش رضایت ساکنین این منطقه را فراهم کند.

*زمان و هزینه سفر کاهش یافت
معاون حمل و نقل و ترافیک شهردار قم با بیان اینکه 
توجیه شده اند،  این طرح  اجرای  برای  نیز  رانندگان 
تصریح کرد: با اجرای این طرح کاهش زمان و هزینه 
سفر محقق شده و توجیه اقتصادی نیز برای رانندگان 

فراهم شود.
خطوط  تکمیل  طرح  اجرای  اینکه  عنوان  با  وی 
اتوبوسرانی منتهی به پردیسان از امروز 25 آذرماه آغاز 
شده است، گفت: براساس این طرح مسیر جدید خط 
چهار از پایانه نبوت به سمت پردیسان در مسیر بلوار 
توحید، بلوار شهید منتظری، خیابان شهداء، میدان 
جانبازان، بلوار امین، بلوار جمهوری، پایانه مرجعیت، 
کهک،  ورجان  جاده  بروجردی)ره(،  الله  بلوارآیت 
خیابان ابوالفضل نجات خواه، میدان شهدای فردو، 
بلوار امام علی)ع(، بلوار حجت الاسلام قلی پور، بلوار 

شهیدان تقوی، بلوار دانشگاه، پایانه شهروند است.
معاون شهردار قم همچنین به مسیر جدید خط پنج از 
پایانه قلعه کامکار به سمت پردیسان اشاره کرد و افزود: 
این مسیر شامل پایانه شهدای کامکار، میدان کشاورز، 
امامزاده شاه ابراهیم، میدان حضرت معصومه)س(، 
بلوار  خمینی)ره(،  امام  خیابان  سعیدی،  میدان 
امیرکبیر)جاده اراک(، میدان مطهری )پل علیخانی(، 
خیابان آیت الله طالقانی)آذر(، سه راه بازار، ۴5 متری 
عماریاسر، پارکینگ شرقی حرم مطهر، خیابان معلم، 
میدان روح الله، چهارراه شهداء، میدان جانبازان، بلوار 
محمد امین)ص(، میدان ارتش، بلوار غدیر، بلوار امام 
حسین)ع()ولایت(، بلوار شهروند، بلوار سلمان فارسی، 

بلوار دانشگاه، پایانه شهروند خواهد بود.
وی ادامه داد: مسیر جدید خط هشت نیز از پایانه 
انصار،  مسیر  از  پردیسان  سمت  به  تن  شهدای 72 
میدان دقایقی، میدان آزادگان، بلوار نواب، بلوار امام 
موسی صدر، میدان مطهری، میدان سعیدی، خیابان 
بلوار  اراک(،  امیرکبیر)جاده  بلوار  )ره(،  امام خمینی 
میدان  جانبازان،  میدان  شهداء،  چهارراه  منتظری، 
مولوی،  خیابان  دانشگاه،  بلوار  غدیر،  بلوار  ارتش، 
کریمی، خیابان ایمان، خیابان زمرد، خیابان شهیدان 
بلوار دانشگاه  آقا محمدی، خیابان شهیدان تقوی، 

است.
پارکینگ  پایانه  اتوبوس های  مسیر  گفت:  ذاکریان 
بلوار  از خیابان معلم،  نیز  پردیسان  به سمت  شرقی 
پیامبراعظم)ص(، بلوار حضرت خدیجه)س(، میدان 
الله  آیت  بروجردی، میدان  الله  آیت  بلوار  مرجعیت، 
بهجت، بلوار ابوطالب، خیابان ابوطالب شماره یک، 
خیابان شهدای موتلفه شماره دو، خیابان استقلال، 
میدان شهدای آتش نشان، خیابان بصیرت، خیابان 
 22 بلوار  امامت،  بلوار  علی)ع(،  امام  بلوار  صلابت، 
بهمن، خیابان سبلان، بلوار شهروند، پایانه شهروند 
عبور می کند و مسیر جدید شهاب دانش نیز از ابتدای 
بلوار شهید منتظری، بلوار نیایش، میدان جانبازان، 
بلوار محمد امین )ص(، میدان ارتش، بلوار غدیر، بلوار 
امامت، دانشگاه های پیام نور، فنی و حرفه ای، جامعه 

المصطفی، شهاب دانش خواهد بود.

برای نخستین بار در کشورصورت گرفت

راه اندازی خدمات الکترونیکی صدور شناسنامه 
فنی و ملکی ساختمان در قم 

برای نخستین بار در کشور،  خدمات الکترونیکی صدور شناسنامه فنی و ملکی ساختمان 
در سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم راه اندازی شد  .

مهندس امین مقومی با اعلام خبر راه اندازی خدمات الکترونیکی صدور شناسنامه 
فنی و ملکی ساختمان در سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم اظهار داشت: نظر 
به اهمیت صدور شناسنامه فنی و ملکی ساختمان در مرحله اخذ پایان کار پروژه های 
ساختمانی و در راستای تکریم مراجعین محترم، تسهیل در روند صدور شناسنامه فنی و 
ملکی ، برقراری ارتباط مستقیم و بدون واسطه مهندسان با سازمان و همچنین جلوگیری 
از خدشه دارشدن اطلاعات تکمیل شده توسط مهندسان در دفترچه اطلاعات ساختمان 
و انتقال این اطلاعات پس از کنترل و بررسی به صورت مستقیم در شناسنامه فنی و ملکی 
ساختمان؛ این فرآیند به صورت الکترونیکی طراحی، اجرا و آماده بهره برداری می باشد.
رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم افزود: فرآیند تکمیل الکترونیکی 
صدور شناسنامه فنی و ملکی ساختمان ، برای اولین بار است که در بین سازمان نظام 
مهندسی ساختمان استان های کشور؛  در استان قم اجرایی شده  و این امر گامی موثر در 
راستای حفظ حقوق بهره بردار است.مقومی بیان داشت: در این راستا جلسات متعددی 
در کارگروه خدمات الکترونیک سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم  با حضور 
واحدهای مختلف برگزار شده و نظرات مشورتی گروه های تخصصی رشته های مختلف 

نیز اخذ شده است.
وی با بیان اینکه این سامانه مرحله آزمایشی خود را نیز با موفقیت پشت سر گذاشته افزود:  
برخی از مهندسان در رشته های مختلف به صورت آزمایشی مبادرت به تکمیل آن نموده 
اند که پس از رفع برخی از اشکالات جزیی همزمان با ولادت امام حسن عسکری)علیه 
السلام( از روز یکشنبه 25 آذر ماه 97  اجرایی می شود.رییس سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان قم عنوان کرد:  برای پروژه های ثبت شده در قبل از سال 97 در زمان 
مراجعه مالک و درخواست صدور شناسنامه فنی ملکی ساختمان ، با دریافت مدارک مورد 
نیاز پرونده شناسنامه فنی و ملکی پروژه در کارتابل مهندسان مجری و ناظر ایجاد خواهد 
شد تا دفترچه اطلاعات ساختمانی به صورت الکترونیکی تکمیل شود.مقومی اضافه کرد: 
از تاریخ 25 آذر ماه 97 و در زمان مراجعه مالک، در صورتی شناسنامه به صورت فیزیکی 
تکمیل شود  که چک لیست ها به طور کامل و همراه با گزارش سه برگی با عنوان "فرم 
آخرین گزارش مرحله ای" از طریق سازمان به ایشان تحویل شده باشد، در غیر این صورت 
مدارک ایشان ناقص تلقی می شود و می بایست جهت اخذ راهنمایی لازم برای تکمیل 

دفترچه اطلاعات به صورت الکترونیکی به سازمان ارجاع داده شوند.
رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم گفت: پروژه هایی که سال 97 در 
سازمان ثبت می شود در زمان معرفی ناظران به مالک، همزمان پرونده الکترونیکی تکمیل 
شناسنامه فنی و ملکی ساختمان نیز در کارتابل مجریان و ناظران ایجاد می شود که ایشان 
نیز می توانند در مدت زمان اجرای پروژه دفترچه اطلاعات ساختمانی پروژه را تکمیل 
کنند.وی با بیان اینکه پس از دریافت اطلاعات ارسال شده توسط مهندسان مجری و ناظر 
در سامانه صدور شناسنامه فنی و ملکی؛ در مرحله بعد کارشناسان واحد صدور شناسنامه 
فنی و ملکی سازمان این اطلاعات را مورد بررسی قرار می دهند افزود: در صورت وجود 
مغایرت ، موارد به مهندسان مجری و ناظر جهت اصلاح  ارجاع و در غیر این صورت پس 
از تایید نهایی اطلاعات دریافتی ، شناسنامه فیزیکی در دو نسخه تهیه و صادر می شود 

که یک نسخه به مالک و نسخه دیگر به شهرداری جهت صدور پایان کار تحویل می شود.
مقومی در خصوص اهمیت شناسنامه فنی و ملکی ساختمان نیز بیان داشت: شناسنامه 
فنی و ملکی ساختمان سندی است که حاوی اطلاعات فنی و ملکی ساختمان بوده 
انتقالات  و  و در کلیه نقل  و توسط سازمان نظام مهندسی ساختمان صادر می شود 
ساختمانی همراه با نقشه های چون ساخت تحویل خریداران شده  تا از مشخصات 

ساختمانی که خریداری می کنند مطلع شوند.
رییس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان قم با بیان اینکه در این شناسنامه 
چگونگی رعایت مقررات ملی ساختمان و ضوابط شهرسازی و نیز ضوابط کیفیت فنی 
ساختمان قید می شود افزود: مالکان در حین اجرای ساخت و ساز باید دقت داشته باشند 
تا اصولی که در قانون بدان اشاره شده به نحو احسن طبق آیین نامه های موجود رعایت 
کنند و در تمامی مراحل ساخت و ساز با مهندسان ناظر هماهنگ بوده و از لحاظ کیفیت 
و مطلوب بودن اجرا و مصالح ساختمانی مورد استفاده از ناظران مربوط ، تاییدیه کسب 
کنند تا در زمان اخذ شناسنامه فنی و ملکی نتیجه مطلوبی از ساختمان خود داشته باشند.

مدیرعامل آبفای استان قم تاکید کرد

لزوم نهادینه کردن فرهنگ صحیح مصرف آب 
از کودکی

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره شکل گیری باورها و رفتارها دوران 
کودکی و نوجوانی، بر لزوم نهادینه کردن فرهنگ صحیح مصرف آب از سنین پایین تاکید 

کرد.
علی جان صادق پور در »کارگاه آموزشی مدیریت مصرف آب ویژه آموزگاران پایه اول و 
مدیران مسیر مدارس ابتدایی استان قم« در سخنانی، شعور اجتماعی، همبستگی، 
رعایت حقوق شهروندی، پایبندی به سازوکارهای قانونی و تعهدات اجتماعی را باعث 
پیشرفت جوامع دانست و گفت: باید این خصوصیات در نهاد افراد جامعه رسوخ پیدا کند و 

این مهم باید از سنین پایین آغاز شود.
وی با اشاره به اینکه باورها و رفتارهای افراد از سنین کودکی و نوجوانی شکل می گیرد، 
اظهار داشت: مصرف گرایی از معایب بزرگ جامعه ما در بخش های مختلف به شمار می رود 

که با ارائه آموزش های لازم به دانش آموزان، می توان نسلی صرفه جو تربیت کرد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به نقش مهم و تأثیرگذار معلمان بر روی 
دانش آموزان تاکید کرد: معلمان با استفاده از رسالت پیامبرگونه خود می توانند فرهنگ 
صرفه جویی را در جامعه نهادینه کنند و با آموزش های کاربردی به دانش آموزان، کشور را از 

مصرف زدگی نجات داده و به سمت پیشرفت، آبادانی و سعادت سوق دهند.
وی با اشاره به برنامه های فرهنگی، ترویجی و آموزشی شرکت آب و فاضلاب استان قم 
در مدارس، ضمن قدردانی از همکاری صمیمانه آموزش و پرورش استان خاطرنشان کرد: 
در تلاش هستیم با استمرار این برنامه ها، فرهنگ استفاده صحیح از آب را در ابتدا در بین 

دانش آموزان و به دنبال آن در جامعه نهادینه کنیم.
صادق پور در بخش دیگری از سخنان خود میزان بارندگی در ایران را یک سوم جهان 
دانست و با اشاره به اینکه این میزان بارندگی نیز رو به کاهش است، ابراز داشت: با این 

وجود، میزان مصرف آب در کشور ما روز به روز در حال افزایش است.
وی با اشاره به فعالیت های فرهنگی و ترویجی شرکت آب و فاضلاب در سطح استان قم 
گفت: با کمک شهروندان امسال برای نخستین بار مصرف آب در قم کاهش یافت و سرانه 

روزانه مصرف هر نفر از 156 در سال گذشته به 15۴ لیتر رسید.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم در عین حال، 15۴ لیتر سرانه مصرف برای 
هر نفر را بالاتر از استانداردهای جهانی دانست و تاکید کرد: با توجه به خشکسالی های 
مستمر و کاهش نزولات آسمانی سرانه مصرف آب در قم باید به کمتر از 80 لیتر در روز برسد 
که با تغییر نگرش نسبت به استفاده از آب و استفاده از تجهیزات کاهنده مصرف می توان 
به این هدف دست یافت. وی با تاکید بر ضرورت صرفه جویی در مصرف آب اظهار داشت: 
با کاهش مصرف می توان بسیاری از هزینه هایی که برای تأمین آب از جمله احداث سد و 

خط انتقال و... به کشور تحمیل می شود جلوگیری کرد.
 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  خبرداد

پرداخت 1725میلیارد ریال تسهیلات به 
واحدهای تولیدی قم 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون، 
یک هزار و 725 میلیارد ریال تسهیلات رونق تولید به 111 واحد صنعتی، کشاورزی و 

گردشگری این استان پرداخت شده است.
محمود سیجانی روز یکشنبه در سی و هشتمین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید،درقم افزود: از این تعداد 31 مورد از پرداختی ها مربوط به واحدهای صنعتی، ۴8 

مورد مربوط به بخش کشاورزی و سه مورد نیز مربوط به بخش گردشگری بوده است.
وی اضافه کرد: تسهیلات 29 مورد از طرح هایی که سال گذشته برای گرفتن وام ثبت نام 

کرده بودند، امسال پرداخت شده است.
وی در ادامه با ارائه گزارشی از کمیته بررسی در بخش صنعت، معدن و تجارت، بیان کرد: 
تعداد 28 مورد از تقاضای واحدها برای گرفتن تسهیلات مورد بررسی قرار گرفت که از این 
تعداد، تقاضای 27 واحد و طرح صنعتی در قالب سرمایه های درگردش، ثابت و نوسازی با 

653 میلیارد ریال در این کمیته بررسی و تایید شد.
سیجانی افزود: در صورت تایید این مصوبه توسط کارگروه و اعضای منتخب، متقاضیان 

برای دریافت تسهیلات به بانک های عامل معرفی می شوند.
 معاون اشخاص حقیقی سازمان امور مالیاتی قم نیز دراین جلسه گفت: انتخاب افراد 
برای بررسی تراکنش ها در دست استان ها نیست، بلکه گروهی در سازمان امور مالیاتی، 
بازرسی کشور، بانک مرکزی و وزارت اقتصادی و دارایی این تراکنش ها را بررسی می کنند 

و حساب افرادی که تراکنش بالایی دارند، بررسی می شود.
محمدعلی احمدی افزود: اگر مغایرتی بین میزان تراکنش ها، مالیات پرداختی، حساب 
های بانکی و اظهارنامه مالیاتی این افراد دیده شود، به پرونده آن ها رسیدگی خواهد 
شد.وی با بیان این که اراده ما بر این است کسی مالیات بیهوده و غیرواقع پرداخت نکند، 
ادامه داد: فقط مالیات اشخاص حقیقی نیست که رسیدگی می شود، بلکه اشخاص 

حقوقی زیادی هستند که پرونده هایشان بررسی شده است.
وی افزود: در برخی موارد افرادی که فعالیت مالی دارند با استفاده از کارت بانکی خانواده 
شان اقدام به فعالیت می کنند، در صورتی که خانواده آن ها هیچ گونه فعالیت اقتصادی 

ندارد، ولی در نهایت شناسایی و به پرونده آن ها رسیدگی می شود.

معاون استاندارقم :

قم رتبه پنجم را در پرداخت تسهیلات رونق 
تولید دارد

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم گفت: بر اساس آخرین 
گزارش ها، این استان رتبه پنجم در پرداخت تسهیلات رونق تولید در سطح کشور را 

داراست.
مهرداد غضنفری روز یکشنبه در سی و هشتمین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، 
افزود: برای کسب رتبه بالاتر، از 9 هزار میلیارد ریالی تسهیلاتی که امسال به استان تزریق 
شده، باید در مسیر درست و به موقع استفاده شود. وی گفت: دبیرخانه ستاد تسهیل و رفع 
موانع تولید باید نظارت بیشتری بر بانک ها داشته باشد و علت اینکه برخی از بانک ها کمتر 
از 50 درصد تسهیلات ارائه کرده اند مشخص شود.  معاون استاندار قم اضافه کرد: مدیران 
بانک ها باید گزارش دهند که مشکل چیست، موانع را برطرف کنند و عملکردشان را بهبود 
دهند؛ زیرا زمان محدودی داریم و باید آمار پرداخت های مستقیم افزایش قابل توجهی 
یابد. وی ادامه داد: البته برخی مدیران بانک ها هم توانسته اند با انعطاف پیش بروند و با 
استفاده از اختیارات، موانع را از سر راه پرداخت تسهیلات بردارند. غضنفری گفت: جایگاه 
استان قم در پرداخت تسهیلات خوب است، ولی ایده آل نیست و باید تا پایان سال به 
جایگاه بهتری برسد. وی با بیان این که در آستانه ارزیابی مرحله دوم پرداخت تسهیلات 
توسط استان ها هستیم، گفت: سازمان صنعت، معدن و تجارت سعی کند فعالیت هایی 
که در استان ها صورت گرفته را به صورت جامع، کامل و به موقع منعکس کند. وی با تاکید 
بر جذب سرمایه گذار، گفت: در این راستا باید موانع سرمایه گذاری برداشته و قابلیت ها و 

ظرفیت های استان به صورت مجازی و حضوری به سرمایه گذار معرفی شود.
معاون استاندار قم افزود: همچنین آماری که به سرمایه گذار ارائه می شود، دقیق باشد 
و نظارت و دقت دستگاه ها در واگذاری اراضی به سرمایه گذارها افزایش یابد. وی اضافه 
کرد: برای استقلال مرکز خدمات و سرمایه گذاری نیز تلاش شود، زیرا استقلال این مرکز از 
نظر روانی به سرمایه گذار کمک می کند و سرمایه گذار احساس می کند که برای ارتقاء کار 
وی اهمیت قائل هستیم. وی تاکید کرد: دنبال سرمایه گذار واقعی هستیم، نه سرمایه بردار 
و فرصت سوز؛ به همین علت هم اهلیت سنجی که اهرم ما است باید با روش های مختلف 
انجام شود و در این راستا توان سرمایه گذار و مدیریت وی سنجیده شود تا کار با موفقیت 
پیش رود. غضنفری در ادامه با بیان این که دریافت مالیات منبع درآمد کشور و منبعی برای 
رفاه حال شهروندان است، گفت: قانون نیز تخفیف ها و انعطاف هایی در این راستا برای 
کسانی که منضبط و همراه هستند و فرار مالیاتی ندارند، قائل شده است. وی افزود: آمار 
ارائه شده از خوداظهاری اصناف که 80 درصد است، یعنی بیش از 30 هزار صنف در قم 
تمایل دارند مالیات پرداخت کنند، آمار خوبی است و سازمان امور مالیاتی نیز از اختیارات 
قانونی برای کمک به این قشر استفاده کند. وی اضافه کرد: نرخ تورم قم نسبت به سایر 
استان ها بیانگر این موضوع است که اصناف عملکرد قابل قبولی از خود نشان داده اند. 
معاون استاندار قم اضافه کرد: تخلفات صنف ها از جمله گرانفروشی و کم فروشی را اصناف 

به دستگاه های ذیربط اطلاع می دهند و درخواست داریم این گزارش ها ادامه یابد.
 

مدیرکل امور اقتصاد و دارایی استان قم مطرح کرد

کاهش درآمد مالیاتی دولت از اصناف قمی
مدیرکل امور اقتصاد و دارایی استان قم گفت: در سال آینده افزایش مالیات برای صنوف 
استان در نظر نگرفتیم و سعی می کنیم که این کاهش درآمد استان قم را از منابع دیگر 

تامین کنیم.
عادل علیپور ظهردیروز در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قم در سالن 
جلسات امام جواد)ع( استانداری با اشاره به کاهش مالیات اصناف استان قم ظهر کرد: 
مالیات اصناف در سال گذشته نسبت به سال پیش از آن کمتر بود و سعی کردیم که سهم 
پرداخت مالیات را برای صنوف کاهش پیدا کنند. وی ادامه داد: به میزانی که فرار مالیاتی 
بیشتر شود، ابزار سازمان مالیاتی برای برخورد افزایش پیدا خواهد کرد و افرادی که دست 
به فرار مالیاتی بزنند و حساب های بانکی مشکوک دارند، حساب هایشان مورد بررسی قرار 
می گیرد. مدیرکل امور اقتصاد و دارایی استان قم افزود: در سال آینده افزایش مالیات برای 
صنوف استان در نظر نگرفتیم و سعی می کنیم که این کاهش درآمد استان را از منابع دیگر 

تامین کنیم.
*رکود در بازار لوازم خانگی

غلامرضا تفتی رئیس اتحادیه لوازم خانگی استان قم با اشاره به فرار مالیاتی اظهار کرد: 
با اداره کل مالیاتی برای برخورد با افرادی که فرار مالیاتی انجام می دهند همکاری داریم.

وی ادامه داد: تمام تراکنش های بانکی صنوف الزاما به معنای خرید و فروش نیست و 
گاهی صرفا برای بالا رفتن گردش حساب بانکی، تراکنش صورت می گیرد. رئیس اتحادیه 
لوازم خانگی استان قم افزود: طی ماه های اخیر شاهد افزایش خرید صنوف و مردم بودیم، 

اما در ادامه به دلیل رکود شدید این خریدوفروش ها به شدت کاهش پیدا می کند.
*مشکلات مالیاتی بنکداران مواد غذایی قم

سید ابراهیم صحفی عضو هیأت رئیسه اتاق اصناف استان قم در بخش دیگری از این 
جلسه با اشاره به مشکلات مالیاتی بنکداران مواد غذایی استان قم اظهار کرد: بنکداران 
مواد غذایی استان دچار مشکلات مالیاتی شدند، البته صنوف دیگری در استان همچون 
آهن فروشان که پروانه کسب دارند، مشکل مالیاتی پیدا کردند. وی خاطرنشان کرد: اداره 
کل مالیاتی باید به دنبال تامین منابع جدید مالیاتی از افراد بدون پروانه و غیرقانونمند باشد، 

هیچ گونه دفاعی از این افراد نداریم و در شناسایی آن ها هم کمک خواهیم کرد.

رئیس اداره امور قرآنی اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم :

قم بنیانگذار اردوهای جهادی قرآنی
 در کشور است

رئیس اداره امور قرآنی اداره کل تبلیغات اسلامی استان  قم گفت: این استان بنیانگذار 
اردوهای جهادی قرآنی است و گروه جهادی آن برای نخستین بار درکشور با رویکرد ترویج 

معارف قرآنی به چندین استان اعزام شده اند.
حجت الاسلام و المسلمین سید جواد عظیمی با بیان اینکه گروه جهادی قاریان قرآن 
قم متشکل از 27 حافظ، قاری و اعضای گروه های تواشیح و همخوانی است افزود: این 
گروه با همکاری سازمان تبلیغات اسلامی قم به مناطق محروم استان و کشور اعزام و اقدام 
به برگزاری محافل قرآن و آموزش های روخوانی و روانخوانی می کند. وی اظهار داشت: 
هدف از این گروه های جهادی، آموزش عمومی قرآنی، ایجاد علاقه مندی به کسب معارف 
این کتاب الهی و همچنین ارتقای معلومات قرآنی اهالی روستاها و مناطق محروم است. 
رئیس اداره امور قرآنی اداره کل تبلیغات اسلامی قم، قرائت قرآن را مقدمه فهم این کتاب 
آسمانی دانست و تاکید کرد: انس با قرآن کریم برکات زیادی دارد که چشاندن لذت قرآن 
آموزی و انس با آن از جمله اهداف گروه جهادی است. عظیمی، با بیان اینکه قم منبع 
مهم تولید اندیشه دینی به ویژه در زمینه مباحث قرآنی است افزود: مناطق محروم این 
استان نیاز به افزایش سرانه پوشش برنامه های فرهنگی و قرآنی دارند که در سال های اخیر 
فعالیت های آموزشی و ترویجی در این زمینه در دستور کار قرار گرفته است. وی افزود: به 
منظور افزایش فعالیت های قرآن آموزی در روستاها و مناطق محروم استان، دوره های 
آموزش ویژه برای روحانیان مستقر در روستاها برگزار شده است تا برنامه های قرآن آموزی 
توسط آنان به صورت برنامه ریزی شده، علمی و جهادی در روستاها اجرایی شود.وی با 
بیان اینکه به مناسبت میلاد پیامبراکرم )ص( 20 محفل قرآنی توسط این گروه جهادی در 
مناطق مختلف استان برگزار شده است ادامه داد: گروه های جهادی قرآنی حرکت مبارکی 
هستند که نقش مهمی در ترویج معارف قرآنی در سطح روستاها و مناطق محروم دارند به 

همین دلیل سازمان تبلیغات اسلامی به دنبال افزایش این گروه هاست.

فولاد مبارکه و برق منطقه ای اصفهان امضا کردند؛

 تفاهم نامۀ بهره برداری، نگهداری و تعمیرات 
پست 400 کیلوولت زنده رود

بر اساس تفاهمنامهای که به امضای مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه و مدیرعامل شرکت 
برق منطقــــــهای اصفهـــــــــــان رسیــــــد، بهرهبرداری از پست ۴00 کیلوولت زندهرود 
که در رینگ شبکۀ سراسری انتقال برق قرار دارد به فولاد مبارکه و عملیات نگهداری و 

تعمیرات این پست به برق منطقهای اصفهان واگذار شد. 
مهندس عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه در این جلسه ، تعامل و همکاری سازندۀ صنعت 
برق و شرکت فولاد مبارکه را گامی ارزشمند در راه اعتلای صنعت و پیشرفت اقتصادی کشور 
دانست و ضمن قدردانی از زحمات مدیران و کارکنان شرکت برق منطقهای اصفهان بر 
گسترش این همکاریها تأکید کرد. مهندس موسی رضایی مدیرعامل شرکت برق منطقهای 
اصفهان  نیز دراین مراسم از فولاد مبارکه بهعنوان بزرگترین و خوشنامترین مشترک برق 
صنعتی وزارت نیرو نام برد و گفت: این شرکت در سختترین لحظات بهویژه در ساعات اوج 
بار در تابستان ضمن مدیریت و حفظ روند تولید خود، صنعت برق کشور را نیز با همکاری و 
تعامل سازنده یاری کرده است. وی با اشاره به پروژههای در حال اجرا در مجموعۀ پستهای 
برق جدید فولاد مبارکه به اهمیت همکاری و تعامل سازندۀ طرفین در اجرای این پروژهها 
تأکید کرد. موسی رضایی با اشاره به سابقۀ طولانی و موفق بهرهبرداری از پستهای ۴00 
کیلوولت در شرکت فولاد مبارکه گفت: با توجه به واگذاری بهرهبرداری پست زندهرود به 
واحد توزیع برق شرکت فولاد مبارکه و اطمینان خاطر از این شرکت درخصوص هماهنگی 
و رعایت کامل دستورالعملها، بهرهبرداری از پست ۴00 کیلوولت به شرکت فولاد مبارکه 
و کارِ تعمیرات و نگهداری از آن به برق منطقهای اصفهان واگذار شد. مدیرعامل شرکت 
و  ناحیۀ فولادسازی  از  بازدید خود و هیئت همراه  به  با اشاره  برق منطقهای اصفهان 
ریختهگری مداوم و روند تکمیل پروژههای توسعۀ ظرفیت پستهای برق شرکت فولاد 
مبارکه شامل مجموعۀ پستهای ۴00 کیلوولت زندهرود، پست ۴00 کیلوولت NIS2 و 
پست 63 کیلوولت MIS2 از میزان پیشرفت این پروژهها قدردانی کرد و بر اتمام عملیات و 
برقدار کردن پستهای NIS2 و MIS2 از طریق پست زندهرود و فعال کردن دیماند جدید 

خریداریشده از طریق این پست تأکید نمود.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم  خبرداد

فعال سازی 110 دوربین نظارتی در قم تا 6 ماه آینده

ایمان :بندرعباس - پرویزی

در این طرح مشترکبن خانگی که طی ماههای خرداد و تیر امسال مصرف برق خود 
را بین 30 تا 50 درصد کاهش داده بودند به قید قرعه 10 کولر کم مصرف اهدا شد. 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان هرمزگان در مراسم اهدا جوایز این مشترکین 
گفت: برق در زندگی مردم نقش زیادی دارد و قطع یا کاهش کیفیت آن می تواند تاثیرات 

منفی در زندگی آنها ایجاد نماید.
مهندس محمد ذاکری افزود: امسال شرکت توزیع نیروی برق برای تامین برق مورد نیاز 
خانواده ها به خصوص در فصل تابستان بامشکلاتی مواجه بود که برای کاهش تبعات آن 

مدیریت مصرف را در شبکه اجرا نمود.
ذاکری تصریح کرد: علاوه بر مدیریت مصرف در شبکه، هدایت مصرف کنندگان به 
سمت مصرف بهینه در دستور کار این شرکت قرار گرفت که خوشبختانه با همراهی مردم 
استان توانستیم تابستان امسال را به خوبی پشت سر بگذاریم که جا دارد از همه مردم 

استان نیز برای این همراهی قدردانی نمایم.
وی اظهارداشت: بهینه مصرف کردن برق به این معنا نیست که مصرف خود را کم 
کرده بلکه بدان معناست که مصرف درست و بجا انجام شود که این باعث می شود که 

مصرف بهینه ای داشته باشیم.

توجه  آن  به  مصرف کنندگان  باید  که  چیزهایی  از  یکی  کرد:  خاطرنشان  ذاکری 
داشته باشند این است که تولید برق از منابع ملی انجام می شود و هر چه مصرف برق 
کاهش یابد، در نتیجه استفاده از منابع ملی و کشوری که باید همه از آن بهره مند شوند 

برای تولید برق کمتر شده و در زمینه های دیگری مورد استفاده قرار می گیرد.
وی ادامه داد: اکنون هر کیلووات ساعت برق مصرفی با مبلغ 25تومان در اختیار 
مصرف کنندگان قرار می گیرد اما تولید آن با بیش از ده برابر این قیمت انجام می شود و 
90درصد هزینه های تولید برق از منابع ملی تامین می شود که با کاهش مصرف در واقع 

از منابع ملی کمتر استفاده می شود.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان عنوان کرد: هرمزگان به خاطر شرایط آب 
و هوایی یکی از استان های پرمصرف در زمینه برق محسوب می شود به همین دلیل اگر 

در زمینه مصرف مدیریت خوبی صورت گیرد نتایج مناسبی می توان از آن بدست آورد.
ذاکری اضافه کرد: بیشترین موادی که برای تولید برق استفاده می شود، گاز و گازوئیل 
می باشد که این مواد اثرات زیست محیطی دارد که با کاهش مصرف برق این مواد کمتر 

استفاده شده و محیط زیست نیز کمتر آلوده می شود.
وی یادآور شد: در سال جاری با محدودیت هایی در تولید برق مواجه بودیم به همین 
دلیل در مصرف نیز مجبور شدیم محدودیت هایی ایجاد نماییم که با همراهی همه 
مصرف کنندگان توانستیم تابستان را به خوبی پشت سر بگذاریم و امیدواریم که روند 

مدیریت مصرفی که شهروندان در پیش گرفته اند در همه سال مورد توجه قرار گیرد.
ذاکری افزود: نتیجه ای که امروز شاهد آن هستیم به خاطر دلسوزی، خیرخواهی و 
همراهی شما با شرکت توزیع نیروی برق استان بوده است و این همراهی باعث دلگرمی 

کارکنان این شرکت برای ارائه خدمات بهتر به جامعه شده است.
وی درباره نحوه قرعه کشی نیز عنوان کرد: در دوره خرداد و تیر ماه سال جاری از بین 
مشترکین خانگی، 59هزار و 99مشترک توانستند بین 20 تا 50درصد نسبت به دوره 

مشابه در سال قبل مصرف خود را کاهش دهند و وارد قرعه کشی جوایز ما شوند.
ذاکری خاطرنشان کرد: 28هزار و 791مشترک بین 20 تا 30درصد کاهش مصرف 
داشته اند که از بین آنها 120مشترک به قید قرعه قبض آن دوره آنها رایگان محاسبه شد 
و از بین 30هزار و 308اشتراک نیز که بین 30تا  50درصد کاهش مصرف داشته اند در 
قرعه کشی ده دستگاه کولر گازی کم مصرف شرکت داده شدند که برندگان آن مشخص 

و امروز جوایز آنها اهدا می شود.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان هرمزگان :

هدایت مصرف کنندگان به سمت مصرف بهینه در دستور کار  قراردارد

مدیر دفتر حوزه شهردار شهرداری بندرعباس مطرح کرد

»محله به محله«، طرحی برای تحول در محلات بندرعباس

یکی دیگر از مراحل طرح»محله به محله« با حضور شهردار، مدیران مناطق سه گانه و 
جمعی از روسا و مدیران سازمان های وابسته به شهرداری در سه محله بندرعباس اجرا شد.

موسی عیدزاده، مدیر دفتر حوزه شهردار شهرداری بندرعباس در حاشیه اجرای طرح محله 

به محله اظهار کرد: این طرح از ابتدای مدیریت کنونی شهرداری بندرعباس با هدف تسریع 
در سامان بخشی به محلات در حال اجرا است.

وی با اشاره به اینکه در اجرای این مرحله از طرح یک محله از هر منطقه شاهد ارایه خدمات 
بوده است، افزود: این خدمات علاوه بر خدماتی است که شهرداری به صورت روزانه به 

شهروندان ارایه می کند.
مشاور شهردار بندرعباس خاطرنشان کرد: محلات ششصد دستگاه در محدوده منطقه 
سه، درخت سبز در منطقه دو و همچنین آزادشهر در محدوده خدماتی منطقه یک شهرداری 
بندرعباس شاهد برگزاری این طرح بوده است. عیدزاده ادامه داد: در اجرای این طرح علاوه 
بر نیروهای مناطق سه گانه، سازمان میادین میوه و تره بار، سازمان سیما و منظر و فضای 
سبز شهری و سازمان حمل و نقل بار و مسافر نیز وظایفی به منظور عرضه میوه و تره بار با 
قیمت مناسب، فرهنگ شهروندی، اهدای نهال و غیره بر عهده دارند که شهروندان از این 
خدمات بهره مند می شوند. وی تاکید کرد: بخش قابل توجهی از مشکلات محلات شهر 
مربوط به حوزه های دیگر خدمات رسان است که در این طرح علاوه بر دیدار چهره به چهره 
اهالی محله با شهردار و پیگیری مشکلات در حوزه شهرداری، مشکلات از سایر دستگاه های 

مربوطه نیز پیگیری می شود.
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بررسی تحولات حزبی درچند هفته گذشته نشان می دهد

اصلاح طلبان عبور از خود
 اصولگرایان پرهیز از دگرگونی

چند حزب اصولگرا و اصلاح طلب در هفته هایی که گذشت کنگره های سالانه خود 
را برگزار کردند. به نظر می رسد اصلاح طلبان به گزینه هایی چون عبور از چهره های 

شاخص و سنتی رسیده اند اما اوضاع در اردوگاه رقیب به همان سیاق همیشگی است.
به رغم تعدد و گوناگونی احزاب و گروه های سیاسی، کشور ما از نظام حزبی قدرتمند 
و کارآمدی برخوردار نیست چرا که فعالیت موثر احزاب و تشکل های سیاسی به موسم 
انتخابات محدود می شود. حزب به عنوان یک نهاد واسط میان مردم و حاکمیت، در 
ایجاد توسعه و ثبات سیاسی و نیز تحقق مولفه های مردم سالاری نقش مهمی ایفا 
می کند. احزاب موسمی یا فصلی عنوان کنایه آمیزی است که ناظران به خاطر فعالیت 
های مقطعی بر تشکل های سیاسی کشورمان نهاده اند. نبود استمرار در تکاپوی حزبی 
موجب شده کارکردهایی چون ارتقای آگاهی سیاسی، مطالبه گری موثر، ارایه راهکار و 
بدیل های کارآمد برای مدیریت کشور، افزایش مشارکت، ارتقای فرهنگ همزیستی، 
معرفی نامزدهای حزبی آموزش دیده و ... بر زمین بماند. فاصله زمانی یک سال و نیم تا 
برگزاری یازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی و الزامات رقابت های سیاسی، 
انگیزه لازم برای آغاز دوباره فعالیت های حزبی را فراهم آورده است. اگرچه نمی توان 
تمام تکاپوهای سیاسی این روزهای احزاب را انتخاباتی تفسیر کرد، ولی بخش مهمی 
از مباحث سیاسی روزّ احزاب شامل نشست های هم اندیشی در مورد بازخوانی تجربه 
های انتخاباتی گذشته، بررسی عملکرد دولت و راهبردهای انتخاباتی آینده را در مرکز 
توجه دارد. برگزاری کنگره، اظهار نظر چهره های مطرح حزبی در مورد تحولات کشور 
و سمت و سو و ماهیت جریان های سیاسی، بحث و نظر در مورد ائتلاف ها و افتراق ها، 
بررسی راهبردهای سیاسی و ... در ماه های گذشته به طور معناداری افزایش یافته است. 
گروه تحلیل، تفسیر و پژوهش های خبری ایرنا در نظر دارد از این پس تحرکات احزاب و 
تشکل های سیاسی کشور را در قالب گزارش های هفتگی مورد بررسی مستمر قرار دهد. 

* کنگره حزب ندای ایرانیان و تمرکز بر منافع ملی
»حزب ندای ایرانیان« در روزهای پایانی هفته گذشته چهارمین کنگره سراسری 
خود را برگزار کرد. چهارمین کنگره این حزب جمعه 23 آذر با حضور »صادق خرازی« 
دبیر کل حزب ندای ایرانیان، »مجید فراهانی« رییس شورای مرکزی حزب، »علی 
شکوری راد« دبیر کل حزب »اتحاد ملت ایران«، »غلامحسین کرباسچی« دبیر کل 
حزب »کارگزاران سازندگی«، »عیسی فرهادی« فرماندار تهران، »محمدجواد ظریف« 
وزیر امور خارجه و چهره های سیاسی چون »محسن هاشمی« برگزار شد. این کنگره با 
دعوت از چهره های سیاسی و حزبی اصلاح طلب و اصولگرا به طور ویژه مباحث خود را 
روی مساله منافع ملی متمرکز کرد، به طوری که از دید کارشناسان، ندای وحدت طلبی 
از این کنگره به گوش می رسید. ظریف در این نشست ضمن تاکید بر اینکه هیچگاه اجازه 
حزبی بودن نداشته و عضو هیچ حزبی نیست، به انتقاد از جریان هایی پرداخت که به جای 
دفاع از منافع ملی، غرور ملی را خدشه دار می کنند. ظریف سیاست خارجی را حوزه 
منافع ملی و نه حوزه درگیری های جناحی خواند و تاکید کرد: کنشگران باید بپذیرند که 
منافع ملی، جناحی نیست. فراهانی رییس شورای مرکزی حزب ندای ایرانیان هم تاکید 
کرد: اغلب بحران  های پیش روی کشور ربطی به سلیقه جناح  های سیاسی ندارند، بنابراین 
باید چاره  ای پیدا کرد چون همه در یک کشتی نشسته  ایم. شکوری راد با انتقاد از تقلیل 
منافع ملی به منافع جناحی و وجود برداشت های غلط از این مقوله در برخی جریان های 
سیاسی، خواهان تحریف زدایی و هم فهمی منافع ملی شد. کرباسچی هم از لزوم توافق 

در مورد منافع ملی گفت و تنها راه ایجاد وحدت ملی را برگزاری انتخابات آزاد دانست. 
* چهارمین کنگره حزب اتحاد ملت ایران؛ اصرار بر تداوم اصلاحات

حزب اتحاد ملت ایران هم در روزهای پایانی آبان ماه چهارمین کنگره خود را برگزار 
کرد؛ کنگره ای که بر ضرورت های تداوم اصلاح طلبی و انجام اصلاحات برای جامعه 
تاکید داشت. علی شکوری راد دبیر کل این حزب در سخنان خود خواستار آغاز گفت و 
گو میان جریان های سیاسی شد. شکوری راد گفت: اصلاحات زنده است، تا ملت خداجو، 
اصلاح گرا و صلح طلب ایران زنده است. ما اتحاد و انسجام و همگرایی ملی را مهم ترین 
اولویت کنش های سیاسی خود می دانیم. این حقیقت روشن است که جز اصلاحات 
هیچ راهی پیش روی ملت برای برون رفت از شرایط نابهنجار کنونی نیست؛ اصلاحاتی 
که براساس باور به اسلام رحمانی، کرامت انسانی، حقوق اجتماعی، سیاسی و اقتصادی 
شهروندان و به رسمیت شناختن شهروند قدرتمند پرسشگر و حتی منتقد و معترض 
و حکومتی شفاف و پاسخگو و مقید به چارچوب قرارداد اجتماعی و میثاق ملی قانون 
اساسی، معنا و تبیین می شود. این حزب در بیانیه پایانی خود، پیشنهادهایی را برون رفت 
از شرایط کنونی کشور در هشت حوزه اقتصاد، سیاست خارجی، دولت، انتخابات، عدالت 
قضایی، آزادی های اجتماعی، رسانه ملی و لزوم تمکین به گردش آزادانه اطلاعات و گفت 
و گو تفاهم ملی مطرح کرد. در بخشی از این بیانیه در انتقاد از اصل نظارت استصوابی هم 
آمده است: واقعیت آن است که منشأ بسیاری از تبعیض ها و مفاسد در حوزه های مختلف 
و ناکارآمد شدن مدیریت کشور اعمال نظارت استصوابی و جلوگیری از انتخابات آزاد است 
که موجب بی اثر و یا کم اثر کردن رأی مردم می شود. حزب اصلاح طلب اتحاد ملت ایران 
که در فروردین ماه 1394 تاسیس شده در سال های گذشته بخش مهمی از توان خود 
را روی توسعه تشکیلاتی در مرکز و استان های کشور متمرکز کرد و در انتخابات سال 

های 1394 و 1396 مشارکت فعال داشت. 
* دوازدهمین کنگره حزب موتلفه اسلامی و انتقاد از سه قوه 

»حزب موتلفه اسلامی« به عنوان قدیمی ترین تشکل سیاسی کشورهم در هفته 
های گذشته دوازدهمین کنگره حزبی خود را برگزار کرد. پنجشنبه 16 آذر ماه، دبیر 
کل و اعضای ارشد حزب در کنگره این تشکل پنجاه و پنج ساله گردهم آمدند. اگرچه 
معمولا هدف از برگزاری کنگره های حزبی تعیین و تبیین راهبردها، سیاست ها، برنامه 
های حزبی است، اما موتلفه اسلامی در آخرین کنگره حزبی خود بیش از آنکه به تبیین 
برنامه و سیاست های خود بپردازد یا به انتقادهای وارد به خود پاسخ دهد، با رویکرد سلبی 
به نقد عملکرد دولت و جریان اصلاح طلبی پرداخت. بررسی شرایط روز و چالش های 
موجود جامعه همواره بخشی از کارکرد کنگره های حزبی است. مسلما بخش مهمتری از 
کارویژه های چنین کنگره هایی باید به آسیب شناسی سیاست ها، راهبردها و برنامه های 
حزبی اختصاص یابد؛ مساله ای که جای آن که در دوازدهمین کنگره حزب موتلفه خالی 
بود. »محمدنبی حبیبی« دبیرکل حزب موتلفه در سخنرانی خود در کنگره، به دولت و 
مجلس و قوه قضاییه انتقاد کرد و بدیل و راهکار یا ایده ای برای عبور از چالش های موجود 
حزبش ارایه نداد. در بیانیه پایانی این کنگره می خوانیم: دولت باید بپذیرد برجام مرده 
است و امیدی هم به اروپا برای احیای آن نیست. دفاع از برجام درحالی که دشمن به هیچ 
یک از تعهدات خود عمل نکرده و بر دامنه تحریم ها و تهدیدهایش می افزاید، وهن ملت 
ایران است. رئیس جمهور و وزارت خارجه باید به شروط مجلس در امر مقابل  به مثل عمل 

کند و صنعت هسته ای کشور را از مهلکه برجام نجات دهد. 
* مباحث ماهوی در مورد جریان اصلاح طلبی 

بخش مهمی از تحولات حزبی در هفته های گذشته به اظهارنظر چهره های حزبی 
در خصوص آسیب شناسی جریان های سیاسی اختصاص داشت. »مصطفی تاجزاده« 
فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت و گو با یکی از رسانه های داخلی از لزوم تداوم 
حیات جریان اصلاح طلبی برای کشور گفت و تاکید کرد: باید اصلاحات را زنده نگه 
داشت، حتی اگر به قیمت عبور از اصلاح طلبان کنونی باشد. تاجزاده تصریح کرد: شکست 
اصلاحات شکل گرفتن انقلاب، دخالت خارجی و احیانا بروز خشونت در کشور را ممکن 
می کند. برای این که دچار چنین وضعی نشویم، باید اصلاحات را زنده نگهداشت و امید 
مردم به اصلاحات را حفظ کرد، حتی اگر به قیمت عبور از اصلاح طلبان کنونی باشد. 
بگذاریم مردم بگویند فلان چهره یا بهمان حزب را قبول نداریم و اصلاح طلبان کارآمدتری 
می خواهیم؛ عیبی ندارد از ما گذر کنند اما از اصلاحات یعنی از روش غیرخشونت آمیز 
و انتخاباتی ناامید نشوند و آن طریق تحقق مطالبات خود را دنبال کنند. »عماد الدین 
باقی« فعال سیاسی اصلاح طلب هم در مراسم روز دانشجو در دانشگاه تربیت مدرس 
تاکید کرد که اصلاحات به شکل کنونی آن پاسخگو نیست و اصلاح طلبان باید طرحی 
نو دراندازند. »عباس عبدی« فعال سیاسی اصلاح طلب هم در گفت و گو با یکی از رسانه 
های داخلی تنها راه کشور برای خروج از وضعیت کنونی را به رسمیت شناختن یکدیگر و 
انجام اصلاحات گام به گام و رو به جلو دانست. شکوری راد هم در گفت و گو با ایرنا اقبال 
قریب الوقوع مردم به اصلاحات را پیش بینی کرد و گفت: می بینیم طرف مقابل ریزش 
نیرو دارد ما باید تلاش کنیم که ریزش نیرو نداشته باشیم. از حوادث دی ماه و بعد از آن، 
ما )اصلاح طلبان( بسیار لطمه خوردیم اما می دانم که مردم به سمت اصلاحات بر می 
گردند. مردمی که از اصلاحات سرخورده شده اند، می روند جست وجو می کنند چون 
چیز دیگری پیدا نمی کنند به سمت اصلاحات بر می گردند. حال ممکن است حامل آن 
اصلاحات ما نباشیم و افراد جدیدتری باشند که مردم به آنها بتوانند اعتماد کنند، اما علم 

همان علم اصلاحات است ولو در دستان کسان دیگری. 
* مناسبات اصلاح طلبان و اعتدالی ها 

نسبت و روابط اصلاح طلبان و اعتدالی ها هم از مهمترین مباحث سیاسی روز جامعه 
است که فعالان سیاسی در مورد آن اظهارنظر می کنند. 

اظهارات اخیر »سعید حجاریان« نظریه پرداز اصلاحات در گفت و گو با خبرگزاری 
»تسنیم« از سوی جریان رقیب به عنوان »عبور اصلاح طلبان از روحانی« تعبیر شد، به 
ویژه آن بخش که حجاریان گفته بود: ما با روحانی عقدی نبسته بودیم. ایشان وعده هایی 
به مردم دادند و مردم هم به دلیل همان وعده ها پای صندوق رأی رفتند. دفاع ما، 
براساس همین وعده ها بود و نه خواسته های حداکثری خودمان. اما، ایشان به بسیاری از 
وعده هایش یا نخواست یا نتوانست عمل کند و فی الواقع زمانی که از خود عبور کرد، طبعاً 

بخشی از اصلاح طلبان هم ناگزیر با ایشان زاویه پیدا کردند. 
در روزها و هفته های گذشته بسیاری از اصلاح طلبان با رد گزاره »عبور اصلاح طلبان 

از روحانی« بر لزوم تداوم همراهی جریان اصلاح طلبی و اعتدالی تاکید کردند. 

نکتـه

 عضو شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه با بیان 
اینکه تداوم ائتلاف پیروز سال ۹۲ همچنان ضرورت دارد 
گفت: باید هوشیار باشیم زیرا ممکن است داستان سال 

۸۴ در ۱۴۰۰ تکرار شود.
"دشمن مشترک را فراموش نکنیم" این جمله کلید 
واژه گفت وگوی غلامعلی دهقان عضو شورای مرکزی 
حزب اعتدال و توسعه بود. موضوعی که به نظر او ائتلاف 
پیروز سال ۹۲ یعنی سه گانه اصلاح طلبان، اعتدالیون و 
اصولگرایان معتدل باید روی آن تمرکز کنند. او اگرچه 
اختلاف سلیقه بین اصلاح طلبان، اعتدالیون و اصولگرایان 
معتدل در ائتلاف ۹۲ را قابل پذیرش می داند اما به شدت 

معتقد است که نباید تضادهای فرعی تشدید شوند.
دهقان رابطه اعتدالیون و اصلاح طلبان را رابطه ای 
دیالکتیکی و دوسویه می داند و می گوید: شاید عده 
قلیلی از اصلاح طلبان در تلاشند تا حساب خود را از 
دولت جدا کنند اما روح حاکم بر اصلاحات همچنان در 

مسیر حمایت از دولت است.
 دهقان بر این باور است که ائتلاف گفتمانی و فکری بین 
اصلاح طلبان، اعتدالیون و اصولگرایان معتدل همچنان 
آینده  انتخابات  در  کند  می  حکم  عقل  و  پابرحاست 
همچنان این جریانات به هم نزدیک باشند تا بتوان از پس 

دشمن مشترک برآمد.
متن گفت و گوی خبرآنلاین با غلامعلی دهقان را در 

ادامه می خوانید:

* آقای دهقان، با توجه به سخنان چندی قبل آقای 
جهانگیری حرف و حدیث هایی مبنی بر اختلاف و تشتت 
آرا از دل دولت بیرون می آید، اختلاف هایی که برخی می 
گویند یک سر آن به حزب اعتدال و توسعه و سر دیگر به 
حزب کارگزاران باز می گردد، شما وجود این اختلاف ها 
را تایید می کنید و اینکه افراد منتسب به حزب اعتدال 
و توسعه در تلاشند تا قدرت آقای جهانگیری را در دولت 

کم کنند؟
برای پاسخ به این سوال ضرورت دارد پست معاون اولی را 
درست تعریف کنیم یعنی اینکه مشخص شود کارکرد معاون اول 
چیست؟ نگاهی هم به پست های معاون اولی در دولت های قبلی 
بیندازیم؛ در دولت آقای هاشمی دکتر حبیبی معاون اول بود، در 
دولت دوم آقای خاتمی دکتر عارف و در دولت آقای احمدی نژاد 
ابتدا پرویز داوودی و بعد آقای رحیمی بود. ببینید نقش معاون اول 
زمانی پررنگ می شود که رییس دولت حضور نداشته باشد. در 
این شرایط معاون اول نقش رییس جمهور را در ساماندهی کابینه 
ایفا می کند. طبیعی است که هر رییس جمهوری هر شخصی را 
به عنوان معاون اول انتخاب نمی کند، کسی را انتخاب می کند که 
همسو با دولت بوده و با رئیس جمهور قرابت فکری داشته باشد.

بنابراین انتخاب آقای جهانگیری تصادفی نبوده بلکه بر اساس 
ذهنیت مثبت آقای روحانی نسبت به ایشان بود اما آنچه که 
داستان آقای جهانگیری را پررنگ کرد توقعی بود که به خاطر 
نقش آفرینی مثبت آقای جهانگیری در مناظره های سال 96 
ایجاد شد که انصافا ایشان در مناظرات خوش درخشید و یکی از 

ستاره های مناظرات بود.
از فردای انتخابات چنین تصور می شد که آقای جهانگیری 
باید نقش بیشتری در دولت داشته باشد که این موضوع بار روانی 
در جامعه ایجاد کرد و انتظارات را بالا برد اما واقع امر این است 
که شخصیت حقوقی معاون اولی وظایف خاص خود را دارد که 
بیشتر هماهنگی وزرا در غیاب رئیس دولت است. به نظر می رسد 
حالت دوگانه ای در پی این توقعات شکل گرفت سوال برانگیز 
شد که به واقع آقای جهانگیری کجای بازی دولت قرار می گیرد 
و عده ای هم به این موضوع که نقش آقای جهانگیری در دولت 
کمرنگ شده دامن زدند در حالیکه آقای جهانگیری همان آقای 

جهانگیری سال 92 بود با همان سطح وظایف معاون اولی.
 بنابراین من فکر می کنم بخش قابل توجهی از این اختلاف 
مصنوعی و کاذبی که بین آقای جهانگیری و رئیس دفتر آقای 
روحانی در جامعه مطرح شد ناشی از یک جنگ روانی بود که 
رقیب یعنی اصولگرایان به آن دامن زدند البته برخی رسانه های 
اصلاح طلب نیز آن را تشدید کردند؛ این در حالی است که حوزه 
وظایف معاون اول و رئیس دفتر رئیس جمهور کاملا مشخص 
است، ضمن اینکه آقای جهانگیری بارها بعد از انتخابات از کابینه 
دفاع کردند و آقای واعظی هم اعلام کردند که هیچ مشکلی با 
آقای جهانگیری ندارند. ما هم به عنوان افرادی که در متن هستیم 

به واقع مشکلی نمی بینیم.

روح غالب بر اصلاحات همچنان 
در مسیر حمایت از دولت است

بودند  گفته  ای  مصاحبه  در  نوری  عبدالله  آقای   *
آقای واعظی خیلی علاقمند نیستند با آقای جهانگیری 
کار کنند، یا آقای محمدعلی ابطحی مصرانه بر این نظر 

هستند که آقای جهانگیری باید از دولت خارج شود چون 
اختیاراتی ندارد، نقد اصلاح طلبان این است که دولت از 
پله اصلاحات بالا رفته اما امروز که در قدرت است نمی 
خواهد امتیازات قدرت را با اصلاحات شریک شود. آیا این 
طور است که اعتدال و توسعه نقشی به آقای جهانگیری 

نمی دهد.
ببینید جریان اصلاحات یک کلیت واحدی نیست بلکه آن را 
می توان یک طیف درنظر گرفت که بعد از سال ها هنوز تعریف 
نشده است. روزی سعید حجاریان گفته بود که جبهه مشارکت 
جبهه بین العباسین یعنی از عباس دوزدوزانی تا عباس عبدی 
است. واقعیت این است که روح غالب بر اصلاحات همچنان در 
مسیر حمایت از دولت است البته ممکن است مواردی به اندازه 
تعداد انگشتان یک دست ساز جدایی بزنند ولی اصلاحات صاحب 
دارد و رئیس جمهور دولت های هفتم و هشتم به عنوان چهره ای 
شاخص آن را هدایت می کند و همیشه این طور بوده که ندای 

واحدی از ایشان درباره حمایت از دولت شنیدیم.
در این زمینه شخصیت های شاخص دیگری همچون حسن 
خمینی نیز همواره نسبت به جریان اعتدال سمپاتی داشته و از 
دولت حمایت کردند. البته این را هم قبول دارم که عده قلیلی از 
اصلاح طلبان نه از روی سوء نیت بلکه با حسن نیت به این نتیجه 
رسیده باشند که جایگاه دولت به دلیل مشکلات اقتصادی جایگاه 
سال های 92 تا 96 نیست بنابراین برای اینکه از آسیب پذیری 
اصلاح طلبان جلوگیری کنند ساز جدایی می زنند تا وضعیت 
خود را در بدنه اجتماع بهبود ببخشند.به نظرم بخشی از نیروهای 
اصلاح طلب به این تحلیل رسیدند اما سوال این است که آیا 
جامعه هم این تحلیل را می پذیرد که جریانی که تا دیروز حامی 

دولت بوده امروز پشت دولت را خالی کند؟

تشدید تضادهای فرعی 
به نفع جبهه پیروز ۹۲ تا ۹۶ نیست

* شما می گویید تعداد قلیلی از اصلاح طلبان ساز 
جدایی از دولت می زنند اما برخی هم می گویند که دولت 
دنبال جدایی از اصلاح طلبان است. کدام یک از این دو 

تفسیر درست است؟
اجازه بدهید نگاه راهبردی و استراتژیک داشته باشیم؛ جبهه 
ای که از سال 92 تا 96 شکل گرفت، جبهه ائتلاف بزرگ اصلاح 
طلبان، اعتدالیون و اصولگرایان معتدل بود. در سال 92 این ائتلاف 
ممکن بود نانوشته باشد اما برای انتخابات مجلس دهم افراد 
نشستند و لیست عمومی را تنظیم کردند به طوریکه در لیست 
تهران شما اسامی افرادی مانند کاظم جلالی و بهروز نعمتی به 
عنوان شخصیت های اصولگرا را در کنار کواکبیان و حضرتی به 
عنوان چهره های اصلاح طلب، علی مطهری به عنوان چهره 
اعتدالی اصولگرا و  چهره های ناشناخته ای که به اعتدال و توسعه 

نزدیک بودند می بینید.
باید این موضوع را بپذیریم که جبهه ائتلاف بزرگ اصلاح 
طلبان، اعتدالیون و اصولگرایان معتدل همگن نبوده بلکه یک 
طیف است که هر کدام تشکیلات خاص خود را دارند اما همه 
ما رقیبی داریم که در انتخابات ریاست جمهوری 96 نزدیک 1۷ 
میلیون رای داشت که گزینه نهایی آنها آقای رئیسی بود و جریان 

نواصولگرایی آقای قالیباف هم به او پیوست.
در این شرایط تشدید تضادهای فرعی به نفع جبهه پیروز 92 
تا 96 نیست. سیاستمدار واقعی باید همیشه تلاش کند تا تضاد 
اصلی را فراموش نکرده و بداند که تضاد اصلی همیشه پابرجاست.

این مقدمه برای این بود که بگویم رقیب در تلاش است تا با 
تشدید تضادهای فرعی، در جبهه پیروز سال 92 تا 96 انشقاق 
ایجاد کند و متاسفانه از آنجا که ما در شناخت جنگ روانی ضعیف 

هستیم گاهی اوقات خودی ها آتش بیار معرکه می شوند که بنده 
در ابتدای صحبتم به نقش رسانه های دوست در ماجرای آقای 

جهانگیری اشاره کردم.
بنده نفس اختلاف سلیقه را در جبهه اتئلاف کنندگان 92 
تا 96 می پذیرم اما چون یک رقیب توانمند مشترک داریم که 
پایگاه اجتماعی و تشکیلات دارد عقل و خرد سیاسی حکم می 
کند که نیروهای اصلاح طلب، اعتدالی و اصولگرایان معتدل به 
آن دامن نزنند که مع الاسف دامن می زنند؛ دلیل آن هم می 
تواند نداشتن تحلیل درست از شرایط سیاسی کشور باشد، ما باید 
هوشیار باشیم که ممکن است داستان سال ۸4 در 14۰۰ تکرار 
شود. ببینید در سال ۸4 بخشی از اصلاح طلبان با آقای کروبی 
بودند، اصلاح طلبان آوانگارد و جبهه مشارکت با آقای معین وارد 
انتخابات شدند، اصلاح طلبان اعتدالی با آقای هاشمی آمدند و 
آقای مهرعلیزاده هم از طیف اصلاح طلبی با نگاه قومی گرایی 
وارد کارزار انتخابات شد که موفق به جذب دو میلیون رای هم 
شد، نتیجه تعدد کاندیداها این بود که انسجام از دست رفت یعنی 
رقیب اصلی فراموش شد و در نهایت از دل آن آقای احمدی نژاد 

بیرون آمد.
خب با این تجربه، تاکید بنده این است که ضمن پذیرش 
اختلاف سلیقه ها در جبهه پیروز انتخابات 92 تا 96، از آنجا که 
ما یک رقیب مشترک و توانمند داریم همچنان باید همگرایی، 

وحدت و انسجام داخلی را در دستور کار خود قرار دهیم.

بین  بزرگ  ائتلاف  به  اشاره  تان  اظهارات  در  * شما 
اصلاح طلبان، اعتدالیون و اصولگرایان معتدل داشتید اما 
اصلاح طلبان بر این باورند که در لیست انتخاباتی مجلس 
که متعلق به آنها بوده افرادی منتسب به اعتدالیون را که 
چندان در بین جریان های سیاسی شناخته شده نبوده را 
وارد کرده و مورد حمایت قرار دادند اما این افراد که امروز 
با نام و شناسنامه اصلاح طلبان روی کار آمدند در زمین 
دیگری بازی می کنند، به طور مثال آقای کواکبیان در 
مجلس در نطقی اعلام کرد که عده ای با ما عکس سلفی 
گرفتند اما زنبیل خود را در صف دیگری گذاشتند. آیا این 

را قبول دارید؟
مجدد تاکید می کنم که اختلاف سلیقه در جبهه پیروز 92 
یعنی سه گانه اصلاح طلبان، اعتدالیون و اصولگرایان معتدل وجود 
دارد. اما سوال این است که مگر انتخابات مجلس دهم اولین 
انتخابات بوده است؟ مگر در سال 9۰ انتخابات نداشتیم؟ آقای 
اشرفی اصفهانی تعریف می کرد که در سال ۸6 برای لیست تهران 
که البته آقای جهانگیری هم در آن بودند برای تبلیغات و جذب 
آرا از این سر شهر به آن سر شهر می رفتند اما اقبال جامعه 
را نداشتند یا در سال ۸2 شاهد بودیم که لیست آبادگران به 
سرلیستی آقای حداد عادل رای آورد.خب ببینید با این شواهد 
طرح چنین ادعاهایی از سوی برخی اصلاح طلبان با واقعیت 
همخوانی ندارد، تاکید کنم که سیاستمدار باید همه جانبه تحلیل 
کند. اگر قرار بود به طور مثال در سال 94 آقای x با کوپن یک 
جریان وارد مجلس شده باشد خب سوال این است چرا در سال 
9۰، ۸6 یا ۸2 این اتفاق نیفتاد؟ پس بحث فراتر از این موضوعات 
است، صرف این نیست که چون آقای x در فلان لیست بوده رای 
آورده بلکه اتفاق دیگری افتاده و آن این است که گفتمان غالب 
کشور تغییر کرده است. این گفتمان چه زمانی تغییر کرد؟ سال 

92. چه کسی سمبل این تغییر بوده است؟ حسن روحانی .
اخیرا آقای سعید حجاریان در مصاحبه ای گفته که ما بین 
آقای عارف و آقای روحانی، آقای روحانی را ترجیح دادیم چون 
احساس کردیم ایشان می تواند مشکل سیاست خارجی را حل 
کند و شاهد هم بودیم که دولت در قضیه برجام موفق شد اگرچه 

آقای ترامپ بازی را به هم زد.
بنابراین دوستانی که اینگونه اظهارنظر می کنند فراموش نکنند 
خودشان تحت یک اتمسفر جدید رای آوردند. اگر این آقایان 
مدعی هستند که لیست ما رای آورد، سوال این است پس چرا 
در سال 9۰، ۸6 یا ۸2 رای نیاوردند؟ پس نباید نگاه تک بعدی 
به سیاست داشت یعنی فضای عمومی جامعه و گفتمان قالب 
جامعه بسیار مهم است؛ باید بپذیریم که دوستان اصلاح طلب و 
اعتدالیون یک رابطه دیالکتیکی و دوسویه با هم دارند، واقع امر این 
است که آن گروهی که توانست با ادبیات و کارکرد خود گفتمان 
سیاسی را در سال 92 تغییر دهد حسن روحانی به عنوان یک 

چهره اعتدالی بود.
مگر غیر از این است که تئوریسین های اصلاح طلب بارها 
اعلام کردند که خوانش ما از اصلاحات، اصلاحات اعتدالی شد 
بنابراین امروز روح غالب بر اصلاحات حمایت از دولت است. 
خواهشم از دوستانی که تریبون و رسانه در اختیار دارند این است 

که کمی عمیق تر به مسایل نگاه کنند.
من همین جا تعریضی دارم به دوست خوبم آقای کواکبیان؛ 
ایشان کارکرد خود را در سال های ۷6 تا ۸6 فراموش نکند که 
چگونه بازیچه صدا وسیما و کیهان شده بود و اصلاح طلبان 
کلاسیک را تخریب می کرد. ما که این ها را فراموش نکردیم. به 
نظر می رسد برخی دوستان همیشه علاقمند هستند که سوار بر 
موج حرکت کنند به طوریکه یک روز اصلاح طلبان را می زدند با 
اینکه خودشان هم اصلاح طلب بودند البته نه اصلاح طلب درجه 
یک، اما حال که خودشان به واسطه اینکه چهره های شاخص 
اصلاح طلبی ردصلاحیت شدند بالا آمدند خیلی باید حواس شان 
جمع باشد که با کدام طناب و گفتمان بالا آمدند. من از دوستان 

آقای کواکبیان هستم اما این انتقادات به ایشان وارد است.

گاهی اوقات ائتلاف حداقلی 
از ائتلاف حداکثری بهتر است

و  ائتلاف اصلاح طلبان  گفته می شود  اینکه  *پس 
اعتدالیون به مویی بد است را رد می کنید؟ آقای حجاریان 

در جایی به این موضوع اشاره کرده بودند.
بنده این را قبول ندارم، تحلیل بنده این است که هم اصلاح 
طلبان و هم سایر جناح ها به یک پختگی رسیدند به طوریکه 
اصول سیاست ورزی را می دانند و متوجه هستند که گاهی اوقات 
ائتلاف حداقلی از ائتلاف حداکثری بهتر است. سال ۸4 برای همه 
ما درس شده که باید حواس مان جمع باشد؛ اگر مسایل را ساده 

ببینیم ممکن است تحولات سال ۸4 شکل بگیرد.
ببینید همان طور که عرض کردم اصلاح طلبی یک طیف 
از اصلاحات به اصلاحات اعتدالی  است؛ بخش قابل توجهی 
رسیدند، بخشی از اصلاح طلبان بعد از ۸4 و ۸۸ به ساختار شکنی 
رسیدند و از ایران خارج شدند و بخشی دیگر از اصلاح طلبان هم 
تحت تاثیر جو دیدگاه خود را مطرح می کنند اما در مجموع روح 
حاکم بر اصلاحات که به دو اصل توسعه سیاسی و تعامل با جهان 
پایبند است خردمندانه برخورد کرده و اگرچه به سیاست داخلی 
آقای روحانی انتقاداتی دارند اما از آنجا که دولت موفق شد در 
سیاست خارجی چهره مثبتی از ایران ارایه کند نگاه حمایتی به 
دولت دارند. حتی آقای محمدعلی ابطحی و آقای تاجزاده هم بعد 
از نطق اخیر آقای روحانی در سازمان ملل در پیام هایی در فضای 
مجازی بسیار تعریف و تمجید کردند و آقای حجاریان هم اخیرا 
در گفت  وگویی از انتخاب آقای روحانی در مقابل عارف صحبتی 

را مطرح کرده بودند.
فکر می کنم ائتلاف گفتمانی و فکری همچنان پابرجاست و 
عقل حکم می کند در انتخابات آینده همچنان این جریانات به هم 

نزدیک باشند تا بتوانیم از پس حریف مشترک برآییم.

* این که طیفی از اصلاح طلبان می گویند دولت یعنی 
اعتدال و توسعه، نظرتان چیست؟

این موضوع باید باز شود، ببینید شخصیتی که ما در سال 92 
و 96 به خصوص در مناظرات 96 از آقای روحانی دیدیم، یک 
شخصیت با اعتماد به نفس، مستقل، کسی که قادر است فی  
البداهه مناظره را جهت بدهد به طوریکه شاهد بودیم با استفاده 
از دو واژه در سال های 92 و 96 کار آقای قالیباف را یکسره 
کرد، همه این ها نشانگر این است که تصمیم گیرنده اصلی در 
دولت و چینش وزرا شخص ایشان است. البته آقای روحانی در 
تصمیم گیری ها کانال های مختلفی همچون آقای جهانگیری و 
آقای واعظی دارند. ضمن اینکه یکی از ویژگی های ممتاز آقای 
روحانی این بوده که با ورود اینترنت به ایران با فضای سایبر و 
رسانه هم آشنایی دارد. به نظرم برخی دوستان نسبت به حزب 
اعتدال و توسعه کم لطفی می کنند یعنی به گونه ای با رفتارهای 
خود حزب اعتدال و توسعه را بزرگنمایی می کنند. البته این 
گروه همان اقلیتی هستند که درتلاشند این طور وانمود کنند که 
اگر امروز شرایط کشور مساعد نیست مسئولیت با اصلاح طلبان 
نبوده و مقصر اصلی دولت و اعتدالیون هستند اما چه کسی باور 

می کند؟

دهقان عضو شورای مرکزی حزب اعتدال و توسعه  :

هوشیار نباشیم داستان سال ۸۴ در ۱۴۰۰ تکرار می شود

وزیـر امـور خارجه رویکرد رسـانه های دلواپـس را از زاویه 
نادیـده گرفتن غـرور ملی مورد انتقاد قرار داده اسـت؛ رسـانه 
هایـی که نشـان داده اند قصـد ندارند از حمله به دیپلماسـی 

تعاملی عقب بنشینند.
سـخنان »محمدجـواد ظریـف« در کنگـره چهـارم حزب 
نـدای ایرانیـان بلافاصله با واکنش رسـانه های مخالـف روبرو 

. شد
ظریـف روز جمعـه )بیسـت و سـوم آذرمـاه( بـا یـادآوری 
رویکـرد رسـانه هایـی چـون »کیهـان« و صـدا و سـیما بیان 
داشـت غـرور ملـی در نحـوه انعـکاس اخبـار و گـزارش های 
آن هـا نادیـده گرفتـه شـده و زیر سـایه نگاه های سیاسـی و 

جناحـی قـرار گرفته اسـت.
بـه گفتـه وزیر امـور خارجه، روزنامـه ای چـون کیهان در 
بازتاب سـخنان »باراک اوباما« رئیس جمهوری سـابق آمریکا 
از عـزم او بـرای بـاز کـردن همـه پیـچ و مهـره هـای فناوری 
هسـته ای جمهوری اسـلامی ایـران می نویسـد اما با تقطیع 
سـخنانش، اظهـار ناتوانـی رئیس جمهـوری آمریـکا در برابر 

ملـت ایـران را کتمـان می کند.
وی همچنیـن ایـن پرسـش را مطـرح کرد که چـرا وقتی 
وزیـر امـور خارجـه آمریـکا مـی گویـد در قطعنامـه شـورای 
امنیـت چـه چیز از دسـت دادیم، صدا و سـیما اظهـارات او را 

نادیـده مـی گیـرد و آن را بـه مردم نمـی گوید.
در مقابـل، کیهان در شـماره امروز خـود ظریف و عملکرد 
او را بـه بـاد انتقـاد گرفـت و بـا اسـتناد بـه سـخنان برخـی 
مقامـات آمریکایـی، تلاش آنـان بـرای تقویت میانـه روها در 
برابـر تندروهـا را دلیـل اصلی پیشـرفت مذاکرات هسـته ای 
دانسـت. به نوشـته کیهان این »دیپلماسـی التماسـی« است 
کـه غـرور ملـی را زیـر پـا می گـذارد نـه رویکـرد رسـانه ای 

مخالفـان دولت.
در بـاب اظهـارات ظریـف و واکنش رسـانه ای مزبور چند 

نکتـه بـه ذهن می رسـد؛
1- رسـانه های همسـو بـا ایـن روزنامه مخالـف، از ابتدای 
شـکل گیـری مذاکرات هسـته ای یعنـی از میانه سـال 92 و 
حاشـیه اجـلاس مجمـع عمومی سـازمان ملـل در نیویورک 
رویکـردی را در پیـش گرفتنـد کـه بـه رغـم شـدت و ضعف 
امـا بـی وقفـه و بلاتغییـر بـه شـکل خط آتشـباری دسـتگاه 

دیپلماسـی و دولـت را بـه واسـطه ترجیـح نـگاه تعاملـی بـر 
تقابلـی هـدف حملات خـود قـرار داد.

ایـن خـط آتـش در بزنـگاه هـای حسـاس مذاکـرات و به 
مـوازات تشـدید فشـارهای سیاسـی و تبلیغاتـی تندروهـای 
آمریکایـی، صهیونیسـت هـا و سـعودی ها بـر حجم حملات 
خود افزود و فشـارهایی مضاعف را متوجه دستگاه دیپلماسی 

ایران سـاخت.
2- تضادهـای رفتاری رسـانه های یادشـده بـا قیاس نگاه 
و مواضـع متفاوتشـان در قبـال هیات های مذاکـره کننده در 
دولـت هـای نهـم و دهم بـا دوره بعد از آن آشـکار می شـود.

در دوره 69 ماهـه مذاکـرات هیـات ایرانی به ریاسـت دبیر 
وقـت شـورای عالی امنیت ملـی، سـابقه ای از مخالف خوانی 
ایـن رسـانه هـا علیـه تیـم مذاکـره کننده کشـور در دسـت 
نیسـت؛ چـه زمانـی که »سـعید جلیلـی« بـا »ویلیـام برنز« 
آمریکایـی وارد گفـت وگوهـای دوجانبه شـد، چـه زمانی که 
توافقـی موقـت مطـرح شـد کـه اورانیـوم 2۰ درصـدی ایران 

بـه میله های سـوخت مبـدل گـردد و چه زمانی کـه »وندی 
شـرمن« در 1+5 مذاکـرات خـود را با هیات ایرانـی ادامه داد.

ایـن در حالـی بـود که پیـاده روی کوتاه ظریـف با همتای 
آمریکایـی آن هـم به دلیل دور ماندن از جاسوسـی سـرویس 
هـای صهیونیسـتی در خیابـان هـای ژنـو و گفـت وگو حین 
پیـاده روی بـا شـدیدترین حمـلات مخالفان دولـت مواجه و 

نظیری گناهی نابخشـودنی قلمداد شـد.
در جریـان مذاکـرات هسـته ای تا توافق نهایـی در تیرماه 
94 و سـپس مراحـل اجـرای آن، »تقریبـا هیـچ« روزی نبود 
کـه برجـام هـدف حملات بی امان رسـانه های یاد شـده قرار 
نگیـرد. در ایـن دوره، برجـام کـه مذاکـرات آن تحـت نظارت 
رهبـری پیش رفت، مصداقی از وادادگی، تسـلیم، خسـارت و 

حتـی خیانـت بانیان آن نشـان داده می شـد. 
در حالـی کـه مدعیـان، پیـش از مذاکـرات تحریـم هـا را 
»سـبب خیر« از سـوی دشمنان دانسـته و آن را کاملا بی اثر 
مـی خواندنـد، در جریان مذاکرات روی پیش شـرط لغو همه 

تحریـم هـا اصـرار مـی ورزیدنـد و زمانی کـه بر اثـر مذاکرات 
پیچیـده و طولانی خواسـته ایران برای لغـو همه تحریم های 
هسـته ای از سـوی آمریـکا، اتحادیـه اروپـا و شـورای امنیت 
محقق شـد، محورهایی دیگر را برای تاختن بر توافق هسـته 

ای انتخـاب کردند.
روی کار آمـدن »دونالـد ترامـپ« در آمریـکا و وعـده های 
پیاپـی وی مبنـی بر خروج از برجام برای دلواپسـان به شـکل 
هدیـه ای غیرمنتظـره بـود، بـا این حال در رسـانه هـای آنان 
فریادهـای مکـرر ترامپ کـه برجـام را »بدترین توافـق تاریخ 
آمریـکا« مـی خوانـد و آن را بـه سـود ایرانیـان مـی دانسـت 

بازتابـی نیافت.
پـس از خـروج آمریکا از برجام هم بدعهـدی آمریکایی ها 
به حساب دستگاه دیپلماسـی جمهوری اسلامی ایران نوشته 
شـد و مخالفت های شدید و بی سـابقه دیگر اعضای برجام و 
جامعه بین الملل با ترامپ کمتر به چشـمان دلواپسـان آمد. 
حـال آنکـه اقدامـی چـون بیانیه تهـران در اردیبهشـت ۸9 و 
تلاش ناکام کشـورهایی چون برزیـل و ترکیه برای جلوگیری 
از صـدور قطعنامـه چهارم شـورای امنیت علیه ایـران، هلهله 

رسـانه های حامی رئیس جمهـوری وقـت را در پی آورد. 
3- اسـتدلال هـای گوناگونـی از چرایـی مطلـق گرایـی و 
خسـتگی ناپذیـری دلواپسـان در حمله بـه دولت و دسـتگاه 
دیپلماسـی مطرح اسـت؛ از کوبیـدن ظریف به عنـوان چهره 
ای کـه در اوج مذاکـرات و بـه دلیـل محبوبیـت و تبحـر 
دیپلماتیک، مناسـب برای جایگزینی »حسـن روحانی« پس 
از دوره هشـت سـاله وی عنـوان مـی شـد تـا علـل اقتصادی 
کـه در زمینـه منافع کاسـبان تحریم بارها به آن اشـاره شـده 

است.
بـا ایـن حال عنصر اساسـی این اسـتدلال ها وجـود نگاه 
تکسـونگری اسـت کـه هـر اقدامی را صـرف نظـر از مصالح، 
تبعـات یـا مزیت های آن از سـوی رقیب به چالش کشـیده 
و در مقابـل از هـر کارشـکنی، مخالـف خوانـی و تضعیـف 
جریانـات و اندیشـه هـای خـارج از دایـره تنـگ خـودی 
اسـتقبال مـی کند؛ وضعیتی کـه گاهی نوعـی همصدایی را 
بـا دشـمنان ایجـاد کـرده و نه تنها غـرور ملـی را نادیده می 
انـگارد کـه منافـع کشـور و انسـجام ملت را هـدف حملاتی 

خردکننـده قـرار مـی دهد.

رسانه هایی که قصد ندارند از حمله به دیپلماسی تعاملی عقب بنشینند

غرور ملی با دیپلماسی یا دلواپسی؟
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شیعیان على علیه السلام، آن كسانى اند كه 
برادرانشان را بر خودشان مقدّم مى دارند، 

هرچند خودشان نیازمند باشند 

دوشنبه - 26 آذر 1397- سال بیست و یکم - شماره  4709

معاون آموزش ابتدایی آموزش وپرورش استان قم از تدریس حدود ۸۰۰ نفر از 
آموزگاران استان در دو نوبت خبر داد و گفت: به دلیل تراکم بالای دانش آموزی در مقطع 
ابتدایی، برای جلوگیری از کمبود آموزگار حدود ۸۰۰ نفر از همکاران به صورت دو نوبت 

تدریس دارند. 
مریم سادات پناهنده با اشاره به تراکم بالای دانش آموزی در مقطع ابتدایی در سطح 
استان اظهار داشت: به دلیل بالا رفتن این تراکم برای جلوگیری از کمبود آموزگار، حدود 

۸۰۰ نفر از همکاران به صورت دو نوبت به تدریس می پردازند.
وی با بیان اینکه بسیاری از این ساعات حضور معلمان به صورت رایگان است، ابراز کرد: 
با توجه به قانونی که همکاران آموزگار باسابقه 2۰ ساله ما موظف به 2۰ ساعت تدریس 
در هفته هستند که اغلب این همکاران در راستای برنامه خیرین آموزشی مدت زمان آزاد 

خود در 4 ساعت به تدریس رایگان می پردازند.
معاون آموزش ابتدایی آموزش وپرورش استان قم از آموزش رایگان 3۰۰ نفر از ایتام 
دانش آموز خبر داد و گفت: دانش آموزان ایتامی که از مرکز دارالاکرام استان معرفی شده 

با توجه به نیازهای آموزشی هریک طی کلاس های تقویتی و فوق برنامه تحت خدمات و 
آموزش های رایگان قرارگرفته که در این زمینه از تعداد 1۰۰ نفر از همکاران آموزگار ناحیه 
3 که به صورت رایگان در این امر انسانی مشارکت داشتند در همایشی تجلیل به عمل 
آمد.وی با تأکید بر ثبت نام کودکان در مراکز پیش دبستانی تحت نظارت آموزش وپرورش 
تصریح کرد: با توجه به ورود نهادهای دیگر در امر آموزش و لزوم آگاهی از اهمیت و 
حساسیت دوره پیش دبستانی درراه رسیدن به آموزش وپرورشی اصولی و موفق، دوره های 
آموزشی برگزار شد که پس از فراخوان دوره آموزشی تعداد 22۰ نفر از مربیان مراکز 

پیش دبستانی با چارچوب و قواعد عملی این دوره آشنا شدند.
به گفته پناهنده مراکز پیش دبستانی که تحت نظارت آموزش وپرورش فعالیت 
دارند مجوز ورود به سامانه ثبت نام سناد را کسب کرده و در این سیر کودکان این دوره 
موردسنجش طرح سلامت قرار خواهند گرفت و ادامه داد: درصورتی که درروند سنجش 
مشکلی مشاهده شود تنها با پیگیری در این دوران قابل حل و درمان است تا پس از گذران 

این دوره دانش آموزان سال های تحصیلی را با موفقیت سپری کنند.

معاون آموزش ابتدایی آموزش وپرورش استان قم :

مدارس ابتدایی قم با کمبود معلم و تراکم بالای دانش آموزان مواجه است 

مدیرکل امور سیاسی و انتخابات استانداری قم با بیان 
اینکه فعالیت احزاب نباید محدود به زمان انتخابات باشد 
گفت: خوشبختانه اکنون فضای دوستانه ای میان احزاب 

استان شکل گرفته است. 
مرتضی بابایی در خصوص روند به ثبت رسیدن 
احزاب سیاسی بیان کرد: قانون فعالیت احزاب و تشکل 
های سیاسی که تبیین کننده فرآیند تشکیل احزاب است 
درسال  1395 توسط مجلس شورای اسلامی به تصویب 
رسید، فعالیت احزاب در استان ها به دوصورت فعالیت به 
عنوان شعبه ای از حزب و یا فعالیت به عنوان دفتر فرعی 
است.مدیرکل امور سیاسی و انتخابات استانداری قم ادامه 
داد: اگر افراد تمایل به فعالیت به عنوان شعبه ای از حزب را 
داشته باشند، باید مدارک ومستندات خود را به استانداری 
ارائه دهند و پرونده ی تکمیل شده به مدیر کل سیاسی 
وزارت کشور که دبیرکمیسیون ماده 1۰فعالیت احزاب 
است، ارسال می شود ومجوز توسط کمیسیون ماده 1۰ 

فعالیت احزاب صادر می شود.وی تاکید کرد: البته اگر 
احزاب تمایل به فعالیت به عنوان دفتر فرعی داشته باشند، 
مجوز فعالیت آن ها توسط استانداری صادر می شود.بابایی 
ضمن اشاره به آزادی فعالیت احزاب سیاسی طبق قانون 
اساسی، در خصوص  محدوده فعالیت احزاب سیاسی 
در استان قم گفت: هرحزبی یک اساسنامه دارد و باید 
درچارچوب همان اساسنامه فعالیت کند، برای مثال حزبی 
که  باعنوان سیاسی به ثبت رسیده نمی تواند فعالیت 
اقتصادی داشته باشد. وی ضمن اشاره به فعالیت 5۰حزب 
ثبت شده در استان قم، در خصوص نحوه مجوزدهی به 
اجتماعات و راهپیمایی های حزبی عنوان کرد: ابتدا حزب 
درخواست خود را به فرمانداری ارسال کرده و فرمانداری 
نیز درخواست را به دفتر سیاسی استانداری ارسال می 
کند، پس از طرح موضوع با مسئولین عالی رتبه استانداری، 
مجوز صادر می شود. مدیرکل امور سیاسی استانداری قم 
پیرامون روند نظارت بر فعالیت احزاب در سطح استان 

اظهار کرد: در استان ها فرمانداری موظف به دریافت 
مستمر گزارش های دوره ای از احزاب است و کارشناس 
احزاب در استانداری نیز مکلف به بازدیدهای دوره ای از 
دفاتر احزاب برای بررسی مسائل و مشکلات آن هاست 
تا در صورت نیاز توسط استانداری مورد مساعدت قرار 
گیرند.بابایی ضمن اشاره به اینکه فعالیت احزاب نباید 
محدود به دوران انتخابات باشد، در مورد نحوه تاسیس 
و فعالیت خانه احزاب استان قم عنوان کرد: وزارت کشور 
منشور گفت و گوی سیاسی را در اسفند سال گذشته 
به استان ها ابلاغ کرد که طبق بند یک این منشور، خانه 
احزاب استان قم در اردیبهشت سال جاری تاسیس شد. 
وی افزود: سه جریان اصلی سیاسی در خانه احزاب تعریف 
شده است که سایر احزاب نیز باید ذیل این سه جریان 
قرار گیرند؛ دوره مدیریت خانه احزاب سه ساله است که 
برای جلوگیری از انحصار رای در مدیریت این نهاد ریاست 
بصورت چرخشی بین این سه جریان تقسیم شده است. 

مدیرکل امور سیاسی و انتخابات استانداری قم :

فعالیت احزاب نباید محدود به زمان انتخابات باشد

ایمان / مهدی مرادی:
شهرسازی  عالی  شورای  مصوبه  با 
از  ایران در سال 13۸6پس  و معماری 
چندین سال بلاتکلیفی  روستای جمکران  
بین بخشداری مرکزی قم  و شهرداری 
منطقه 4 شهر قم این روستا به شهر قم 
الحاق گردید. ودراولین اقدام  شهرداری 
جمکران تاسیس وچند سالی شهرداری با 
این عنوان در ساختمانی در اطراف مسجد 
جمکران مستقر واقدام به ارایه خدمات 
می نمود  اما پس از تصویب محدوده 
های  جدید مناطق شهری این منطقه 
جز منطقه پنج قم قرار گرفت و ساختمان 
شهرداری هم از جمکران به میدان پلیس  
و بعد از آن به میدان ولیعصر )عج (منتقل 
شدوعنوان شهرداری جمکران نیز حذف 
از گذشت 11  شد.در حال حاضر پس 
سال از الحاق  جمکران به شهر قم هیچ 
مسکونی  درمحدوده  محسوسی  تغییر 
اطراف مسجد مقدس جمکران مشاهده 
و  شوارع  گذاری  نام  فقط  و  شود  نمی 
خیابان ها و جمع آوری زباله و رفت و 
روب و نظارت برساخت و سازها  انجام 
می شود. در این مدت علیرغم درخواست 
های مکرر شهروندان جمکرانی  مبنی 
برتعریض  معابر اصلی و ایجاد پارک ها و 
فضاهای تفریحی و ایجاد خطوط اتوبوس  
وتاکسی گردشی  متاسفانه تاکنون هیچ  

اقدامی در این راستا انجام نشده است. 
حال این سوال مطرح است که هدف 

از الحاق این منطقه به شهر قم چه بوده 
است  اگر قرار بود هیچ اقدامی در جهت 
ایجاد  زیرساخت های شهری و مبلمان 
شهری در این  منطقه که در طول سال 
نقش بسزایی در خدمات رسانی به زائران 
مسجد مقدس جمکران دارد، انجام نشود 
پس بهتر بود همان روستا باقی می ماند 
تا بنیاد مسکن  انقلاب اسلامی با اجرای 
طرح های هادی معابررا تعریض وشاهد 
بهبود وضعیت تردد دراین  منطقه بودیم.

دورافتاده  وضعیت  حاضر  حال  در 
از  بهتر  قم   استان  روستاهای  ترین 
جمکران است با افزایش خودروها و عبور 
منطقه  این  داخل  از  زائران  خودروهای 
معابر باریک دیگر جوابگو نیست شاهد 
مشکلات ترافیکی در این محدوده هستیم 
که در حال تبدیل شدن به یک معضل 
است. بعلت عدم جدول گذاری معابر و 

نبود کانال جمع آوری آب های سطحی 
در مواقع بارندگی  چاههای دفعی  جوابگو 
نیست شاهد آبگرفتگی مشکل تردد مردم 

و خودروها هستیم.
شهرداری برساخت وساز ها نظارت 
مجاز  غیر  وسازهای  وساخت  دارد 
که  مشکلی  اما  نمایند.  می  جلوگیری 
دراین زمینه وجود دارد  این است که 
شهرداری به علت قرار گرفتن برخی از 
اراضی در طرح های توسعه ای جمکران  
پروانه صادر نمی کندولی اقدام به خرید 
این املاک هم نمی کند و مردم دچار 
سردرگمی هستند و تقاضا دارند اگر ملک 
آنها در طرح قرار گرفته  است شهرداری 
اقدام به خرید آن نماید واگر  خرید املاک 
در اولویت شهرداری قرار ندارد اجازه دهند 
مردم با اخذ مجوز اقدام به ساخت وساز 
نمایندو بلاتکلیف گذاشتن جفا به مردم 

این منطقه است.
مردم جمکران جزو پیشگامان  انقلاب  
بوده اند و در سال 42 شهید تقدیم راه امام 
خمینی )ره( نمودند واین مسیر در دوران 
پس از انقلاب با تقدیم شهدای در دوران 
دفاع مقدس و اخیرا با تقدیم شهید مدافع  
حرم  ادامه داشته است. سزاوارنیست که 
مردم این منطقه از حداقل امکانات شهری 
محروم باشند. این در حالی است که به 
اسلامی  جمهوری  مقدس  نظام  برکت 
در  سال های اخیر شاهد ایجادزیرساخت 
کم  و  محروم  مناطق  در  شهری  های 
الحاق   فلسفه  ایم.   بوده  قم  برخوردار  
روستاها به شهرها  چیزی جز توجه به 
توسعه و آبادانی وایجاد مبلمان شهری 
نیست موضوعی که درمورد جمکران مورد 

غفلت مسئولان قرار گرفته است.
انتظار مردم جمکران از دکتر سقائیان 
نژاد شهردار توانمند قم که در سال های 
اخیر با مدیریت  ایشان  اقدامات  عمرانی 
قابل توجهی  در شهر قم صورت گرفته 
است و دیگر مسئولان استان این است 
با اجرای طرح های توسعه ای دربافت 
منطقه  محدوده  داخل  و  مسکونی 
جمکران  گام بلندی در جهت آبادانی 
این منطقه بردارند که با این اقدام شاهد 
بهبود وضعیت خدمات رسانی به زائران 
مسجد مقدس جمکران خواهیم بود. اقدام 
ولیعصر  رضایت حضرت  که  ماندگاری 

)عج(را به همراه خواهد داشت.

هدف از الحاق جمکران به شهرقم چه بوده است

مردمانی که گویا فراموش شده اند؟!

نیم نگاه

نامحـرمانه

خبــر

 بطحایی: چیزی به نام حذف تکالیف در منزل نداریم
 وزیر آموزش و پرورش با اشاره به اینکه برای تکالیف مهارت محور دستورالعملی تهیه شده است 
گفت: چیزی به نام حذف تکالیف در منزل موضوعیت نداشته و بحث ما تغییر ماهیت تکالیف بوده است 
بطحایی در حاشیه مراسم تجلیل از معلمان پژوهنده و پژوهشگران برتر آموزش و پرورش درباره مشق 
شب دانش آموزان ابتدایی و اظهارات صورت گرفته پیرامون آن گفت: درباره تکلیف منزل و مشق شب، 
یک تغییر رویکرد مشخص داریم.وی افزود: البته هنوز این رویکرد بطور کامل اتفاق نیفتاده زیرا مستلزم 
فراهم شدن شرایطی است.وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه برنامه  تکالیف مهارت محور تاکید دارد 
که آن بخش از تکالیف که در مدرسه امکان انجام دارد، تحت نظارت معلم انجام شود گفت: به این معنا 
که تکالیفی مانند رونویسی  و دیکته  و تمرین خوشنویسی در مدرسه انجام شود و تکالیف مهارت محور 
در منزل دنبال شود.بطحایی ادامه داد: در واقع ماهیت تکالیف منزل با رونویسی و حفظ کردن مطالب 
متفاوت است. در منازل تکالیف را به سمتی می بریم که مهارت های فردی و اجتماعی را در دانش آموزان 
تقویت کند.وی با اشاره به اینکه برای تکالیف مهارت محور دستورالعملی تهیه شده است عنوان کرد: 

چیزی به نام حذف تکالیف در منزل موضوعیت نداشته و بحث ما تغییر ماهیت تکالیف بوده است.
 

چه تعداد از خانوارهای ایرانی خودرو و موتورسیکلت دارند؟
بر اساس آخرین آمارهای ارائه شده نزدیک به 49.4 درصد خانوارهای ایرانی صاحب اتومبیل هستند 
. شمار خانوارهای شهری ایرانی در آمارهای استخراج شده از سرشماری سال 1395 کمی بیش از 
1۸میلیون خانواربوده است.بر این اساس در صورتی که تعداد خانوارهای ایرانی را با اغماض 19میلیون 
نفر در نظر بگیریم ، تعداد خانوارهایی که در ایران اتومبیل دارند ، 9میلیون و 3۸6هزار خانوار هستند . 
باید توجه داشت برخی از این خانوارها با توجه به میزان تمکن مالی شان بیش از یک خودرو در اختیار 
دارند .16 درصد از خانوارهای ایرانی صاحب موتوسیکلت هستند که باید همپوشانی را در این حوزه در 
نظر گرفت چرا که ممکن است خانوارهای دارای اتومبیل ، موتوسیکلت نیز در اختیار داشته باشند. به 

این ترتیب کمی بیش از  3 میلیون خانوار ایرانی صاحب موتوسیکلت هستند.

استیضاح ظریف منتفی شد 
رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: نامه منتفی شدن 
استیضاح ظریف را روزیکشنبه امضا و به هیات رییسه مجلس تقدیم کردیم.حشمت الله فلاحت پیشه 
اظهار داشت: استیضاح محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه منتفی شده که ما نامه مربوط به منتفی 
شدن را دیروز امضا کرده و به هیات رییسه دادیم.وی اظهار داشت: در جلسه دیروز کمیسیون امنیت 
ملی در مورد ماده 234 آیین نامه داخلی که براساس آن تعدادی نمایندگان اصرار داشتند که صحبت 
های ظریف در موضوع پولشویی به قوه قضاییه ارجاع شود را به رای گیری می کنیم و نتیجه آن اطلاع 
رسانی خواهد شد.رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس بیان کرد: برخی نمایندگان 
سوالاتی از آقای ظریف داشتند که از پاسخ های وی قانع نشدند که این سوالات به صحن ارجاع 

شد.طرح استیضاح وزیر امور خارجه روز ششم آذر تقدیم هیات رئیسه مجلس شده بود.

جامعه روحانیت مبارز تغییر نام داد
عضو شورای مرکزی جامعه روحانیت از تغییر نام این تشکل به جامعه روحانیت مبارز کشور خبر 
داد.»سید رضا اکرمی« با تایید خبر تغییرنام این تشکل از جامعه روحانیت مبارز تهران به » جامعه 
روحانیت مبارز کشور« افزود: با تغییراتی که در اساسنامه به وجود آمد این تشکل حیطه فعالیت خودش 
را کشوری کرد. جامعه روحانیت مبارز کشور چون جایی ثبت نشده است در این باره نیازی به مجوز 
وزارت کشور ندارد. وی افزود: در اساسنامه جدید علاوه بر تغییر نام، سمت هایی چون رئیس جامعه 

روحانیت، معاون رئیس و دبیر جامعه روحانیت این تشکل سیاسی افزوده شده است.

قاتل خاشقجی بخشیده شد
القحطانی متهم به قتل خاشقچی مشمول عفو صوری ملک سلمان بن عبدالعزیز قرار گرفت ، وی 
که مشاور سابق دیوان پادشاهی سعودی بود به کارش بازگشت.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، فعال 
توییتری سعودی معروف به مجتهد که اطلاعات زیادی از مسائل پشت پرده آل سعود دارد در تازه ترین 
توییت خود از ادامه فعالیت سعود القحطانی مشاور سابق دیوان پادشاهی عربستان در زمینه های مختلف 
کاری خبر داد.به گزارش پایگاه اینترنتی النشره لبنان، مجتهد در توییتی تاکید کرد القحطانی همچنان 
به کار خود در زمینه نظارت بر فعالیت های توئیتری و رسانه ای ادامه می دهد .همچنین سرپرستی 
و نظارت بر وزارت خارجه، اطلاعات و دیگر عرصه ها را دنبال می کند. وی خاطرنشان کرد: القحطانی 
مشمول عفو صوری ملک سلمان بن عبدالعزیز شده است و در حال حاضر از چند حساب کاربری در 

توئیتر از جمله حساب منذر آل الشیخ مبارک  استفاده می کند.

 محسن هاشمی: تشکیل کمیسیون انتصابات شهری شایعه است
رئیس شورای شهر تهران تشکیل کمیسیون برای انتصابات شهری را شایعه خواند و افزود:  تشکیل 
چنین کمیسیونی صحت ندارد.محسن هاشمی در پایان صد و هفتمین جلسه علنی شورای اسلامی 
شهر تهران و در جمع خبرنگاران در خصوص بررسی پست های مدیریتی و کاهش و ادغام آنها که 
آخرین دستور جلسه امروز شورای شهر تهران بود، گفت: با توجه به کمبود وقت، موضوع کاهش 
پست های مدیریتی در جلسه بعدی مورد بررسی قرار خواهد گرفت و هر نوع ادغام پست های شهرداری 
تهران از جمله قائم مقامی در جلسه بعد مطرح می شود.وی در پاسخ به سوالی در خصوص تشکیل 

کمیسیون انتصابات شهری گفت: چنین موضوعی صحت ندارد و این مطلب شایعه است.

زمان واریز یارانه نقدی آذرماه
 نود و چهارمین مرحله یارانه نقدی به ازای هر نفر 45 هزار و 5۰۰ تومان، فردا دوشنبه ساعت 24 
به حساب سرپرستان خانوار واریز می شود.نود و چهارمین مرحله پرداخت یارانه نقدی 455۰۰ تومانی 
مربوط به آذرماه، دوشنبه 26 آذر 9۷ ساعت 24 به حساب سرپرستان خانوار واریز و قابل برداشت 
می شود.یارانه نقدی ماهانه خانوار به ازای هر نفر 455 هزار ریال طبق روال ماه های قبل واریز می شود.

مبلغ یارانه نقدی در طول سال های گذشته تغییری نکرده و در مجموع اکنون بیش از ۷۷ میلیون نفر 
در هر ماه یارانه دریافت می کنند که هزینه ای بیش از 36۰۰ میلیارد تومان را برای دولت به همراه دارد.

گفتنی است؛ طی حدود ۸ سال گذشته هر مشمولی که بدون تغییر در صف دریافت یارانه نقدی بوده 
است تاکنون رقمی بالغ بر 4 میلیون و 2۷۷ هزار تومان یارانه دریافت کرده است.

وحید نصیری عضو یک گروهک تروریستی بود
 یک مقام آگاه با اعلام خبر عضویت »وحید صیادی نصیری« در گروهک تروریستی تندر، علت 
دستگیری وی را برنامه  ریزی برای انجام اقدامات ایذایی اعلام کرد.»وحید صیادی نصیری« اولین بار 
در سال 94 در استان البرز به اتهام عضویت در گروهک تروریستی تندر و برنامه  ریزی برای اقدام 
ایذایی دستگیر و به 5 سال زندان محکوم شد.وی افزود: نامبرده با سپری کردن یکسال و نیم از مدت 
محکومیت، مشمول عفو رهبری شد و در اواخر سال 96 آزاد شد. متأسفانه، وی پس از آزادی، مجدداً 
با اسامی مستعار »آرش صیادی« و »شاپور ذوالاکتاف« شروع به همکاری با گروهک تروریستی تندر 
کرد که با توجه به برنامه  ریزی گروهک برای اقدامات انفجاری در تاریخ 1 /5/ 9۷ در قم دستگیر و به 
زندان منتقل گردید. نامبرده به علت بیماری کبدی به بیمارستان اعزام و علی رغم تلاش پزشکان، در 

بیمارستان پس از هفت روز در مورخ 21 / 9/ 9۷ جان باخت.
 

دستور روحانی برای تعلیق حکم دامادش 
 یک نماینده مجلس شورای اسلامی از دستور رئیس جمهور برای لغو حکم دامادش خبر داد.

رمضانعلی سبحانی فر در گفت وگو با ایلنا، درباره تعلیق حکم کامبیز مهدی زاده به عنوان معاون وزیر 
صنعت، معدن و تجارت از سوی رئیس جمهور گفت: طبق شنیده های بنده رئیس جمهور دستور داده اند 

که حکم دامادشان به عنوان معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت لغو شود.

همسر »مهدی بازرگان« درگذشت
 همسر رئیس دولت موقت ایران صبح دیروزدرگذشت.ملک طباطبایی همسر مهدی بازرگان اولین 
نخست وزیر ایران بعد از پیروزی انقلاب اسلامی و رییس دولت موقت صبح دیروز - 25 آذر ماه - 
درگذشت.محسن محققی داماد خانواده بازرگان با تایید این خبر، خاطرنشان کرد: خانم طباطبایی به 

مرگ طبیعی دار فانی را وداع گفته است.

ایرانیان 2 برابر میانگین مردم دنیا نمک مصرف می کنند
 معاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت گفت:  ایرانیان 2 برابر میانگین مصرف مردم دنیا از نمک 
استفاده می کنند و این یکی از مهمترین دلایل فشار خون، معلولیت ها و بیماری های قلبی  و عروقی است. 
درباره فعالیت های بدنی نیز وضعیت مردم ایران شکل نگران کننده هستند. رضا ملک زاده روز یکشنبه 
در آییین رونمایی از آثار علمی و سایت مرکز ملی تحقیقات بیمه  سلامت افزود: سازمان بیمه گر زمانی 

قدرتمند خواهد بود که مجموعه پزشکان با آن سازمان به خوبی کار کنند. 

مخالفت با ارجاع شکایت از ظریف به قوه قضاییه 
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: اعضای این کمیسیون با 
ارجاع شکایت از »محمد جواد ظریف« وزیر امور خارجه به قوه قضاییه مخالفت کردند. »علی نجفی 
خوشرودیدر به جلسه عصر دیروزکمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس اشاره کرد و اظهار 
داشت: اعضای این کمیسیون با درخواست تعدادی از نمایندگان برای اعمال ماده 234 آیین نامه داخلی 
و ارجاع موضوع اظهارات ظریف درمورد پولشویی در کشور به قوه قضاییه را وارد ندانستند و با این 

درخواست مخالفت کردند.

رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم  خبرداد

دستگیری عاملان تخریب خودروها در قم
رئیس پلیس امنیت عمومی استان قم از شناسایی و دستگیری عاملان تخریب ۸ دستگاه خودروی 

سواری در استان خبر داد. 
سرهنگ پیام کاویانی در تشریح این خبر اظهار داشت: در پی کسب خبری مبنی بر تخریب ۸ 
دستگاه خودروی سواری، موضوع بصورت ویژه در دستور کار ماموران پلیس امنیت عمومی فرماندهی 
انتظامی استان قرار گرفت.وی افزود: با توجه به حساسیت موضوع، ماموران تحقیقات تخصصی را در 
این خصوص آغاز و در بررسی های پلیسی مشخص شد که تخریب خودروها توسط دو نفر با یک 
دستگاه خودرو پژو پارس صورت گرفته است .رئیس پلیس امنیت عمومی استان ادامه داد: ماموران با 
استفاده از یکسری اقدامات اطلاعاتی، مخفیگاه متهمان  را شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی تیمی 
برای دستگیری متهمان اعزام شد.سرهنگ کاویانی اضافه کرد: با همکاری ماموران پلیس امنیت عمومی 
با فرماندهی انتظامی شهرستان، دو نفر از عاملان اصلی تخریب خودروها دستگیر و از آنان یک تیغه 
شمشیر کشف شد.رئیس پلیس امنیت عمومی استان بیان داشت: در نهایت متهمان به انضمام پرونده 

تشکیل شده به مرجع قضائی استان معرفی و پس از صدور قرار قانونی مناسب روانه زندان شدند.

مقاومت تولیدکنندگان در کاهش قیمت ها کاریکاتور

جواد تکجو

شهردار منطقه 6 قم خبرداد

توزیع و پخش بیست و سه هزار تن 
آسفالت در سطح معابر 

شهردار منطقه 6 قم از توزیع و پخش بیست و سه هزار تن آسفالت 
در سطح معابر این منطقه خبر داد و گفت اجرای این عملیات 16۰ هزار 

مترمربع باشد.
علی حاتمی فرد شهردار منطقه 6 شهر قم گفت: در راستای اجرای 
این مهم روکش آسفالت در بلوار حضرت معصومه )س(، خیابان شهید 
مطهری و روکش سطح منطقه ساماندهی شدند.وی با بیان اینکه رعایت 
استانداردها و کیفیت آسفالت در سطح معابر تأثیر بسزایی در ایجاد شهری 
ایده ال دارد، اظهار داشت: براین اساس عملیات مرمت و روکش آسفالت 
خیابان های مذکور به تناژ 12 هزار تن اجرایی شد.حاتمی فرد بیان کرد: 
یکی از موضوعاتی که همه ساله از ابتدای سال جاری در دستور کار مدیریت 
شهری قرار می گیرد، رسیدگی به وضعیت روکش آسفالت معابر است تا 
با روان سازی حرکت خودروها و عابرین پیاده، شاهد پیشگیری از ایجاد 
ترافیک در شبکه های معابر درون شهری باشیم.شهردار منطقه شش عنوان 
کرد: با توجه به مشکلات خیابان ها و محلات سطح این منطقه و نیاز بعضی 
از معابر به ترمیم و روکش آسفالت طی سال جاری عملیات لکه گیری و 
آسفالت خیابان های سطح شهر به صورت مستمر و با در نظر داشتن 

اولویت ها در حال اجراست.

مدیرکل دفتر طرح های توسعه شهری شهرداری قم:

برخی سیاست های غلط 
در شهرسازی زمینه ساز جرم است 

مدیرکل دفتر طرح های توسعه شهری شهرداری قم با تاکید بر این که 
انسان ذاتا اجتماعی است اما تمدن جدید انسان ها را به سوی فردگرایی 
می برد، اظهار کرد: از آن جا که ذات انسان ها تغییر نمی کند٬ یک نیاز به 
زیست و تعامل اجتماعی همیشه وجود دارد که باید در شهر به شکل 
منطقی پاسخ داده شود.»محسن صادقی امینی« ادامه داد: در مواقعی مانند 
مسابقات فوتبال جام جهانی شاهد یک سری رفتارهای اجتماعی خاص 
هستیم که چرایی آن نیاز به تحلیل دارد. چرا مدیریت شهری توانایی جهت 
دهی به نیازهای اجتماعی افراد را ندارد؟این مدیر شهرداری قم با بیان این 
که برای نیاز اجتماعی بودن انسان ها فضا و چارچوب درستی فراهم نشده 
است، گفت: یکی از تعریف های عینی امنیت٬ نبود تهدید نسبت به ارزش ها  
و هنجارهای اجتماعی و در بعد ذهنی نبود هراس نسبت به هنجارهای 
اجتماعی است.وی با بیان این که در شهر یک سری فضاهای امن مانند 
اطراف حرم و یک سری فضاها زمینه  ساز آسیب اجتماعی وجود دارد، 
اضافه کرد: جداره مغشوش و نامنظم شهر موجب می شود رفتار شهروند 
مغشوش شود.وی معتقد است خط آسمان نامنظم٬ تابلوهای رنگارنگ و 
اغتشاش های بصری از موضوعاتی هستند که می توانند مانند برخی فضاهای 

شهری بی دفاع و مکان های تاریک زمینه ساز بروز رفتار نامطلوب شوند.

شهردار منطقه دو شهر قم  مطرح کرد

کاهش معضلات شهری 
و حرکت به سمت منطقه ای تاب آور 

جلسه شورای راهبردی خدمات شهری با موضوع پیگیری و رصد برنامه 
های اجرایی در منطقه دو با سیاست های کلی شورای شهر و شهرداری 
قم و ارائه گزارش عملکرد مدیران مجموعه خدمات شهری برگزار شد.سامع 
معاون خدمات شهری شهرداری قم نیز در این جلسه از مدیران مجموعه 
خدمات شهری خواست با ارائه گزارش اقدامات صورت گرفته در سطح 
منطقه دو، موانع و مشکلات اجرای طرحها را در حضور مدیر منطقه دو 
بررسی و ارائه راهکار نمایند.وی گفت: در سطح منطقه دو طرحهای بسیار 
خوبی انجام شده و پروژه های در دست اقدام نیز سیما و منظر شهری را 
بسیار دگرگون کرده است و ضروری است پروژه های آتی نیز با جدیت 
پیگیری شود.رحیمی شهردار منطقه دو شهر قم نیز ضمن تشکر از 
سازمانهای مجموعه خدمات شهری در همکاری و مساعدت اجرای پروژه 
ها در سطح منطقه گفت: با تلاشهایی که در منطقه انجام شده و همدلی 
و همکاری مدیران شهرداری قم ، الحمدلله شاهد کاهش معضلات شهری 
و حرکت به سمت منطقه ای تاب آور هستیم.وی افزود: کیفیت بخشی به 
پروژه های آتی در منطقه دو از سیاستهایی است که در سال آینده پیگیری 
خواهیم کرد و این موضوع از دغدغه های ساکنین این منطقه نیز می باشد.

شایان ذکر است: در پایان جلسه در خصوص برخی از مشکلات موجود 
راهکار و پیشنهاداتی ارائه شد.

شهردار منطقه هشت قم  خبرداد

احداث بوستان در حاشیه 
بلوار امام علی )ع( در پردیسان

شهردار منطقه هشت قم از احداث بوستان در حاشیه بلوار امام علی)ع( 
در پردیسان خبر داد.ابوالفضل مستقیمی با بیان اینکه این بوستان به صورت 
نواری در حاشیه بلوار امام علی)ع( و بلوار آزادی واقع شده است، ابراز داشت: 
این بوستان به ساحت 1۸5۰۰متر مربع در این بلوار احداث می شود.وی 
در ادامه برآورد اولیه هزینه این بوستان را 13میلیارد ریال عنوان کرد و 
افزود: بوستان فوق در راستای بهسازی محیط شهری، توسعه فضای سبز 
منطقه، ایجاد محیط تفرجگاهی و توسعه ورزش همگانی احداث می شود.

مستقیمی در ادامه با اشاره به کاربری های پیش بینی شده در این بوستان 
خاطر نشان کرد: مسیر دوچرخه سواری، آبنما، سکوهای نشیمن، زمین 
بازی، مبلمان شهری و مسیرهای پیاده روی از جمله کاربری های پیش 

بینی شده برای بوستان فوق می باشد.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم  خبرداد

کشف بیش از 51 کیلوگرم تریاک در قم
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی استان قم از کشف 

بیش از 51 کیلوگرم تریاک در استان خبر داد. 
سرهنگ هادی میرزایی اظهار داشت: در پیگیری اطلاعاتی پلیس 
مبارزه با مواد مخدر استان قم مشخص شد یک قاچاقچی مواد مخدر قصد 
دارد با یک دستگاه خودروی سواری محموله مواد افیونی را از یک استان 
جنوب شرقی کشور و با عبور از حوزه استحفاظی قم به تهران منتقل کند 
که بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت.رئیس 
پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم افزود: سپس طی هماهنگی قضائی، 
مأموران به محل های مورد نظر اعزام و با کنترل تردد خودروهای عبوری 
سرانجام خودرو مذکور را شناسایی و متوقف کردند.سرهنگ میرزایی ادامه 
داد: ماموران در بازرسی از خودروی مذکور، 51 کیلو و 1۰۰ گرم مواد مخدر 
از نوع تریاک در قالب ۸۸ بسته آب بندی شده کشف و دو نفر متهم در این 

ارتباط دستگیر و تحویل مقام قضائی استان شدند.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم  خبرداد

دستگیری شکارچی سابقه دار در قم 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم گفت: دو شکارچی 
متخلف در منطقه شکار ممنوع حوض سلطان دستگیر و 41 لاشه باقرقره 
گندمی از آنها کشف و ضبط شد.طیب احمدی در سخنانی اظهار داشت: 
طی عملیات گشت و پایش در تالاب های استان، محیط بانان پس از 
مشکوک شدن به یک خودرو در منطقه شکار ممنوع حوض سلطان، دو 
شکارچی که یکی از آنها سابقه شکار غیرمجاز داشت را دستگیر کردند.وی 
با بیان اینکه از این متخلفان زیست محیطی دو قبضه اسلحه شکاری و 41 
لاشه باقرقره گندمی کشف و ضبط شد، خاطرنشان کرد: پرونده تخلفات 
این شکارچیان پس از تکمیل، جهت رسیدگی به مراجع قضایی ارجاع داده 
خواهد شد.فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم در پایان تصریح 
کرد: شکار پرندگان در قم، فقط در محدوده مناطق آزاد و فقط در روزهای 
جمعه تا 15 دی ماه شامل گونه های خشکی زی کبک، تیهو، کبوتر چاهی 
و فاخته مجاز است و شکارچیان دارای دفترچه شناسایی باید برای دریافت 

پروانه شکار به این اداره کل مراجعه کنند.

اخبــار

یکی ازمراجع تقلید شیعیان با اشاره به 
برخورد محبت آمیز با جوانان، فقر را عامل 
موثر بر بروز آسیب ها و وقوع جرایم دانست. 
آیت الله محمد علی گرامی در دیدار 
لزوم  بر  قم،  استان  انتظامی  فرمانده  با 
هوشیاری مسئولان برای شناخت توطئه 
های دشمنان تاکید کرد و اظهار داشت: 
دشمنان با تبلیغات روانی در فضای مجازی 
سعی در ایجاد شکاف و تفرقه بین مردم و 
مراجع تقلید را دارند بنابراین بایستی برنامه 
مدنظر  خصوص  این  در  کاربردی  های 

مسئولان باشد.
مرجع تقلید شیعیان افزود: همه ما 
سرباز نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
هستیم و باید تعامل و همکاری بیشتری 

بین کارگزاران و مردم باشد.
بر حل مشکلات فرهنگی و معیشتی 
مردم تاکید و بیان داشت: عده ای از افراد 
جامعه از مزایای اجتماعی لازم برخوردار 

مسائل  به  فوری  رسیدگی  و  نیستند 
معیشتی آنان مورد انتظار است.

آیت الله گرامی برخورد عاطفی و محبت 
آمیز با نوجوانان و جوانان را باعث جلب 
اعتماد آنان دانست و ابزار داشت: بایستی 
قشر  این  با  قهرآمیز  برخورد  هرگونه  از 

جلوگیری شود.
مرجع تقلید شیعیان در پایان سخنان 
خود خواستار حمایت انتظامی و قضائی 
بیشتر از آمران به معروف و ناهیان از منکر 
شد و از اقدامات پلیس برای تامین امنیت 

جامعه تقدیر و تشکر کرد.

* کاهش 8 درصدی شرارت ها
فرمانده انتظامی استان قم نیز در ابتدای 
این دیدار نیز ازکاهش ۸ درصدی شرارت 
ها در قم خبر داد و گفت: دغدغه های 
امنیتی،انتظامی شهروندان با اجرای طرح 
های گسترده انتظامی انجام گرفته و تاثیر 

بسزایی بر کاهش جرایم داشته است.
سردار " عبدالرضا آقاخانی " در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشاره به انجام 
فعالیت های فرهنگی و بصیرتی در حوزه 
کارکنان و خانواده های آنان گفت: اجرای 
برنامه های قرآنی و معرفتی و سالم سازی و 
سلامت اداری کارکنان نقش تاثیرگذاری را 

در بین آنها داشته است.
ریاست  دیدار  این  در  است،  گفتنی 
عقیدتی سیاسی، ریاست حفاظت اطلاعات 
ارشد انتظامی استان قم و معاون اجتماعی 
فرماندهی انتظامی استان قم نیز حضور 

داشتند.

آیت الله گرامی در دیدار با فرمانده انتظامی استان قم تاکید کرد

لزوم برخورد محبت آمیز با جوانان


